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سرآمد
 »یک قرص آنتی بیوتیک بخور مشکل سرفه حل می شود« 
یکی از رایج ترین تجویزهای اســت که معمولاً بعد از بروز 
ســرفه اطرافیان به شخص می گویند و او را راهی داروخانه 
می کننــد و در صورتی که داروخانه آنتــی بیوتیک بدون 
نسخه ندهد، شخص بعداز مراجعه به پزشک، اصرار دارد که 
در نســخه او چند ورق آنتی بیوتیک بنویسد زیرا در منزل 
استفاده می شود« و در نهایت این اقدامات منجر به افزایش 
مصرف آنتی بیوتیک می شــود. ســازمان بهداشت جهانی 
اعلام کرده است ســالانه حدود 30 درصد کل نسخه های 
آنتی بیوتیک که در سراسر دنیا تجویز می شود، غیرضروری 
اســت و بر اساس آخرین گزارش سازمان جهانی بهداشت، 
ایــران دومین مصرف کننده آنتی بیوتیک در جهان اســت. 
طبق گفته مســئولان سازمان غذا و دارو، آموکسی سیلین 
و سفیکسیم پرمصرف ترین آنتی بیوتیک در کشور هستند، 
این در حالی است که سالانه 750 هزار نفر در جهان به علت 
مقاومت دارویی جان خود را از دســت می دهند. به همین 
دلیل مقاومت میکروبی به عنوان بزرگ ترین تهدید سلامت 
جهان و امنیت غذایی قرن معرفی شــده اســت. بنابراین 
آگاه ســازی جامعه به منظور کنتــرل مقاومت میکروبی و 
عدم مصرف خودسرانه آنتی بیوتیک ها حیاتی است. مصرف 
غیرمنطقــی آنتی بیوتیک ها فقط به مصرف کننده آســیب 
نمی رســاند، بلکه به همه مردم جهان آسیب می زند. وقتی 
بیش از اندازه آنتی بیوتیــک مصرف می کنید بدن به آنتی 
بیوتیــک مقاوم نمی شــود بلکه آن میکروبــی که در بدن 
شماست به آنتی بیوتیک مقاوم می شود. این حجم از مصرف 
آنتی بیوتیک در حالی اســت که برای بیماری های ویروسی 
نــه تنها تأثیری ندارد، بلکــه میکروب های خوبی را که در 
روده هایمــان داریم با این کار از بین می بریم. میکروب های 
خوب روده ها موجب جذب بهتر غذا در بدن فرد می شــوند 
اگر وجود نداشته باشند جذب غذا در بدن مختل می شود. 
به باور برخی از پزشــکان قیمــت ارزان دارو یکی دیگر از 
دلایلی است که ایرانی ها مصرف بی رویه در این محصولات 
دارند که سبب می شود فرد دارو را بدون مراجعه به پزشک 
به صورت مستقیم از داروخانه دریافت کند که مثلًا هزینه 
ویزیت پزشــک ندهد. در کشــورهای دیگــر قیمت آنتی 
بیوتیک بســیار گران است و دسترســی به آن، به راحتی 

دسترسی ایرانی ها به این دارو نیست.
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معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی 
استانداری فارس اعلام کرد:

ساعات کاری ادارات 
استان فارس 6 تا ۱۱ صبح

صنعت شکننده 
گردشگری فارس

کشورها با توجه به شــرایطی که دارند در شاخه های 
مختلف گردشــگری پذیرای گردشــگران خاص خود 
هستند. کشــور ما نیز با توجه به شرایطی که داراست 
بیشــتر پذیرای گردشگران زیارتی، تاریخی و فرهنگی 
است. امروزه گردشــگری یک صنعت متکی به نیروی 
کار اســت که نه تنها موجب بهبود قابل توجه وضعیت 
اشــتغال در مقاصــد گردشــگری می شــود، بلکه به 

توسعه زیرساخت ها، حفظ منابع مالی و احیای اماکن 
گردشــگری تاریخی و »جدید« نیز کمک می کند. اما 
پرواضح است که شــکوفایی گردشگری تا حد زیادی 
به هماهنگی بین دســتگاهی مربوط می شود. به گفته 
معاون استاندار فارس علی رغم رتبه خوب سهم فارس 
در پروژه های گردشــگری نسبت به میانگین کشوری، 

صفحه 3موانعی موجب می شود تا ...

صفحه 3

سپاه در اطلاعیه ای اعلام کرد؛
ترور »شهید هنیه« باشلیک پرتابه 

کوتاه برد انجام شده است
صدا و سیما- روابط عمومی کل سپاه در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: ترور شــهید هنیه با شــلیک پرتابه کوتاه برد با سر 
جنگی حدود 7 کیلوگرمی، همراه با انفجار شدید، از خارج 

محدوده استقراری اقامت میهمانان صورت گرفته است.
روابط عمومی کل ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی  در 
اطلاعیه شماره 3 جنایت تروریستی رژیم صهیونیستی در 
به شــهادت رساندن اســماعیل هنیه تأکید کرد: با توجه 
به تحقیقات و بررســی های به عمل آمــده، این عملیات 
تروریستی با شــلیک پرتابه کوتاه برد با سر جنگی حدود 
7 کیلوگرمــی، همراه با انفجار شــدید، از خارج محدوده 

استقراری اقامت میهمانان صورت گرفته است.

ورود سازمان بازرسی به موضوع 
آب رسانی به روستاییان

ایسنا- ســتار شــیرعالی، معاون نظارت و بازرسی امور 
اقتصادی ســازمان بازرسی کل کشور ضمن ورود سازمان 
بازرســی به طرح جهاد آب رسانی روستایی گفت: متعاقب 
تفاهم نامه جهاد آب رسانی در سال ۱۴00 و تصویب مبلغ 
اولیه 30 هزار میلیارد تومان برای آب رســانی به ۱0 هزار 
روســتای کشــور به مدت 30 ماه؛ ملاحظه شد در سال 
۱۴0۲ و با گذشــت چندین ماه از آغاز ســال هیچ گونه 

اعتباری به این طرح اختصاص نیافته است.
وی افزود: این امر ســبب شــده بود مطالبات قرارگاه امام 
حسن مجتبی )ع( در ســطح کشور افزایش یابد و برخی 
پروژه ها تعطیل و بطور نیمه کاره رها شده و به رغم صرف 

هزینه های بسیار زیاد، وارد مدار بهره برداری نشوند.
معاون نظارت و بازرسی امور اقتصادی سازمان بازرسی کل 
کشــور ادامه داد: با توجه به اهمیت موضوع از مســئولان 
وزرات نیرو اخذ توضیح شــد و با برگزاری جلسات متعدد 
لــزوم تأمین مالی این طرح بزرگ در ســطح کشــور به 
منظور جلوگیری از بروز هرگونه چالشــی به سبب تعدد 

قراردادهای منعقده به وزارت نیرو تأکید شد.
شیرعالی گفت: نهایتاً در سال جاری مبلغ  ۹ هزار و 500 
میلیارد تومان از محل درآمدهای عمومی  کشور برای این 
طرح مصوب شد و تاکنون شش هزار و 300 میلیارد تومان 
از ســوی سازمان برنامه و بودجه ابلاغ شده که در تسریع 
کار و اتمــام بهره برداری تعدادی از پروژه های آب رســانی 

روستایی اهمیت به سزایی دارد.

صدور ۷۵ کد سهامداری برای 
سرمایه گذاران خارجی

مهر- در چهار ماه نخست سال جاری 75 کد سهامداری 
برای ســرمایه گذاران خارجی در بازار سرمایه ایران صادر 
شــده است. بر اساس اعلام ســپرده گذاری مرکزی اوراق 
بهادار و تســویه وجوه، تازه ترین آمارها نشان می دهد در 
پایــان چهار ماه ابتدایی امســال 75 کد ســرمایه گذاران 
خارجی برای فعالیت در بازار ســرمایه ایران صادر شــده 
است. همچنین بر اساس اطلاعات منتشر شده، در این بازه 

زمانی، ۱33۱ کد حقوقی نیز صادر شده است.

برگزاری اولین جلسه مشترک سران قوا به
 میزبانی »پزشکیان«

ایسنا- نشســت هفتگی سران قوا به میزبانی مســعود پزشکیان، رئیس جمهور 
و با حضور محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای اســلامی و حجت الاسلام 
والمســلمین غلامحسین محســنی اژه ای، رئیس قوه قضائیه تشکیل شد. در این 
جلسه درباره مسائل مهم کشور تبادل نظر و برای هماهنگی هر چه بیشتر قوا در 

حل مسائل جاری گفت وگو شد.

مخابرات نمی تواند به بهانه استفاده نشدن، خطوط 
تلفن را تصاحب کند

ایسنا- حجت الاســلام حکمتعلی مظفری، رئیس دیوان عدالت اداری در مورد 
اینکه »اخیراً دیــوان عدالت اداری رأیی صادر کرد مبنی بر اینکه مخابرات حق 
نــدارد از مالکین خطوط تلفن  بلااســتفاده و دارای بدهی ســلب مالکیت کند، 
اما مخابرات ضمن ســرپیچی از قانون، بابت وصل تلفن های قطع شــده، هزینه 
می گیرد،  یعنی خط مالکین را دوباره به خودشان می فروشد، دیوان عدالت غیر 
از شکایت مردم چه راهکاری برای اجرای آرای خودش دارد؟ زیرا اگر همه مردم 
تک تک بخواهند شکایت کنند پرونده های زیادی ایجاد می شود، گفت: هر رأیی 
که دیوان عدالت در صحن هیئت صادر می کند موضوعیت دارد. رأی ما در مقام 
شــکایت یک فرد از مصوبه مربوط وزارت ارتباطات و شرکت مخابرات بود. وی 
یادآور شد: زمانی که مصوبه ابطال شده شرکت مخابرات مکلف است خسارت وارد 
شده را جبران و اگر خط هم موجود باشد آن را برگرداند و اگر امکانش نبود بدل 
خط را بدهد و وزارت مخابرات نمی تواند به بهانه استفاده نشدن خطوط تلفن آن را  
تصاحب کند لذا رأی دیوان به قوت خود باقی است و  هیچ دستگاهی حق تخلف 
ندارد. آرای دیوان عدالت ضمانت اجرا دارد و ضمانت اجرای آن این است اگر کسی 
یا دســتگاهی عالماً بر مصوبه ابطال شده اصرار کند و  در عمل به آن توجه نکند  

ضمانت اجرایی در مورد مدیر متخلف قابل اجرا است.

ایرنا- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در نخستین حضور خود 
در جلسه ستاد اربعین حسینی، گفت: باید این نگاه را در بین 
مردم ایجادکنیم که ما به عنوان مسلمان، شیعه و کسی که راه 
امام حسین)ع( را می رود به دنبال حق طلبی هستیم و اربعین 
می تواند آن فرهنگ حق طلبی و عدالت خواهی که وظیفه ما 

است را گسترش دهد.
وی با تأکید بر این که باید شــرایطی را مهیا کنیم تا مردم با 
عشق و علاقه و بدون مشکل به زیارت اربعین بروند، بیان کرد: 
آن چیزی که ما به آن اعتقاد داریم این اســت که با هماهنگی 
بتوانیم کاری کنیم؛ برای مردمی  عزیزی که در این مســیر با 
عشق و علاقه می خواهند به زیارت بروند مشکلی پیش نیاید. 
هیچ چیزی به اندازه فرایضی که نسبت به آن تعهد داریم مورد 
ارزش و احترام نیســت. بنابراین از تمام وزارتخانه ها و مدیران 
درخواســت می کنم که به تعهد خودشان عمل کنند. یا نباید 
تعهد کنیم یا وقتی تعهد کردیم باید با تمام وجود تعهدات را 

عملی کنیم.
رئیس جمهــور ضمن تأکید بــر اینکه همه دســتگاه ها باید 
بــه وعده های خــود در خدمت رســانی به زائران حســینی 
 عمل کنند، گفــت: ما نیز به آنچه ســتاد اربعین تعهد کرده

 است، متعهد هستیم.
پزشــکیان با توجه به اجرای تعهدات از ســوی هر وزارتخانه، 
اظهــار کــرد: در نتیجه این رونــد برای تمــام وزارتخانه ها و 
مســئولانی که در رابطه با اربعین متعهد شــدند وجود دارد 

و هیــچ عذری را بــرای عدم اجــرا نمی پذیریم. یــا بگویید 
نمی توانیم یــا وقتی متعهد می شــوید باید عملیاتی شــود. 
هر کاری هم از دســت ما بربیاید حتمــاً انجام می دهیم و ما 
 هــم باید به تعهد خودمان درســت عمل کنیــم و این اصل

 قضیه است.
وی گفت: تمام تلاش ما جهت راضی نگه داشــتن مردم است، 
یعنی اگر بتوانیم کاری کنیم که مراجعه کننده راضی باشــد، 
آن وقت موفق شــده ایم و از هیچ کســی قبول نمی کنیم که 
مراجعه کننده را ناراضی نگه دارد. شما نیز بسیار تلاش کردید 
و مراجعــه کننده ها هم باید زحمات شــما را با رضایتمندی 
که در زیارت اربعین ایجاد می شــود، نشان دهند و این نشان 
 قدردانی و تشــکر اســت. وزارت خانه هایی که تعهد می دهند 

حتماً با عشق باید کمک کنند.

رئیس جمهور اظهار کرد: در این مسیر از تحمیل، تحقیر کردن 
و غفلــت باید اجتنــاب کنیم، افرادی که داوطلب و مشــتاق 
خدمت هســتند وارد صحنه شوند و ما هم بستر را برای آن ها 
آمــاده کنیم، ما زمینه را فراهم کنیــم که در این ایام خدمت 
کنند و نباید مانعی بــرای آنها ایجاد کنیم. از دولت عراق هم 

بابت همکاری ها تشکر می کنیم.
پزشکیان با تأکید ضرورت مدیریت زمان زائران اربعین، تأکید 
کرد: زائران و موکب ها حداکثر شش روز را در رفت و برگشت 
در نظر بگیرند که بتوان مدیریت کنند. اگر برنامه هایی که در 
نظر گرفته شده، عملیاتی شوند در آن صورت مشکل نخواهیم 
داشــت. باید بتوانیم بین ارائه کننده و گیرنده خدمت و دولت 
که می خواهد این خدمت را مدیریــت کنند، کاری کنیم که 
انشاءا... همه راضی باشند اگر همه راضی باشند خدا هم راضی 
است. یعنی اگر ما کاری کنیم که مردم راضی باشند قطعاً خدا 

هم راضی خواهد بود.
وی گفت: برنامه هایی را برای ســال های بعد داریم تا انشاءا...

بتوانیم مشــارکت مردم را افزایش دهیم و دولت تا جایی که 
ممکن است خود را کنار بکشد و مردم این روند را ادامه دهند. 
جایی که مردم نمی توانند کمک کنند، دولت باید کمک کرده 
و پشتیبانی کند، اما آن جایی که مردم می توانند کمک کنند، 
دلیلی ندارد دولت وارد شود و مشکلات بیشتری به وجود بیاید.

رئیس جمهور در پایان تصریح کرد: بنده از عزیزانی که در این 
زمینه زحمت کشیدند، قدردانی می کنم.

رئیس جمهوری: 

دستگاه ها به تعهدات خود در خدمت رسانی به زائران اربعین عمل کنند

ایرنا- معاون مدیرعامل صندوق اعتباری هنر از تخلف برخی 
پایگاه هــای خبری در معرفی افــراد خبرنگارنما برای عضویت 
در این صندوق خبر داد و گفت:  پس از بررســی کارشناســان 
مشخص شد افراد معرفی شده هیچ گونه ارتباط کاری با شغل 

خبرنگاری و رسانه نداشته اند.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، مســلم کریمی  در حاشــیه 
نشســت دبیر قرارگاه عدالت فرهنگی و مشاور مناطق محروم 
وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی با خبرنگاران در پاسخ به سؤال 
ایرنا درباره انجام شــدن روند رســیدگی به پرونده یک سری 
از خبرنگاران کــه از مدت ها پیش کار تکمیل پروفایل خود را 
انجام داده اند، اظهار داشت: مشکل فرایند عضویت خبرنگاران 
به دلیل تغییر در زیرساخت ها بود که همین باعث معطل ماندن 
کار شده است، البته اکنون روند کار هم طبق معمول در حال 

انجام اســت به دلیل تغییراتی که در اخذ اظلاعات در سامانه 
جامع رسانه های کشور انجام شده در حال رصد بودیم که کار با 

تاخیر انجام شده اما متوقف نشده و مسئله ای نداریم.
تا پایان هفته پروفایل خبرنگاران تأیید می شود

این مقام صندوق اعتباری هنر افزود: یک ســری تغییرات در 
سامانه داشتیم که اصلاحات انجام شده و از اول هفته گذشته 
بررسی پرونده های خبرنگاران که حدود ۱50 نفر هستند آغاز 
شده است؛ تا پایان این هفته پروفایل خبرنگاران واقعی و واجد 

شرایط توسط صندوق تایید می شود.
معاون اعضای صندوق اعتباری هنر اظهار داشــت: به مدیران 
سامانه جامع رسانه های کشور گفتیم که مجموعه های خبری 
معتبر از دیگر رســانه ها اعم از پایگاه های خبری جدا شــوند 
و حتما تغییرات ســاختاری در این بخــش اتفاق بیفتد؛ به ما 

فردی معرفی شده به عنوان خبرنگار که هیچ کار خبری انجام 
نمی دهد و از نظر سامانه رسانه هم صحیح است.

کریمی گفــت: برخی پایــگاه های خبری دارنــد تخلف انجام 
می دهنــد و نام افــرادی را به عنوان خبرنــگار برای عضویت 
در صنــدوق اعــلام می کنند که مشــاغل دیگــری دارند و 
مرتبط با رســانه نیســتند؛ ما روز مطبوعات حساس شدیم و 
 از مدیران سامانه خواســتیم تغییراتی اتفاق بیفتد تا تخلفات 

کمتر شود.
معاون اعضای صندوق هنر گفت: ســامانه جامع رســانه های 
کشور خطا نکرده و طبق روال اطلاعات بارگذاری می شود، اما 
پایگاه های خبری هستند که از خبرنگارنماها پول هم گرفته اند، 
مــوردی بوده که فردی به عنــوان خبرنگار به صندوق معرفی 

شده که البته کارش چیز دیگری بوده است.

تخلف 3پایگاه خبری در معرفی »خبرنگارنما« به صندوق هنر

ایسنا- مدیــرکل دفتر برنامه ریزی آموزش عالی با بیان اینکه 
میزان مشروطی دانشجویان در دوره کرونا تا 50 درصد کاهش 
یافت، گفت: در سال اول آزمون حضوری دانشجویان تمام آمار 

مشروطی دانشگاه ها به آمارهای قبل از دوران کرونا برگشت.
رضــا نقــی زاده ضمن بیان ایــن مطلب به تشــریح وضعیت 
مشروطی دانشــجویان در دانشگاه ها اشــاره کرد و گفت: در 
ایــن خصوص ما با دوپیک روبــرو بودیم، یکی با پیک کاهش 
شــدید مشروطی ها در نیم سال دوم ســال ۹۸ که آغاز کرونا 

بود، آمار کاهش قابل ملاحظه مشــروطی ها را نشــان می داد 
و کیفیت آزمون ها را دچار مشــکل کــرده بود. مدیرکل دفتر 
برنامــه ریزی آموزش عالی تأکید کرد: پیک دوم در نیمســال 
دوم سال تحصیلی ۱۴0۱ همزمان با حضوری شدن آزمون های 
دانشگاه ها بود که آمار مشروطی به دوره قبل از کرونا برگشت 
یعنی افزایش اتفاق افتاد و این نشــان می دهد ما مساله آزمون 
را داریم که بحث جدی اســت؛ بنابراین بیــن قبل از کرونا و 
اکنون آمارها تفاوت محسوســی در زمینه مشروطی ها وجود 

ندارند و آمارها مشابه است. وی به مهم ترین اقدام وزارت علوم 
در جهت کاهش میزان مشــروطی در دانشگاه ها اشاره کرد و 
گفت: یک اقدام مهمی را سال گذشته انجام دادیم آن هم بحث 
آئین نامــه جدید مقررات یکپارچه آموزشــی بود، در این آئین 
نامه دو کار اصلی با محوریت رعایت نظم و انظباط آموزشــی 
و شــاگرد پروری انجام شد، همه مسائلی که در حوزه آموزشی 
رخ می دهد مانند مشــروطی ها بخشــی از آن به دلیل کاهش 
نظم آموزشی است که در آئین نامه جدید همه پیش بینی شد.

آمار مشروطی دانشجویان به دوره قبل از کرونا برگشت

در نشست خبری مشترک رئیس و رؤسای کمیسیون های شورای اسلامی و شهردار شیراز مطرح شد: 

آینده شیراز، روشن و پر امید 
صفحه7
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وزیراطلاعات:
 ترور »شهيد هنيه« با چراغ سبز آمریکا انجام شد

حجت الاسلام  تسنیم- 
سید اســماعیل خطیب، 
پیامی  در  اطلاعات  وزیر 
نوشت: ترور ناجوانمردانه  
سیاســی  دفتر  رئیــس 
حماس؛ شــهید والامقام 
که  هنیه  اسماعیل  حاج 
صهیونیست های  توسط 
غاصــب، با چراغ ســبز 
پیوست،  وقوع  به  آمریکا 

بار دیگر ددمنشی رژیم صهیونیستی را به منصه ظهور گذاشت.
وی افــزود: اگرچه مجاهدت در راه خدا و شــهادت برای او که مدت 
کوتاهــی پیش، چند تن از اعضای خانواده  خــود را تقدیم راه پرفروغ 
مقاومت اسلامی نموده بود؛ افتخاری جاودانه محسوب می گردد؛ لکن 
این ثلمه ناگوار، جبهه  عظیم مقاومت اســلامی را به ســوگ نشاند و 
به طور قطع شاهد بر پیروزی طوفان الاقصی و نشانه  فروپاشی این رژیم 

می باشد.
وزیــر اطلاعات در ایــن پیام عنوان کــرد: با اندوه فراوان، شــهادت 
مظلومانه  رهبر شــجاع حماس را که درس هــای ماندگاری از خویش 
به یــادگار گذاشــت، صمیمانه به محضر مقام معظــم رهبری حضرت 
آیت ا...  العظمی امام خامنه ای، بیت شریف آن شهید الی ا...، آحاد ملت 
قهرمان فلســطین و جبهه همیشه سرافراز مقاومت، به ویژه فرماندهان 
و اعضای جان برکف حماس و یکایــک آزادی خواهان جهان صمیمانه 
تبریک و تسلیت می گویم و از درگاه رب الشهداء، صبر و سلامتی سایر 

بازماندگان را مسئلت می نمایم.

رئیسسازمانپدافندغیرعامل:
  طرح های پاسخ سریع به تهدیدات زیستی 

تدوین شود
غلامرضا  سردار  فارس- 
ســازمان  رئیس  جلالی، 
پدافند غیرعامل کشــور 
و فرمانده قرارگاه پدافند 
جلسه  در  کشور  زیستی 
پدافنــد  شــورای عالی 
قانون  تشریح  به  زیستی 
تشکیل ســازمان پدافند 
غیرعامل کشــور که در 

مجلس شورای اسلامی مصوب و ابلاغ شده است، پرداخت.
ســردار جلالی در ادامه با تأکید بر اهمیت شناســایی، رصد و پایش 
در حوزه های تهدید نوین و به ویژه حوزه پدافند زیســتی، اظهار کرد: 
تجربه همه گیری کرونا به همه نشــان داد که مسئله تهدیدات زیستی 
تا چه حد جدی اســت و پیامد های آن نه تنها حوزه بهداشت و درمان 
بلکه حــوزه اقتصادی، امنیتی و اجتماعی را نیز به شــدت تحت تأثیر 

قرار می دهد.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با بیان اینکه برنامه ملی پدافند 
زیستی در دو بخش تقویت و ارتقای زیرساخت ها و آمادگی و اقدامات 
عملیاتی در دســتورکار قرارگاه پدافند زیســتی کشور قرار دارد، بیان 
کرد: از جلســات بعدی این موارد به صورت دستگاه به دستگاه بررسی 

می شود تا سطح مطلوبی از توانمندی ایجاد شود.
به گفته وی، وظایف اصلی قرارگاه پدافند زیســتی، رصد و شناســایی 
تهدیدات حوزه زیســتی است و همچنین بررســی پیامد های حادثه، 
رخداد و آســیب پذیری و شناســایی ضعف ها اســت. به همین جهت 
در نظام دیده بانی ســلامت کشــور در حوزه رصد، بررسی و شناسایی 

بایستی اقدامات لازم جهت به روز شدن صورت گیرد.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشــور با بیان اینکه از اهداف دیگر 
قرارگاه ارتقای نظام تشــخیصی کشــور اســت، گفت: بر اساس نوع 
تهدیدات، کشور نیاز به آزمایشگاه ها و سازمان دهی آنها دارد تا بتوانیم 

تشخیص پیش دستانه داشته باشیم.
وی در ادامه با بیان اینکه در حوزه منابع انســانی تخصصی، پیش بینی 
واحد احتیاط و ذخیره پدافند زیســتی را که توسط ستاد کل نیرو های 
مسلح پیشنهاد شد، پیگیری کردیم و در نظام عملیاتی پدافند زیستی 
گنجاندیم، افزود: در این طرح از ظرفیت گروه ها و دســته های مختلف 

با تخصص های گوناگون در زمان بحران استفاده می شود.
به گفته ســردار جلالی، بر اســاس هر تهدیدی که مشخص می شود، 
توسط اســتان ها طرح های پاسخ سریع به تهدیدات موردنظر تدوین و 
آمادگی لازم باید کســب شود. بر اساس همین سند پدافند زیستی در 
سطوح ملی، استانی و شــهری و در دستگاه های مختلف دارای برنامه 

خاص خود هستند.
 

سخنگویشوراینگهبان:

منع قانونی برای عضویت زنان در شورای نگهبان وجود ندارد
هادی طحان نظیف، ســخنگوی شورای  ایرنا- 
نگهبان در نشســت خبری گفت: لایحه حمایت 
از خانواده از طریق ترویج عفاف و حجاب مربوط 
به مجلس قبل اســت و هنوز در مورد ابهام این 

لایحه اصلاحاتی صورت نگرفته است.
 تدبير در مورد لایحه عفاف و حجاب در اختيار 

مجلس است
طحان نظیف در این باره که در صورت عدم رفع 
ایرادات مجلس به لایحــه عفاف و حجاب، این 
لایحه کلًا از دســتور کار خارج می شــود؟ بیان 
کرد: این لایحه از مجلــس قبل در رفت و آمد 
بین مجلس و شــورا بود و الان موارد باقی مانده 
نیازمند رفع ابهام از طرف مجلس است و اینکه 
چه تدبیری مجلــس دارد، باید ببینیم مجلس 
اصلاحــات را انجــام می دهــد و اگر بــرای ما 

مصوبه ای بفرستند ما بررسی می کنیم.
وی در پاسخ به ســؤالی درباره هفت ساله شدن 
شــورای شــهر، گفت: فعلًا این موضوع در حد 
رســانه ها مطرح است؛ هیچ طرح و لایحه ای در 
مجلس اعلام وصول نشــده، اگر مطرح بشود ما 

نظر خود را اعلام می کنیم.
شورای  در  زنان  عضویت  برای  قانونی  منع   

نگهبان وجود ندارد
ســخنگوی شــورای نگهبان در پاسخ به سؤالی 
درباره امکان  عضویت زنان در این شورا گفت: از 

جهت قانون منعی در این زمینه وجود ندارد و از 
جهــت اجرایی این موضوع در اختیار رئیس قوه 

قضاییه و نمایندگان مجلس است.
طحان نظیــف دربــاره تشــکیل دولــت جدید 
گفــت: مــا ســعی کردیم بــا همــه دولت ها 
تعامل داشــته و همکاری کنیم، ما نســبت به 
 مصوبات مجلــس و اســاس نامه های دولت هر 
ســؤال و نکته ای باشد، نظرات آن را مورد توجه 

قرار داده و خواهیم داد.
وی افــزود: همان طــور که رهبــری فرمودند 
موفقیت دولت را موفقیت خود و نظام می دانیم. 

ما در همان ابتدا با رئیس جمهور جلســه خوبی 
داشــتیم و امیدواریم افرادی بــه عنوان اعضای 
کابینه معرفی و انتخاب شــوند که در راســتای 

تعامل قوا گام بردارند.
ســخنگوی شــورای نگهبان در پاسخ به سؤالی 
درباره مؤلفه های رجل سیاســی از نظر شورای 
نگهبــان گفت: درباره تعیین و تشــخیص رجل 
سیاســی و مذهبی مبنای کار قانون اساســی و 

مصوبه شورای نگهبان است.
طحان نظیف در پاســخ به سؤالی مبنی بر اینکه 
در صــورت تمایل افراد امــکان اعلام دلایل رد 

صلاحیت فرد وجود دارد؟ گفــت: این کار نیاز 
به مجوز قانونی دارد.

وی درباره اینکه چه طــور می توان مانع حضور 
کاندیدای پوششی شــد؟ اظهار کرد: ما واقعاً از 
نیات افراد اطلاعی نداریــم و افراد در انتخابات 
ثبت نــام و در رقابت شــرکت می کنند و ممکن 
اســت تا آخر هم بمانند یا به دلایل مختلف از 

ادامه رقابت منصرف شوند و کناره گیری کنند.
ســخنگوی شــورای نگهبان درباره اقداماتی در 
راســتای تقویت احزاب، گفت: بــه این موضوع 
در سیاست های کلی انتخابات اشاره شده است؛ 
نکته مهمی است که احزاب مسئولیت بپذیرند و 
هم صلاحیت ها و اختیاراتی داشته باشند و هم 

در برابر این اختیارات پاسخگو باشند.
طحان نظیــف تأکیــد کرد: به ایــن موضوع در 
سیاســت های کلی انتخابات اشاره شده است و 
نیازمنــد اصلاح قانون انتخابات اســت؛ مجلس 
قبل در اصلاحیه قانون انتخابات به این موضوع 
ورود کرد که با اشکال هیئت عالی نظارت مواجه 
شــد و این موضوع عملًا از دســتور کار مجلس 
خارج شد. موضوع مهمی است و دستگاه ها باید 
در جهت اجرای سیاست های کلی در این راستا 

عمل کنند.
 شورای نگهبان یار کمکی هيچ کسی نيست

وی دربــاره برخــی انتقادات و ســرزنش ها در 

خصوص تأیید صلاحیت رئیس جمهور مســتقر، 
گفت: دیدم که حتی برخــی نیز می گفتند که 
این ها زیر کولر تصمیــم می گیرند؛ حال ما چه 
زیر کولر تصمیم بگیریــم، چه کولر را خاموش 
کنیــم، باید یــاد بگیرنــد انتخابــات رقابت و 
مشارکت مردم است و شورای نگهبان یار کمکی 
هیچ کسی نیســت؛ شــورای نگهبان براساس 
ضوابــط قانونی عمــل می کند و بــا تمجید و 
تحسین و سرزنش دیگران عمل نمی کند. کشور 
ما کشور آزادی است و برخی ممکن است کسی 
را بپســندند و برخی ممکن است کس دیگری 
 را بپســندند و اشــکالی ندارد؛ هرکس می تواند 

نظری داشته باشد.
ســخنگوی شــورای نگهبــان اظهــار کــرد: 
ســلایق سیاســی افراد متفاوت اســت، در این 
انتخابــات بــه لطــف خــدا از همــه جریانات 
 سیاســی افرادی حضــور داشــتند و مهم این
 است که مبنای عمل بر اساس قانون أی و اراده 

و نظر مردم است.
سخنگوی شــورای نگهبان ادامه داد: در شرایط 
فقدان رئیس جمهور، انتخابــات باید ظرف ۵۰ 
روز انجام می شــد و ما همه هماهنگی ها را باید 
در ۵۰ روز انجــام می دادیــم و همه دیدند که 
انتخابات ما به واســطه قانون اساسی ما که هیچ 

بن بستی ندارد، به خوبی برگزار شد.

ایسنا- ابراهیم رضایــی، سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اســلامی با تسلیت شهادت 
اسماعیل هنیه به ملت فلســطین، غزه و امت اسلامی گفت: 
ترور اسماعیل هنیه جنایتی خلاف حقوق بین الملل و منشور 
ملل متحد اســت، صهیونیست ها منتظر پاسخ سخت، کوبنده 
و پیشــمان کننده جمهوری اســلامی ایران باشند؛ علاوه بر 
صهیونیســت ها، بانیان آنها یعنی آمریکایی ها هم باید نسبت 

به این جنایت زشت پاسخ دهند.
سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
اســماعیل هنیه مرد بزرگی بود که بــه آرزوی خودش یعنی 
شهادت رســید. او بارها گفته بود که عاشق و منتظر شهادت 
اســت و همه وجود و داشــته هایش را بــرای آزادی قدس و 
فلسطین گذاشــته بود؛ کما اینکه ده ها تن از خانواده اش در 

مسیر آزادی قدس به شهادت رسیدند و خودش نیز به یاران 
شهیدش پیوست. 

ایــن نماینده مجلس با تأکید بر اینکه ترور اســماعیل هنیه 
جنایتی خلاف حقوق بین الملل و منشــور ملل متحد است، 
گفت: اســماعیل هنیه به عنوان شخصیت دیپلماتیک مهمان 
رسمی جمهوری اســلامی ایران بود و در پایتخت کشورمان 
ترور شــد پس حق ما این اســت که براســاس منشور ملل 
متحد به این جنایت رژیم صهیونیستی پاسخ دهیم ما از حق 

خودمان دفاع می کنیم.
رضایی یادآور شد: جمهوری اسلامی به دنبال تنش نیست و 
این صهیونیست ها هستند که با جنگ افروزی تنش در منطقه 
را دنبال می کننــد و همه مذاکرات برای پایان جنگ و ایجاد 

آتش بس را به بن بست کشاندند.

وی تأکید کرد: همان طور که رهبر انقلاب تأکید داشــتند و 
رئیس جمهور هم بیان کرد، پاســخ جمهوری اسلامی به این 
جنایت ســخت خواهد بود و ما محکم تــر از قبل از مقاومت 
دفاع می کنیم. پاسخ ما شــدیدتر از جنایت صهیونیست ها و 
پشیمان کننده و بازدارنده است؛ البته علاوه بر صهیونیست ها، 
بانیان حمایت از آنها یعنی آمریکایی ها باید پاسخگوی جنایت 

زشت خود باشند.
سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با تأکید بر اینکه جمهوری اسلامی هیچ گونه تعارفی در دفاع 
از تمامیت ارضی و اتباع خود ندارد و اســتثنایی قائل نیست، 
گفت: ما همان طور که پاسخ کوبنده به جنایت بزرگ شهادت 
سردار سلیمانی و حمله به کنسولگری ایران در خاک سوریه 
و شهادت ســردار زاهدی دادیم، به جنایت بزرگ ترور شهید 

هنیه در تهران هم پاسخ سخت و پشیمان کننده خواهیم داد؛ 
صهیونیســت ها منتظر پاسخ سخت، کوبنده و پشیمان کننده 

جمهوری اسلامی باشند.
رضایــی در پایــان و جمع بندی تأکید کرد: ما راه شــهدای 
 قــدس یعنــی شــهیدان ســلیمانی، فخــری زاده، مغنیه،
 فتحی شــقاقی، تهرانی مقدم، زاهدی، احمد یاســین و سایر 
شــهدای آزادی قدس را با عزم و اراده بیشتر و جدی تر ادامه 

خواهیم داد.

ایسنا- ســید احســان خاندوزی، وزیر اقتصاد در 
مراســم افتتاحیه ســومین دوره مدرســه تابستانه 
سیاست گذاری اقتصادی اظهار کرد: سیاست گذاران 
کشــور به جهت اینکه در معرض مطالبات بســیار 
جدی فوریت زمین مانــده متراکم قرار دارند، عمدتاً 
فرصتی بــرای کارهای بلندمــدت ندارند؛ به همین 
دلیل غرق در ارجاعات فوری و امور روزمره هستند.

  دوگانه تئوری و عمل باید شکسته شود
وی افزود: یکی از اهداف ما در مدرسه سیاست گذاری 
اقتصادی، کاشــت درخت برای بلندمــدت بود که 
آیندگان بتوانند از ثمرات نیروســازی بین دانشگاه 
و دســتگاه های اجرایی بهره مند شوند. وزیر اقتصاد 
با بیــان اینکه دوگانه تئوری و عمل باید شکســته 
شــود، گفت: این دو هرکدام بازی زبانی خودشان را 
دارند که به شکســتن این دوگانه بسیار نیاز داریم. 
اگر می خواهیم ســاختارهای رسوب کرده ناکارآمد 
منعطف شود و حرف و خون تازه ای در آن به جریان 
بیایــد، چاره جز ایــن نداریم که بــاب رفت  و آمد 

پژوهش و سیاست گذاری را باز کنیم.
  فضای خارجی دچار مشکلات ژئوپلتيک است

خاندوزی تأکید کرد: اندیشــکده های ما هم به جای 
چاپ مقاله باید حاضر باشــند بــه چیزی که روی 
میز سیاســت گذار قرار می گیرد. در این شرایط که 
فضای خارجی ما دچار مشــکلات ژئوپلتیک است، 
فضــای داخلی دچار بروکراســی اســت و جامعه با 
مسائل فرهنگی مواجه اســت، اندیشمندان در این 
فضا نظریه پردازی کنند. وی گفت: کسانی که دچار 
تعارض منافع نیســتند دانش پژوهان هســتند که 

می توانند به فضای سیاست گذاری بیایند و در حوزه 
خودشــان طرح نویی دراندازند و نســل نو مدیران 

اجرایی را وارد بدنه اجرایی کنند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی با اشــاره به تجربه سه 
سال گذشــته گفت: نباید مدیران را اتوبوسی تغییر 
دهیــم؛ بلکه مبتنی بر این باشــد که چه کســانی 
می توانند برای حل مشکل کشور راهگشا باشند. باید 
رفت و آمد بین پژوهشکده ها با مراکز سیاست گذاری 
محقق شود. شاید بشود رفع تکلیف کرد و قراردادی 
با دانشگاه بست اما عایدی ماندگار و بلندمدتی ندارد.
بــه گفته خاندوزی، اگر نرخ مالیات را کم کردیم اما 
وصولی ها بالا رفته و طرح های تحولی در خزانه داری 
کشــور محقق شــده، بیشــترین میــزان افزایش 
ســرمایه گذاری واقعی رقم خورده و دیگر موضوعات 

مثبت ناشی از پیوند پژوهش و اجرا است.
وی تصریــح کرد: اگر کشــور فکر اصــلاح ایده ها و 
انگیزه های فراتر از کارمندی دارد نقش سایر عوامل 
کم رنگ می شــود. تا قبل از ۱۴۰۰ گروهی بودند که 
می خواســتند به منویات و پیام نانوشــته بدخواهان 
بیرون از کشور، صورت رســمی بدهند و می گفتند 
اگر این گونه نشــود ضعیف می شــویم. دولت شهید 
رئیســی نشــان داد می شــود در فضای بین المللی 
ظرفیت های جدیدی پیدا کرد. این ظرفیت سازی را 
نیــز با تحرکی در داخل پیوند زد که مجموعاً کمک 
کرد نرخ رشد اقتصادی به سطح بلندمدت برگشت.

  دولت گذشته در زمينه مذاکره چه کم گذاشت؟
خاندوزی با بیان اینکه برخی می گفتند اگر مسئله 
)مذاکره( با آمریــکا را حل و فصل نکنید کارها پیش 

نمی رود، افزود: دولت گذشــته در ایــن زمینه چه 
کم گذاشــت؟ ایــن بدعهدی آمریکایی هــا بود که 
حاضرنشــدند پیمانشــان را ادامه دهند. این انگاره 
که سرنوشت کشــور نحیف و نحیف تر شدن نیست 
و می شــود در تعامل خارجی به نســاب های رشــد 
رســید در این دولت محقق شد. ما باید بتوانیم این 
مســیر را که اقتصاد کشــور را از انزوا خارج می کند 
و مورد تأکید رهبری اســت، دنبــال کنیم. این نیاز 
به عاملیتی دارد که انگیزه برون گرایی و شکســتن 

مرزهای اقتصاد ایران را در خارج پیگیری کند.
  تا 10 سال آینده کشور می تواند نرخ رشد خوب 

داشته باشد
وزیر اقتصاد با اشــاره به نقش مجلس و قوه قضاییه 
در جهــت اصلاحات اقتصادی گفــت: اگر این اقدام 
صورت گیرد تا ۱۰ ســال آینده کشــور می تواند با 
نرخ های خوب رشــد اقتصادی بالا برود به شــرط 
آنکه تحریم های داخلی برطرف شــود. ظرفیت های 
تولیدی داخلی هست ولی دستگاه های اجرایی اجازه 
نمی دهند این مرغ بپرد. از ســالی که واردات رسمی 
کشــور در شــمش طلا قریب به صفر بود در سال 
۱۴۰۱ حدود سه برابر و در سال ۱۴۰۲ حدود چهار 
برابر شــد. بیش از این هم امکان سرمایه گذاری در 

کشور وجود دارد.

تسنیم- حجت الاســلام حکمت علی مظفری، رئیس دیوان 
عدالت اداری در نشســت خبــری، با محکوم کــردن اقدام 
تروریستی رژیم صهیونیســتی در به شهادت رساندن شهید 
اســماعیل هنیه با حمایت اســتکبار جهانی و آمریکا اظهار 
کرد: از خــدا می خواهیم زمینه انتقام و خون خواهی که نظام 
جمهوری اسلامی بنا به تأکید مقام معظم رهبری به آن اشاره 
کرده اند، فراهم شــود و برخورد قاطــع و عبرت انگیزی برای 
رژیم غاصب و کودک کش و تروریســت از سوی نظام اسلامی 
صورت بگیرد. این خونخواهی حق مســلم جمهوری اسلامی 

است که میهمان ما را در خاک ما به شهادت رساندند.
وی ادامه داد: قدردان ملت بزرگ اســلامی هســتیم که در 
انتخابات شــرکت کردنــد و در کمتر از دو ماه از شــهادت 
شــهید رئیســی، در دو مرحله با درصد مشــارکت خوبی در 
انتخابات شرکت کردند و انتخابات به نحو شایسته ای برگزار و 

رئیس جمهور منتخب ملت مشخص شد. امیدواریم همه اقشار 
جامعه دولت را یاری دهند تا بتواند مسئولیت های خود را به 
شایســتگی انجام دهد، خاصه در بحث معرفی وزرا و کابینه 
به مجلس با آن شــاخص هایی که مقام معظم رهبری مد نظر 

دارند تا خدمت رسانی به مردم انجام شود.
رئیس دیوان عدالت اداری ســپس به تشریح برخی توفیقات 
دیوان عدالت اداری پرداخــت و طی آن گفت: دیوان عدالت 
اداری بعــد از اصلاح قانون که ســال گذشــته ابلاغ شــد، 
موفقیت هایی داشــت؛ زیرا رویکردهــای خوبی در این قانون 
وجود دارد و ما با استفاده از ظرفیت ها اقدامات لازم را در این 
حوزه پیگیری کردیم و در تعامل با دستگاه های اجرایی کشور 

این رویکردها را مورد توجه  قرار دادیم.
  درنتيجه بحث پيشــگيری با کاهش ورودی پرونده مواجه 

هستيم
وی افزود: بر اساس سند تحول قضایی و مصوباتی که در قالب 
سیاســت های کلی نظام به تأیید مقام معظم رهبری رسیده 
است، بحث پیشگیری مورد توجه قوه قضاییه است که در این 
خصــوص اقدامات خوبی در دیوان عدالت اداری انجام شــده 
است.  در نتیجه آن در دو سال متوالی علاوه بر اینکه هیچ گونه 
افزایش ورودی پرونده در مجموعه دیوان نداشــتیم بلکه هم 
آمار پرونده های موردی ذینفعان که در شعب دیوان رسیدگی 
می شــود و هم شکایت از بخشنامه ها و آیین نامه ها و مقرراتی 
که از سوی دســتگاه های حاکمیتی صادر می شود، با کاهش 

ورودی مواجه هستیم.

مظفری افزود: دســتگاه قضایی هر ســاله مواجــه با افزایش 
ورودی اســت و دیوان از این قاعده مستثنی نبود و ۱۵ تا ۲۰ 
درصد و گاهی بیشــتر با افزایش ورودی پرونده های موردی 
مواجه بود که با رویکرد اخیر در ســال ۱۴۰۱ به میزان ۲/6 و 
در ســال ۱۴۰۲ به میزان 3 درصد سه درصد کاهش ورودی 
داریم. در بحث رســیدگی به بخشنامه ها و آیین نامه ها هم در 
ســال ۱۴۰۱ با حدود ۴۰ درصد کاهش مواجه شدیم و سال 

۱۴۰۲ هم کاهش ورودی در این حوزه قابل توجه است.
  با جلســه با وزارت کار مانع از توليد 5200 پرونده در 

اجرای قانون تبدیل وضعيت استخدامی ایثارگران شدیم
وی برگــزاری کارگروه هــای متعدد با دســتگاه های مرتبط 
و کارشناســی موضوعــات را دلیل کاهــش ورودی به دیوان 
برشــمرد و گفت: این موفقیت در قالب ۲۲ کارگروه و بیش از 
3۰۰ نشست حاصل شده است که در یکی از نمونه های اخیر 
با برگزاری جلسه با وزارت کار مانع از تولید ۵۲۰۰ پرونده در 
اجرای قانون تبدیل وضعیت استخدامی ایثارگران فقط برای 

یک وزارتخانه شدیم.
رئیس دیوان عدالت اداری در ادامه درباره الکترونیکی شــدن 
ثبت دادخواست ها و ابلاغ های دیوان گفت: از سال ۱386 قوه 
قضاییه رسماً به ابزار الکترونیکی مجهز شد؛ ولی بنا به دلایلی 
در ســال های گذشته میزان اقدامات دیوان در فضای مجازی 
و بســتر الکترونیکی کم بود و در ســه سال قبل فقط حدود 
33 درصــد بود که از نیمه دوم ســال ۱۴۰۰ چندین هیئت 
را برای رفع این ایراد تشــکیل دادیــم و موضوعاتی که باید 

در اختیار دفاتر خدمات قضایی قرار بگیرد را استانداردسازی 
کردیم و در این ســمت حرکت کردیم تا به مردم اعلام کنیم 
که از دریافت دســتی دادخواســت ها خودداری می شــود و 
دادخواســت ها در دفاتر خدمات قضایی به صورت الکترونیکی 
ثبت می شــود. وی افزود: در بحث ابلاغ ها از 33 درصد ســه 
ســال قبل بــه بیش از 99 درصد رســیده ایم. بــه مرور هم 
دســتگاه هایی که در ســامانه ثنا ثبت نام نکرده اند یا شناسه 
دریافت نکرده اند، دعوت شــده اند تا برای دریافت شناســه و 
تکمیل ثبت نام ثنا اقدام کنند. مظفری تأکید کرد: کمیسیون 
مــاده ۱۰۰ و کمیســیون ماده 99 و کمیســیون ماده 77 و 
هیئت های رسیدگی به تخلفات اداری و نظایر اینها که قریب 
به 7۰ کمیسیون شبه قضایی هستند، همه مکلف شده اند که 
با هماهنگی قوه قضایــی ابلاغ های خود را الکترونیکی کنند. 
در این باره قانون برنامه هفتم این کمیســیون ها و هیئت ها را 

در این خصوص مکلف کرده است.
  کاهش اطاله دادرسی دغدغه همگانی است

رئیس دیوان عدالــت اداری همچنین گفــت: قانون گذار در 
قانــون جدید دیوان بــرای کاهش اطاله دادرســی که مورد 
دغدغه همگانی اســت، این گونه مقرر داشته که رسیدگی به 
شــکایات مردن از کمیسیون های شــبه قضایی و هیئت های 
اجرایــی را یک مرحله ای کرد. این تصمیم باعث کاهش زمان 
رســیدگی ها در شعب تجدیدنظر دیوان شده به نحوی که در 
سال ۱۴۰۱ زمان رسیدگی به تجدیدنظر ۱۱۱ روز بود که در 

۴ ماهه نخست ۱۴۰3 به 88 روز رسیده است.

سخنگویکمیسیونامنیتملیوسیاستخارجیمجلس:

صهیونیست ها منتظر پاسخ سخت، کوبنده و پشیمان کننده ایران باشند

وزیراقتصاد:

 نباید مدیران را اتوبوسی تغییر دهیم

رئیسدیوانعدالتاداری:

گاهی احکام دیوان عدالت اجرا نمی شود؛ چون قانون اشکال دارد



معاون توســعه مدیریت و منابع اســتانداری فــارس گفت: با 
توجه به مصوبات جلســه فوق العاده شــورای مدیریت بحران 
اســتان، با عنایت به تفویض اختیار شــورای امنیت کشور به 
استانداران؛ حسب تأیید و دستور محمدهادی ایمانیه، استاندار 
فارس، به دلیل ماندگاری گرمای شــدید هوا، ســاعت کاری 
کلیه دســتگاه های اجرایی شــامل مؤسسات عمومی دولتی و 
غیردولتی و بانک ها از روز شنبه سیزدهم تا پنج شنبه هجدهم 

مردادماه از ساعت ۶ تا ۱۱ خواهد بود.

وی ادامــه داد: دســتگاه های اجرایــی کــه دارای شــیفت 
 کاری بعــد از ظهــر هســتند با یک ســاعت تأخیر شــروع

به کار خواهند کرد.
معاون توســعه مدیریت و منابع استانداری فارس افزود: مقرر 
شد با توجه به تأثیر مثبت همکاری اصناف در مدیریت مصرف 
انرژی، تعطیلی مراکز و مجتمع های تجاری استان با همکاری 
شــرکت های توزیع برق استان و شیراز و اتاق اصناف فارس از 

ساعت ۱۳ تا ۱۷ یک هفته دیگر تمدید شود.
وی تصریح کرد: مدیران موظفند کســری ساعت را به صورت 
دورکاری و با برنامه ریزی و نظارت دقیق مقررات جبران کنند.
 معــاون توســعه مدیریــت و منابــع اســتانداری فــارس 
ادامــه داد: بیمارســتان ها مراکز امــدادی و اتفاقات، خدمات 
امــداد جــاده ای، مراکــز خدمــات بهداشــتی و درمانــی، 
کاری،  نوبــت  دارای  و  عملیاتــی  بخش هــای  اورژانــس، 
آتش نشــانی، مراکــز انتظامــی، بخــش عملیاتــی خدمات 
 پســت و تأمین کالاهای ضــروری، طبق روال قبــل به ارائه 

خدمات می پردازند.

با همکاری شهرداری منطقه شش شیراز برگزار شد: 
پیش اجلاسیه شهدای مدافع حرم استان فارس

 در راســتای اجلاســیه شهدای مدافع حرم اســتان فارس ۱۴۰۳ شب 
خاطره ها با روایتگری راویان استانی برپا شد.

پیش اجلاســیه شهدای مدافع حرم با همکاری شهرداری منطقه شش، 
حوزه مقاومت بسیج امام علی )ع(، منتظران ظهور، حضرت زهرای اطهر 
)س( و ناحیه مقاومت بســیج سپاه ثارا... )ع( شیراز با حضور شهروندان 

برگزار شد. 
گفتنی اســت، دومین کنگره ملی امیران و ســرداران و ۱۵ هزار شهید 
اســتان فارس آبان ماه ۱۴۰۳ در شهر شیراز سومین حرم اهل بیت )ع( 

ایران اسلامی  برگزار می شود.

سرپرست شهرداری منطقه ۱۰ شیراز بیان کرد:
اجرای لوله گذاری دفع و هدایت آب های سطحی 

در منطقه

سید عباس  هاشمی نژاد، سرپرست شــهرداری منطقه ۱۰ شیراز گفت: 
از جملــه پروژه های زیرســاختی در منطقه ۱۰ که بــه صورت ویژه در 
دســتور کار قرار دارد بحث لوله گذاری دفع و هدایت آب های ســطحی 

است که در حال انجام می باشد. 
سرپرســت شــهرداری منطقه ۱۰ اظهار داشــت: از ابتدای سال جاری 
تاکنون بیش از ۱۷۰۰ متر لوله گذاری در محورهای بلوار دکتر حسابی، 
شــهرک گلستان و شــهرک صدا و سیما انجام شــده و در حال حاضر 
نیز پروژه لوله گذاری شــهرک صدا و ســیما فعال است و از شهروندان 
ساکن درشهرک برای صبوری و همراهی برای انجام این پروژه قدردانی 

می کنیم.
هاشــمی نژاد به پروژه های لوله گذاری در دســتور کار منطقه ۱۰ اشاره 
کــرد و گفت: طرح های جمع آوری آب های ســطحی در شــهرک های 
اســتقلال، برف فروشــان، بهشــتی، فجر، دوکوهک، گویم، خیابان های 
شــهید مردانی، بلوار فرصتیــان، بلوار بهاران، فاطمــی  و بخش بزرگی 
از حوزه هــای آبریــز در گویم در دســتور کار منطقه ۱۰ بــرای انجام 
 قرار دارد که تا پایان ســال جاری در مرحله انجــام و انتخاب پیمانکار 
خواهد بود. شــهردار منطقه ۱۰ اظهار داشــت: با انجام این پروژه های 
زیرســاختی سعی ما براین است مشــکلات آب گرفتگی و دفع آب های 

سطحی در محدوده خدماتی را کنترل و محدود نماییم.

در پنجاهمین هفته عملیات آسفالت کلان شهر شیراز 
انجام شد؛ 

آسفالت بیش از 8هزار مترمربع از معابر شیراز
در هفته گذشته

 اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز اعلام کرد: در طول 
هفته پنجاهم عملیات جهش آســفالت، ۸ هــزار و ۳۳۰ مترمربع معابر 

مناطق این کلان شهر به میزان ۹۸۰ تن آسفالت شده است. 
لکه گیری آسفالت در سطوح مناطق ۱، ۳ و ۴ و روکش آسفالت در معبر 
خاکی زیرسازی شده در بولوار گلستان روبه روی خیابان شهید قانعی در 
منطقه ۳ و راســتگرد پل شهیدان یغمور در منطقه ۹ و بولوار صادقیه از 
پروژه های سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری انجام شده است. 
تراش و ترمیم آســفالت در بولوار دکتر حســابی از پروژه های سازمان 
عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری و عملیات درزگیری در کمربندی 
 جنــوب، از پروژه هــای معاونــت فنــی و عمرانی شــهرداری شــیراز 

انجام گرفته است. 
بنابراین گزارش؛ طی پنجاه هفته سپری شــده از آغاز جهش آســفالت، 
تاکنون ۲ میلیون و ۲۶۷ هزار و ۶۵۹ مترمربع از معابر مناطق شیراز به 

میزان ۲۸۴ هزار و ۵۰۸ تن آسفالت انجام گرفته است.

مديرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس بیان کرد:
اجراي 3پروژه زیرساختي در ناحیه صنعتي خرمبید

در بازدیــد میداني ســید 
مسعود عظیمي، مدیرعامل 
شــهرک هاي  شــرکت 
صنعتــي فــارس از ناحیه 
صنعتي خرمبید در منطقه 
در  تسریع  بر  آباد  شــهید 
تکمیــل طرح هاي  و  اجرا 

زیرساختي تأکید شد.
برنامه  ایــن  عظیمــي در 

ضمــن بازدید از بخش هــاي مختلف این ناحیه صنعتي در نشســت با 
صنعتگران و سرمایه گذاران مسائل و مشکلات را بررسي کرد.

مدیر عامل شرکت شهرک هاي صنعتي فارس از برنامه این شرکت براي 
تکمیل زیر ساخت هاي ناحیه صنعتي خرمبید در منطقه شهیدآباد خبر 
داد و گفت: این ناحیه صنعتي به یکي از قطب هاي فراوري سنگ استان 
تبدیل خواهد شــد. عظیمي با بیان اینکه با هدف تکمیل زیرساخت ها 
هم اکنون ۳پروژه زیرســاختي با اعتبار افزون بــر ۱۰میلیارد تومان در 
مرحله اجرا قراردارد، گفت: طرح هاي زیرســاختي روشنایي معابر، خط 

انتقال آب و زیرسازي و آسفالت اجرایي مي شود.
مدیر عامل شــرکت شــهرک هاي صنعتي فارس افزود: پروژه هایي نظیر 
شــبکه هاي داخلي بــرق و آب و گاز، حفاري چــاه آب، مخزن هوایي، 
خط انتقال برق و زیرسازي و جدول گذاري بخشي از ناحیه صنعتي نیز 
اجرا شــده اســت. وي با بیان اینکه این ناحیه صنعتي داراي ۵۰ هکتار 
مســاحت است، گفت: تاکنون ۲۴ قرارداد ســرمایه گذاري منعقد و یک 

واحد سنگ بري نیز موفق به بهره برداري شده است. 
عظیمي تصریح کرد: با هدف بسترســازي به منظور استقرار صنایع در 
افق توسعه صنعتي منطقه شــهید آباد، اجراي طرح توسعه نیز پیگیري 

خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت شــهرک هاي صنعتي فارس با اشاره به ظرفیت هاي 
شهرستان خرمبید در بخش معادن و صنایع فراوري سنگ گفت: وجود 
یکي از بزرگ ترین معادن ســنگ مرمریت کشــور و نیز فعالیت بیش از 
۱۰۰واحد ســنگ بري در شهرک صنعتي ســنگ خرمبید و استقرار و 
فعالیت واحد هاي سنگ بري و فراوري سنگ در ناحیه صنعتي شهیدآباد 
مي تواند موقعیت این شهرستان را به عنوان یکي از مهم ترین قطب هاي 
صنعت ســنگ کشــور تقویت کند. عظیمي افزود: هم اکنون در استان 
فارس شــهرک هاي صنعتي ســنگ شهید ســلیماني ني ریز و خرمبید 
در بخش صنعت ســنگ فعال هســتند و ناحیه صنعتي سنگ خرمبید 

سومین قطب فراوري سنگ استان فارس خواهد بود.

قائم مقام ستاد اربعین استان استان فارس:
به هر زائر اربعین تا ۵۰ میلیون ریال

 وام پرداخت می شود

محمد فرخ زاده، جانشین اســتاندار در ستاد اربعین استان فارس گفت: 
با هماهنگی های صورت گرفته با مدیریت پست بانک استان، به زائرانی 
کــه از این بانک ارز اربعین دریافت نمایند تا مبلغ ۵۰ میلیون ریال وام 

قرض الحسنه جهت خرید ارز پرداخت می شود.
 معــاون هماهنگــی امــور گردشــگری و زیــارت اســتانداری فارس 
افــزود: این وام به صورت قرض الحســنه و بدون ضامن می باشــد و  در 
تمامی شــعب پرداخت ارز اربعین این بانک حتی شعب روستایی قابل 

دریافت می باشد.
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کشــورها با توجه به شــرایطی کــه دارند در 
پذیــرای  گردشــگری  مختلــف  شــاخه های 
گردشــگران خاص خود هســتند. کشور ما نیز 
با توجه به شــرایطی که داراست بیشتر پذیرای 
گردشــگران زیارتی، تاریخی و فرهنگی است. 
امروزه گردشــگری یک صنعت متکی به نیروی 
کار اســت که نه تنها موجب بهبــود قابل توجه 
وضعیت اشتغال در مقاصد گردشگری می شود، 
بلکه به توسعه زیرساخت ها، حفظ منابع مالی و 
احیای اماکن گردشگری تاریخی و »جدید« نیز 
کمک می کند. اما پرواضح اســت که شکوفایی 
گردشــگری تا حد زیادی بــه هماهنگی بین 
دســتگاهی مربوط می شــود. بــه گفته معاون 
استاندار فارس علی رغم رتبه خوب سهم فارس 
در پروژه های گردشــگری نســبت به میانگین 
کشوری، موانعی موجب می شود تا قصه پرغصه 
ناهماهنگی بین دستگاه های متولی این صنعت، 
گردشــگری فارس همچنان صنعتی شــکننده 
محســوب شــود، در حالی که لازم است برای 
رونق صنعت گردشــگری و زیارت، همگان پای 
کار بیاینــد تا نتایج مثبت و آرامش بخش آن به 

جامعه تسری یابد.
محمد فــرخ زاده اعــلام کرد در حــال حاضر 
پروژه های گردشــگری رونق ویژه ای در استان 

دارد و علاوه بر حمایت از سرمایه گذاران، بیش 
از یکصد پروژه دچار وقفه در حوزه گردشگری 
بــا اعتباری بالغ بر ۲۰ هــزار میلیارد تومان در 
جلســات پنجره واحد رفع موانع شده است اما 
داســتان عدم همکاری مجموعه هــای دولتی 

همچنان ادامه دارد.
فــرخ زاده با بیان اینکه در دو ســال گذشــته 
زمان زیادی بــرای معرفی کلیــد واژه اقتصاد 
گردشگری و معرفی زوایای آن در فارس انجام 
شد، اظهار داشــت: در این مدت تلاش زیادی 
برای جــذب بودجه هــای ملی بــرای تقویت 

زیرســاخت های گردشــگری و معرفی فرصت 
 برای جذب سرمایه گذاری های داخلی و خارجی 

انجام گرفت.
وی تأکید کرد طی دو ســال اخیر مســاحتی 
به متراژ ۱۵۰ هکتار با همکاری دســتگاه های 
مختلف به بخش گردشگری اختصاص یافته که 

رکورد تاریخی محسوب می شود.
معاون اســتاندار فارس خواســتار توجه بیشتر 
بخش دولتی خصوصــاً بانک ها به رونق اقتصاد 
گردشگری شــد و بیان داشــت: هم اکنون در 
اســتان فارس بیش از یکصد پروژه گردشگری 

با پیشــرفت بالای ۵۵ درصد وجود دارد که با 
پرداخت ۱۵۰۰ میلیارد تسهیلات )معادل یک 
واحــد صنعتی( بهره برداری و بیش از ۲۵۰۰ تا 
۳ هزار نفر شــغل مستقیم ایجاد خواهد کرد و 
نقش نمایندگان مجلس در انجام این هماهنگی 

در کنار دولت بسیار مفید فایده خواهد بود.
فرخ زاده افزود اگرچه سهم فارس در پروژه های 
گردشــگری نســبت بــه میانگین کشــوری 
بالاســت ولیکن عمدتاً تأمیــن زمین بر عهده 
سرمایه گذاران اســت و این نوع مشارکت بعضاً 
هزینه های ســاخت و تکمیــل، در این صنعت 

شکننده را به شدت بالا می برد.
وی در ادامه اظهار داشت این درحالی است که 
از میان زمین های واگذار شــده از محل منابع 
طبیعی، چیــزی در حدود یــک و نیم درصد 
به حوزه گردشــگری اختصــاص یافته و مابقی 
ســهم صنعت و کشاورزی اســت، در حالی که 
مزیت رقابتی استان فارس در گردشگری است 
 تا صنعت و کشــاورزی بــا وضعیت بحران های 

آبی موجود.
معــاون هماهنگــی امور گردشــگری و زیارت 
استانداری فارس با اشاره به ارزیابی هایی که طی 
ده ســال اخیر پیرامون وضعیت سرمایه گذاری 
در اســتان انجام شــده، افزود: متاسفانه هنوز 
گردشــگری اولویت جهاد کشــاورزی و منابع 
طبیعی نیست و ســهم زمین های واگذاری به 

پروژه های گردشگری کمتر از ۵/۱ درصد در از 
کل واگذاری ها می باشد.

فرخ زاده بــا بیان اینکه در این ایام بارها و بارها 
مکاتباتی برای معرفی زمین های مســتعد برای 
ســرمایه گذاری در حوزه گردشــگری با منابع 
طبیعی انجام گردید، اظهار داشــت: متأسفانه 
به هیچ یک از مکاتبات و پیگیری کارشناســان 

پاسخی داده نشده است.
معاون اســتاندار ادامه داد: همین روند با عدم 
همــکاری جهاد کشــاورزی در کارگروه تبصره 
یــک ماده یــک و بهانه های مختلــف از جمله 
نوع خــاک و.. . همراه بود و البتــه آخر این راه 
 بی پایان با محیط زیست برای ایست در پروژه ها 

روبه رو بوده ایم
فــرخ زاده در پایــان با گلایــه از مجموعه های 
دولتی اظهار داشــت: اخیرا میراث فرهنگی نیز 
بــه این چرخــه معیوب اضافه شــده و بعضاً با 
سرمایه گذاری در قالب مجتمع های گردشگری 
و واگــذاری زمین هــای بــالای ۵ هــزار متر 
مخالفت می کند و یا بــه بهانه مطالبه دریافت 
مســئولیت های اجتماعی یا کمــک به مجمع 
خیرین یا بخشــنامه ها و آیین نامه های وزارتی 
و یا عدم مشــارکت در برگــزاری کارگروه های 
تشکیل شــده برای ســلامت اداری و برخورد 
 ســلیقه ای برخی کارشناسان، کارها را با تأخیر 

مواجه می نماید.

صنعت شکننده گردشگری فارس
معاون گردشگری و زيارت استانداری فارس خواستار شد:

توجه بیشتر بخش دولتی به رونق اقتصاد گردشگری

حمیدرضا محمدابراهیمی، مدیرکل امور مالیاتی فارس ضمن 
یــادآوری مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی صاحبان مشــاغل تا 
۱۵ مــرداد ماه، گفت: در واحدهای کســبی انفرادی تا ۱۸۰ 
میلیارد ریال مجموع فــروش کالا و خدمات و در واحدهای 
شــراکتی تا ۳۶۰ میلیارد ریال فروش کالا و خدمات، امکان 
 اســتفاده از تســهیلات تبصره ماده ۱۰۰ قانون مالیات های 

مستقیم فراهم است. 
وی  افزود: در راستای افزایش پیش بینی پذیری مالیاتی برای 
مؤدیان و اعتمادســازی میان صاحبان مشاغل و سازمان امور 
مالیاتی کشــور، اوراق قطعی صاحبان مشــاغلی که مالیات 

تبصره ماده ۱۰۰ تعیین شــده توسط سازمان را تأیید کردند 
و همچنین صاحبان مشــاغلی که اظهارنامــه پیش فرض را 
مطابق فرایند پیش بینی شده تکمیل و ارسال نمایند تا پایان 

شهریور ماه صادر و ابلاغ می شود.
  مؤدیان می توانند محل هزینه کرد مالیات را در طرح های 

استانی انتخاب کنند
محمدابراهیمی  با اشــاره به اینکه مؤدیان اســتان می توانند 
برابر امــکان جدید محل هزینه کرد مالیــات را در طرح های 
اســتانی انتخــاب کنند. اظهــار کرد: امســال در یک اتفاق 
نو و کار بســیار ویژه این امکان به مؤدیان مشــمول تبصره 
ماده ۱۰۰ داده شــده کــه به موجب مصوبــه هیئت دولت 
 بــا نشــان دار کــردن مالیــات محــل مصــرف هزینه ها را
مشــخص کنند. وی اضافه کرد: هنگام ارائه فرم تبصره ۱۰۰ 
گزینه ای رؤیت می شــود که اگر مــؤدی مایل به انتخاب آن 
باشد، لیست ۹۷ طرح درحال تکمیل استان نمایش داده شده 

و می تواند مورد انتخاب قرار گیرد.
محمدابراهیمی  در ادامه به ارسال فرم مالیات مقطوع تبصره 
ماده ۱۰۰ از طریق پیام رسان های داخلی بله و سروش پلاس 
اشاره کرد و گفت: ســازمان امور مالیاتی کشور با بهره گیری 
از امکانات به روز و نرم افزارهای پیام رســان، کار نو و جدیدی 
را اجرا کرده و با هدف ســهولت ارائه اظهارنامه، مؤدیان قادر 
هســتند از طریق پیام رســان بله و ســروش پلاس نسبت به 
اســتعلام و ارســال فرم تبصره ماده ۱۰۰ قانون مالیات های 

مستقیم سال ۱۴۰۲ اقدام کنند. 
مدیرکل امور مالیاتی فــارس بیان کرد: افرادی که تمایل به 
اســتفاده از تسهیلات تبصره ماده ۱۰۰ را دارند و یا مشمول 
مالیات هســتند، می توانند اظهارنامــه تعاملی و مالیاتی را از 
طریق پیام رسان های یاد شده ثبت کرده و رسید کد رهگیری 

دریافت کنند.
  مؤدی می تواند تا ۱۵ قسط مالیات خود را تقسیط کند

محمدابراهیمــی  تصریح کرد: تبصره مــاده ۱۰۰ این اجازه 
را می دهــد تا امکان ارائــه فرم تبصره مالیــات این مؤدیان 
قطعی شــود، حســن انجام این کار آن اســت کــه نیاز به 
حسابرســی و صدور برگه تشــخیص و رســیدگی بعدی و 
اسناد و مدارک و بررسی حســاب های تجاری افراد تا سقف 
مبلغ فــروش ابرازی در فــرم اظهارنامه نیســت، همچنین 
مــؤدی می تواند تا ۱۵ قســط مالیات خود را تقســیط کند 
 و از تخفیفــات تا ســقف ۳۰ درصد بســته به نــوع فروش 
برخوردار شــود. وی ادامه داد: در واحدهای کسبی انفرادی 
تــا ۱۸۰ میلیارد ریال از مجموعه فروش کالا و خدمات و در 
واحدهای اشتراکی تا ۳۶۰ میلیارد ریال از فروش کالا امکان 

استفاده از تسهیلات ماده ۱۰۰ فراهم است.
مدیرکل امور مالیاتی اســتان فارس یادآور شــد: فرم تبصره 
ماده ۱۰۰ تا ۱۰ مرداد در ســامانه بارگذاری شــده و مهلت 

ارسال نیز تا ۱۵ مردادماه سال جاری است.

محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی استان فارس از اختصاص اعتباری بالغ بر ۴۳ 
میلیارد تومان برای اجــرای پروژه های حفاظتی و مرمتی 
محور ساســانی این استان خبر داد و گفت: پروژه حفاظت، 
آماده ســازی و مرمت آثار در منظر جهانی باستان شناختی 
ساســانی فارس در شهرســتان های فیروزآبــاد، کازرون و 

سروستان تا یک ماه دیگر اجرای می شود.
ثابت اقلیــدی بــه تحولات چشــمگیر در حــوزه مرمت و 
حفاظت محور ساســانی فارس اشاره کرد و گفت: به زودی 
شــاهد اتفاقات خوب و تحولات بــزرگ در منظر جهانی 

باستان شناختی ساسانی فارس خواهیم بود. 
مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایع دســتی 
اســتان فارس افزود: آثار تاریخی محور ساسانی فارس در 
شهرســتان های فیروزآباد، کازرون و سروستان قرار دارند و 
برنامه های حافظتی که مرمتی گسترده ای برای این آثار در 

سال جاری پیش بینی شده است.
ثابت اقلیدی بابیــان اینکه نزدیک بــه ۳۷ میلیارد تومان 
اعتبار از محل مســئولیت های اجتماعی وزارت نفت به این 
محور اختصاص یافته اســت، افزود: اعتبارات ملی و استانی 

برای این محور نیز نزدیک به ۶ میلیارد تومان است. 
وی در ادامــه به پروژه هــای قابل اجرا در این محور جهانی 
اشاره کرد و گفت: ســامان دهی و اجرای پوشش حفاظتی 
بر روی نقش برجســته ساســانی دره تنــگاب فیروزآباد، 
ســامان دهی و اجرای مســیر بازدید و دسترسی ایمنی به 
فضاهای معماری ارگ حکومتی محوطه بیشــاپور، اجرای 
مسیر بازدید و دسترســی ایمنی به فضاهای معماری کاخ 
اردشیر در شهرســتان فیروزآباد ازجمله اقداماتی است که 

در این محور جهانی انجام خواهد شد. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
فارس ادامه داد: اجرای مســیر بازدید دسترســی ایمن به 
فضاهای معماری کاخ ساســانی سروســتان و سامان دهی 
اجرای مســیر دومنظوره )حفاظتی و گردشــگری( برای 
 گنبــد آجــری کاخ ساســانی سروســتان نیز بــه زودی 

اجرا خواهد شد. 
بنابراین گزارش منظر جهانی باستان شــناختی ساســانی 
فارس در سه شهرســتان اســتان فارس قرارگرفته و آثار 
دوره ساسانیان شامل قلعه دختر، کاخ اردشیر، شهرگور در 
شهرســتان فیروزآباد، کاخ ساسان در شهرستان سروستان 
و شهر تاریخی بیشاپور، نقوش برجسته تنگ چوگان و غار 

شاپور در شهرستان کازرون است.

مديرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی استان فارس: 

اعتبار 43 میلیارد تومانی به محور ساسانی فارس رسید
 مديرعامل شرکت برق منطقه ای فارس تأکید کرد:

اصلاح فرهنگ مصرف به صورت مشوق محور

 مديرکل امور مالیاتی اعلام کرد:

۱۵ مردادماه مهلت ارائه اظهارنامه صاحبان مشاغل

در پی افزایش بی ســابقه دمای هوا و فشار مضاعف بر شبکه 
برق در استان فارس، کاظم اکرمی، رئیس منطقه سه بازرسی 
کل کشــور، به منظور بررســی وضعیت و ارائــه راهکارهای 
بهبــود، از بــرق منطقه فــارس بازدید کــرد. در این بازدید 
که به صورت ســرزده در دیســپاچینگ بــرق منطقه فارس 
انجام شــد، اکرمی  بــا بازدید از اتاق کنترل دیســپاچینگ، 
 از نزدیک با سیســتم های مدیریت، نظــارت، پایش و کنترل 

شبکه آشنا شد. 
وی در ایــن بازدید ضمن قدردانی از تلاش های شــبانه روزی 
کارکنان برق منطقه فارس در حفظ پایداری شــبکه برق در 
شرایط حســاس و پربار تابســتان، تعهد و مسئولیت پذیری 
کارکنان صنعت برق در خدمت رســانی به مردم را شایســته 

تقدیر دانست.
در ادامــه یداله حقیقی، مدیرعامل شــرکت بــرق منطقه ای 
فارس با ارائه گزارشــی از عملکرد شــرکت بــرق منطقه ای 
فارس، گفت: این شــرکت از ســال قبل با اجرای پروژه های 
توســعه محور و اجرای برنامه های متنوع تلاش نمود از پیک 
بار تابســتان امســال بدون اعمال محدودیت به مشــترکین 
 عبــور نماید کــه به لطف خــدا ایــن امر تاکنــون محقق

شده است.
وی افــزود ادامــه این روند تنها در صورتی ممکن اســت که 
مشــترکان صنعت برق نیز با اجرای دســتورالعمل های ساده 
 مدیریــت مصرف خادمــان این صنعت را در خدمت رســانی 

یاری نمایند.
در ادامه، اکرمی  با تأکید بر اهمیت فرهنگ سازی در استفاده 
بهینــه از ثروت ملی گفت: ما بایــد از کودکی به فرزندانمان 
بیاموزیم که انرژی یک نعمت ارزشــمند است و باید با دقت 
از آن اســتفاده کنیــم. وی همچنین بر نقش رســانه ها در 
اطلاع رســانی عمومی  تأکید کرد و از رســانه ها خواست تا با 

پوشــش گسترده این موضوع، مردم را به مشارکت در کاهش 
مصرف برق تشویق کنند.

  اهمیت آگاهی مدیران ارشد استان از جایگاه انرژی
حقیقی، مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای فارس نیز آگاهی 
مدیران ارشــد اســتان از اهمیت و جایگاه انــرژی را مهم و 
ارزشمند برشمرد و افزود که صنعت برق در سال جاری با در 
نظر گرفتن ده ها برنامه تشــویق محور از جمله پویش با انرژی 
تلاش نموده است تا اصلاح فرهنگ مصرف را به صورت مشوق 

محور پیگیری نماید. 
صرفه جویی در مصرف برق علاوه بر کاهش فشــار بر شــبکه 
بــرق، به کاهــش آلودگی هــوا و هزینه های خانــوار کمک 
می کند. در همین راســتا، برق منطقه ای فارس از عموم مردم 
درخواســت کرد تا با رعایت نکات زیر، در کاهش مصرف برق 
همکاری نمایند: اســتفاده از وسایل برقی در ساعات غیر اوج 
مصرف )به خصوص بین ســاعات ۱۲ ظهر تــا ۴ بعدازظهر( 
اســتفاده از نور طبیعی به جای روشن کردن چراغ ها در طول 
روز استفاده از وسایل برقی پرمصرف مانند در ساعات غیر اوج 

.LED مصرف استفاده از لامپ های کم مصرف

حمیدرضا کریمی فرد، مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق 
اســتان فارس با اشــاره به تصمیمات وزارت نیرو و شرکت 
توانیر برای مقابله با رمزارزهای غیرمجاز گفت: اســتخراج 
کنندگان غیرمجاز رمزارز باید بهای برق مورد استفاده برای 
استخراج رمزارز را با بالاترین قیمت که همان نرخ صادراتی 

است، پرداخت کنند.
کریمی فــرد افزود: این هزینــه در ماه های گــرم دو برابر 
شــده، به علاوه اینکه هزینه های کشــف، دستکاری لوازم 
اندازه گیری و خسارت به شبکه نیز محاسبه و دریافت شده 
و در صورت تکرار، انشعاب مشترک نیز جمع آوری می شود. 
وی بــا بیــان اینکه اســتفاده از دســتگاه های اســتخراج 
رمزارز باعث بروز نوســان و واردآمدن آســیب به تجهیزات 
شــبکه و لــوازم برقی شــهروندان و در نهایــت قطع برق 
می شــود، تأکید کرد: با دارندگان غیرمجاز این دســتگاه ها 
براســاس قانون برخورد قاطع خواهد شــد و دستگاه های 
 آنها پس از شناســایی و کشــف به مقام های قضایی جهت

 امحاء تحویل می شود.
کریمی فرد در ادامه ســخنان خود از ۲ برابر شــدن پاداش 
شناسایی و معرفی اســتخراج کنندگان غیرمجاز رمزارز در 
این اســتان خبر داد و افزود: مرحله نخست پاداش ها شامل 

اعطای یک میلیون تومان به ازای معرفی هر دستگاه ماینر 
غیرمجاز اســت که تا سقف ۲۵ میلیون تومان بابت معرفی 
مراکــز غیرمجاز خصوصی و ۵۰ میلیون تومان برای معرفی 
ماینرهــای غیرمجــاز در مراکز دولتــی و غیردولتی که از 
بودجه عمومی اســتفاده می کنند، در نظر گرفته شده و طی 

۱۵ روز کاری به عامل شناسایی کننده پرداخت می شود.
این مســئول محاســبه بخش دوم پاداش ها را متناسب با 
مدت و میزان اســتفاده غیرمجاز از انــرژی برق در مراکز 
غیرمجاز رمزارز عنوان کرد که بیش از یک ســوم این بخش 
از پاداش ها طی مدت ۴۰ روز به عامل شناســایی کننده و 
بقیه به مجریان و ضابطان قضائی ذی ربط پرداخت می شود.

کریمی فــرد با بیــان اینکه اطلاعات هویتی و مشــخصات 
گزارش دهندگان کاملًا محرمانه حفظ می شود، یادآور شد: 
هم اســتانی ها می توانند از طریق شماره ۱۱۳ ستاد خبری 
وزارت اطلاعات، شــماره ۱۱۴ ستاد خبری اطلاعات سپاه، 
سامانه »ســمات« www.tavanir.org.ir/samaat و ثبت 
گزارش در شــماره فضای مجــازی ۰۹۹۱۶۶۷۲۴۸۳ دفتر 
حراســت و امور محرمانه شــرکت توزیع نیروی برق استان 
فارس و استفاده از نرم افزار »برق من«، استخراج کنندگان 

غیرقانونی رمزارزها را معرفی نمایند و پاداش بگیرند.

 مديرعامل شرکت توزيع نیروی برق استان فارس خبر داد:

جریمه های سنگین در انتظار استخراج کنندگان 
معاون توسعه مديريت و منابع انسانی استانداری فارس اعلام کرد:غیرمجاز رمزارز

ساعات کاری ادارات استان فارس 6 تا ۱۱ صبح

گزارش خبری- نجمه قنبری



ایســنا- رســانه قطری روز شــنبه نوشــت از نظر 
دیپلماتیــک، آمریــکا بــه دنبــال کاهــش تنش در 
 منطقه اســت اما از نظر نظامــی، کاملًا خلاف این ادعا 

عمل می کند.
الجزیره نوشت که در روزهای اخیر، بسیاری از مقامات 
آمریکایی همچــون آنتونی بلینکــن، وزیر خارجه این 
کشــور مدعی تلاش های واشــنگتن برای تنش زدایی 
در منطقه شــده اند اما همزمان با ادعاهای این مقامات، 
از  »واشنگتن پســت«  آمریکایی همچون  نشــریه های 
اســتقرار گســترده نیروهای آمریکایی در منطقه غرب 

آسیا پرده برداشتند.
نشــریه آمریکایی در گزارشی به نقل از یکی از مقامات 
وزارت دفاع آمریکا نوشــته اســت که پنتاگون ۱۲ ناو 
جنگــی و چهار هزار تفنگدار دریایــی در منطقه غرب 
آسیا مســتقر کرده اســت. گروهی از این کشتی های 
جنگی از دریای ســرخ منتقل شده اند و در حال حاضر 
هیچ یک از کشــتی های جنگی ایــالات متحده در این 

دریا مستقر نیستند.
گــزارش روزنامــه »واشــنگتن پســت« می افزاید: ناو 
هواپیمابــر یــو اس اس تئــودور روزولت بــه همراه ۶ 
کشــتی جنگی نیروی دریایی آمریــکا در خلیج فارس 
و سه کشــتی آبی خاکی یو اس اس وسپ، یو اس اس 
نیویــورک و یــون اس اس باکلی نیز در شــرق دریای 

مدیترانه و در نزدیکی ساحل اسرائیل مستقر شده اند.
در همین راســتا، »الجزیره« در گزارش خود نوشــت: 
آمریکایی ها، از لحــاظ دیپلماتیک مدعی تلاش برای 
تنش زدایی هستند. اما از نظر نظامی، در حال مشاهده 
جابجایــی هرچه بیشــتر نیروهــا و دارایی های نظامی 
آمریکا در منطقه هســتیم. شرایط بسیار دشواری است 
و وزارت دفــاع آمریکا بایــد محتاطانه عمل کند. حتی 
به اذعــان پنتاگون نیز اعزام این حجــم نیروی جدید 
به منطقه، می تواند معکوس و در راســتای تلاش برای 

افزایش تنش ها در منطقه تلقی شود.
در همیــن حین، لوید آســتین، وزیر دفــاع آمریکا در 
تماس روز گذشته خود با یوآو گالانت، وزیر جنگ رژیم 
صهیونیستی گفت: همه کشــورهای منطقه از کاهش 
تنش ها ســود خواهند برد و خواســت دولــت بایدن، 

تنش زدایی در منطقه است.
از طرفــی، وبگاه خبری آکســیوس گــزارش کرد:جو 
بایدن، رئیس جمهــور آمریکا در جریان تماس تلفنی با 
بنیامین نتانیاهو،نخســت وزیر رژیم صهیونیستی نسبت 
به تشــدید تنش در منطقه هشدار داد و خواهان توقف 
تنش  و دستیابی به توافق آتش بس و تبادل اسرای غزه 

شــد. او در این مکالمــه، نارضایتی های خود از رویکرد 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی را نیز اعلام کرده است.

این در حالی اســت که رژیم صهیونیستی پیش از ترور 
شهید اسماعیل هنیه در تهران، در جریان حمله هوایی 
به جنوب بیروت، فواد شکر یکی از فرماندهان مقاومت 

لبنان را به شهادت رساند.
طبق گزارش آکســیوس، بایدن با لحنی تند و با صدای 
بلند از نتانیاهو خواســته فوراً بــرای انعقاد یک توافق 
درباره آتش بس و تبادل اســرای غزه اقدام کند و از او 
خواســته روی این ۲ موضوع متمرکز شود و ظرف یک 
یا ۲ هفته، باید توافقی حاصل شــود. بایدن به نتانیاهو 
گفته ثبات منطقه که اکنون در مرحله تحول قرار دارد، 

ضروری است حتی اگر توافق ایده آلی حاصل نشود.
این وبگاه آمریکایی نوشــت: بایدن از نتانیاهو شــکایت 
کرده و گفته ۲ طرف درمورد تمرکز بر توافق آتش بس 
صحبت می کنند و به جای آن نتانیاهو، عملیات ترور را 

در تهران اجرایی می کند.
بایدن به نتانیاهو هشــدار داده که اگر دنبال تشــدید 
باشــد، نباید برای نجات خود، روی واشــنگتن حساب 
کند. همچنین مسئولان آمریکایی گفتند: بایدن در این 
تماس تلفنی، آمادگی های نظامی مشــترک برای پاسخ 
به حملات ایران و حزب ا... لبنان را با نتانیاهو بررســی 
کرد و به او اعلام کرد واشنگتن به رژیم صهیونیستی در 
شکست هرگونه حمله تلافی جویانه از سوی ایران کمک 
خواهد کرد و بــه نتانیاهو گفته که انتظار ندارد پس از 
این، رژیم صهیونیستی دست به تشدید دیگری بزند.  

تسنیم- سخنان ســید حسن نصرا...، دبیرکل حزب ا... 
که روز پنجشــنبه در مراسم تشــییع پیکر شهید فؤاد 
شکر، فرمانده نظامی ارشد حزب ا... انجام شد، همچنان 
در رســانه ها و محافل عبری بازتاب دارد و این رسانه ها 
به وضعیت وحشت و انتظاری که صهیونیست ها به دلیل 
ترس از پاسخ مقاومت در آن به سر می برند، اشاره کردند.

رســانه های عبری اعلام کردند: این ســخنان دبیرکل 
حزب ا... بســیار »تهاجمی« و بی ســابقه بود و نصرا... با 
تهدید چشــمگیر خود و گفتن این جمله که »اسرائیل 
قطعاً باید منتظر پاسخ باشد«، اسرائیلی ها را در وضعیت 

انتظار و وحشت نگه داشته است.
رسانه های عبری تصریح کردند: نصرا... هنگام سخنرانی 
خود درباره حمله اسرائیل به ضاحیه بیروت تأکید کرد؛ 
این حمله اســرائیل یک تجاوز آشکار است و پاسخی به 
حادثه مجدل شمس در جولان نیست. ) اشاره به جنایت 
رژیم اشــغالگر در شهرک مجدل شمس جولان اشغالی 
که طی آن ۱۲ کودک قتل عام شــدند و صهیونیست ها 
با حمایت آمریکا ســعی کردند انگشــت اتهام را در این 
جنایت به ســمت حزب ا... نشانه بگیرند.(، همین مسئله 
به حزب ا... مشــروعیت می دهد تا مقابله به مثل کند و 
می توان از سخنان نصرا... این معادله را استنتاج کرد که 

غیرنظامیان در برابر غیرنظامیان.
دبیرکل حزب ا... در سخنرانی روز پنجشنبه خود درباره 
جنایت صهیونیست ها در مجدل شمس و سپس حمله 
تروریســتی به بیروت گفت: تجاوز دشــمن به ضاحیه 
بیروت، واکنش به آنچه در مجدل شــمس اتفاق افتاد، 
نیســت، بلکه ادعا و گمراه سازی است. ما تأکید کردیم 
در قبال آنچه در مجدل شمس رخ داد، نقشی نداشتیم، 

مــا این جرئــت و شــجاعت را داریم که اگــر به خاطر 
اشتباهمان بود به آن اعتراف کنیم.

تهدیدات نصرا... جدی است
آلون بن دیوید، تحلیلگر امور نظامی در شبکه ۱3 رژیم 
صهیونیســتی در واکنش به ســخنان اخیر سید حسن 
نصرا... گفت: ما شــنیدیم که نصرا... تهدید به پاســخی 
تنــد و بزرگ کرد و همه اســرائیلی ها باید ســخنان او 
را جــدی بگیرنــد، زیرا می بینیم که حــزب ا... در حال 
آماده سازی برای جنگ است. وی افزود: حزب ا... جنگ 
را نمی خواهــد اما می داند که پاســخ تنــد آن احتمالاً 
منجر به جنگ خواهد شد و ازاین رو برای هر سناریویی 
آماده می شــود. ارزیابی ما این اســت که اسرائیل پاسخ 
بزرگــی از حزب ا... دریافت خواهد کرد و ممکن اســت 
بعد از آن جنگ گســترش پیدا کند. »حزی سمنتوف« 
تحلیلگر امور عربی در شبکه ۱3 رژیم صهیونیستی هم 
به نوبه خود اعلام کــرد: باید این را بدانیم که تهدیدات 
نصرا... در ســخنرانی اخیر او نشان دهنده تمایل شدید 
برای انتقام از دو عملیات تروریستی اسرائیل در ضاحیه 
بیروت و تهران اســت. این تحلیلگر صهیونیست اضافه 
کرد: ممکن است حزب ا... با تشدید عملیات ها در جبهه 
شمالی به شیوه استثنایی و بیش از آنچه ما به آن عادت 
داشــتیم، پاسخ اسرائیل را بدهد و شــاید این پاسخ از 
طریق یک حمله بزرگ ترکیبی پهپادی و موشــکی به 

اعماق اسرائیل )فلسطین اشغالی( داده شود.
اسرائیل در وضعیت آماده باش مانده است

وی تصریح کرد: همچنین روشــن است که ایران هرگز 
ســاکت نخواهــد مانــد و احتمالاً این کشــور در حال 
برنامه ریزی برای حمله موشــکی و پهپادی اســت که 

اگر این اتفاق بیفتد، ممکن اســت با مشارکت یمنی ها 
و همچنین عراق و سوریه باشد و این یک تهدید بسیار 

بزرگ علیه اسرائیل است.
روعی شــارون، تحلیلگر امور نظامی در شبکه کان رژیم 
صهیونیســتی هم در این راســتا اعلام کــرد: نهادهای 
امنیتی و نظامی اســرائیل در همه عرصه ها، در وضعیت 

آماده باش قرار گرفته اند.
وی افــزود: ما تهدیدات نصرا... و همچنین رهبری ایران 
را شــنیدیم که مشــخص است آنها پاســخ اسرائیل را 
خواهند داد. سید حسن نصرا... در سخنرانی خود در روز 
پنجشنبه که بعد از شهادت اسماعیل هنیه، رئیس دفتر 
سیاسی جنبش حماس و فؤاد شکر فرمانده ارشد نظامی 
حزب ا... انجام شــد، اعلام کرد: امور از مسئله جبهه های 
پشــتیبانی فراتر رفته است و ما امروز در برابر یک نبرد 
تمام عیار در تمامی جبهه ها ضد دشمن هستیم که این 

نبرد وارد مرحله جدیدی شده است.
ســید حســن نصرا... در تهدیــدی آشــکار خطاب به 
صهیونیســت ها گفت: خیلی گریــه خواهید کرد چون 

نمی دانید که از چه خطوط قرمزی تجاوز کردید.
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آسیای غربی

ایالات متحده

مشاور وزیر دفاع ترامپ:
 آمریکا آمادگی درگیری با ایران را ندارد

فارس- داگلاس مک گرگور، ســرهنگ بازنشســته ارتش آمریکا 
در مصاحبــه خود درباره احتمال درگیــری آمریکا با ایران گفت: 
آمریکا به اندازه کافی آماده نیســت، ما در سراســر دنیا پراکنده 
شــدیم. نیروهای نظامی ما احتمالاً کمتر از دهه های گذشــته هستند. وی که در 
زمان کریســتوفر میلر، سرپرست وزارت دفاع آمریکا در دولت ترامپ مشاور او بود، 
در این باره ادامه داد: من فکر نمی کنم که ما آماده درگیری با کشــور های توانمند 
هستیم. ما در سی سال گذشته به روی درگیری با رقبایی که ارتش، نیروی هوایی 
و دریای نداشــتند تمرکــز کردیم. مک گرگور همچنین درباره احتمال گســترش 
درگیری ها گفت: اکنون با احتمال جدیِ درگیری با نه تنها ایران و دیگر کشــورها 
در خاورمیانه مواجه هســتیم. اگر ما موفق به یک جنگ بزرگ منطقه ای شــویم، 
چین و روسیه تماشاچی نخواهند ماند. وی درباره قدرت ارتش آمریکا تشریح کرد: 
ما دیگر در مقابل حمله ها شکســت ناپذیر نیســتیم... ما مشکلات زیادی داریم... و 
از همه مهم تر ما ادوات و تجهیزات ســابق را نداریم. ایــن دیدگاه در خاورمیانه و 
شــرق اروپا وجود دارد که ما به اندازه کافی قوی نیســتیم. مک گرگور در ادامه با 
اشاره به نفوذ رژیم صهیونیستی در آمریکا گفت: نتانیاهو می داند که ایالات متحده 
آمریکا چگونه کار می کند و مدیریت می شــود. او می داند که اکنون نفوذ و کنترل 
بیشــتری در اعمال ما در مسائل سیاســت خارجی و سیاست دفاعی در واشنگتن 
دارد، بیشــتر از هر کسی که در پست ریاست جمهوری آمریکا فعالیت می کند. وی 
درباره لابی های رژیم اسرائیل بیان کرد: لابی اسرائیل به هدفی رسید که از سال ها 
پیش به دنبال آن بود. این که حمایت بی چون و چرای دولت آمریکا را در هر کاری 

که می خواهد انجام دهد، داشته باشد. 

جدول زمان بندی اخراج نیروهای آمریکایی از 
عراق اعلام می شود

مهر-  هادی العامری، دبیرکل ســازمان بــدر عراق تأکید کرد: تصمیم 
بیرون کردن نیروهای خارجی از عراق غیرقابل تغییر است. وی در ادامه 
افزود: جدول زمان بندی بیرون راندن این نیروها از عراق به زودی اعلام 
می شــود. تمام شــرارت هایی که در منطقه شــاهد آن هستیم به دلیل 

حضور آمریکایی ها در عراق صورت می گیرد.
العامری در خصوص ترور اســماعیل هنیه نیــز گفت: خون رئیس دفتر 
سیاسی جنبش حماس مســیر پیروزی بر رژیم صهیونیستی را در برابر 
مقاومت اسلامی روشن می کند. وی همچنین تصریح کرد: غزه امروز به 
معیاری برای تشخیص دادن حق از باطل تبدیل شده است. موضع عراق 

در حمایت از مقاومت اسلامی مشخص است.

سفر هیات مذاکره کننده رژیم صهیونیستی به مصر
مهر- منابع خبری از سفر هیأت مذاکره کننده اشغالگران به مصر خبر 
دادند. آکسیوس به نقل از برخی منابع از سفر یک هیئت بلندپایه رژیم 
صهیونیســتی به مصر با مشارکت رؤسای موساد و شاباک )سرویس های 
امنیت داخلی( و هماهنگ کننده عملیات های رژیم صهیونیســتی خبر 
داد. این منابع تأکید کردند که سفر هیئت رژیم صهیونیستی در نتیجه 

فشارهای آمریکا برای ادامه مذاکرات مبادله اسرا بوده است.
آکسیوس به نقل از این منابع بیان کرد که این هیئت در رابطه با مسائل 
امنیتی مربوط به محور فیلادلفیا با رئیس ســازمان اطلاعات و مقامات 

ارتش مصر گفت وگو خواهد کرد.

بولتون؛ پاسخ ایران خسارات زیادی به اسرائیل وارد 
خواهد کرد

باشگاه خبرنگاران-  مشاور امنیت ملی سابق آمریکا گفت که پاسخ 
ایران به رژیم صهیونیســتی این بار بســیار قوی خواهد بود و خسارات 
بســیاری را در اراضی اشــغالی بدنبال خواهد داشت. برخلاف اظهارات 
کاخ ســفید مبنی بر اینکه خطر تشــدید تنش بین ایران و اســرائیل و 
گســترش جنگ اجتناب ناپذیر نیست، جان بولتون مشاور سابق امنیت 
ملی آمریکا در اظهاراتی به الشــرق الاوســط تأیید کرد: آنچه در حال 
حاضر شــاهد آن هســتیم در واقع یک درگیری در پی ترور فؤاد شکر، 
فرمانده ارشــد حزب ا...  در عمق لبنان و ترور اســماعیل هنیه، رئیس 
دفتر سیاســی حماس در خاک ایران اســت. بولتون اعلام کرد که پاسخ 
ایران درپی شهادت هنیه مؤثر و قوی باشد. او در این خصوص گفت: در 
واقع در حال حاضر پس از یک ســری حوادثی که از چند هفته گذشته 
رخ داد از جمله حمله به داخل عراق و هدف قرار دادن فواد شــکر، مرد 
دوم در حزب ا...، ســپس ترور هنیه، اکنون سؤال این است که ایران در 
پاسخ تلافی جویانه خود به اســرائیل چه خواهد کرد؟بولتون ادامه داد: 
باید بگویم که به نظر می رســد ایران کاری بسیار تأثیرگذار و مهم انجام 
خواهد داد که این امر در نماز خواندن رهبر ایران بر تابوت )پیکر( هنیه 
در یک مراســم بزرگ مشــهود بود و علاوه بر آن او در پیام خود متعهد 

شد که جواب تندی بدهد.
مشــاور امنیت ملی سابق آمریکا افزود:  من معتقدم که این یک رویداد 
بسیار مهم است و واکنش ایران این بار با آنچه در آوریل گذشته رخ داد، 
زمانی که ایران 3۲۰ موشــک و پهپاد را به ســمت اسرائیل پرتاب کرد، 

متفاوت خواهد بود.

مادورو؛صهیونیسم بین المللی پشت کودتا در ونزوئلا 
است

رئیس جمهــور ونزوئلا اعلام کرد که صهیونیســم جهانی و در رأس آن 
آمریکا و ایلان ماسک پشت آشوب ها در این کشور هستند.

نیکلاس مادورو، رئیس جمهور ونزوئلا گفت که راست افراطی در ونزوئلا 
از سوی صهیونیسم بین المللی حمایت و تأمین مالی می شود.

مادورو تأکید کرد که پیروزی او در ونزوئلا بزرگترین مدرکی اســت که 
مردم ونزوئلا می توانند برای تأمین اســتقلال، عزت و آینده خود انجام 
دهند، زیرا جهان دیگر به تصمیم واشنگتن یا راست افراطی سرمایه دار، 
بی رحم و نئوفاشیسم وابسته نیســت. مادورو در پاسخ به ادعایی مبنی 
بر تلاش ها برای منزوی کردن او و به رسمیت نشناختن نتایج انتخابات 
که او را بــرای یک دوره جدید رئیس جمهور کــرد، گفت که دعوتنامه 
شــرکت در اجلاس بریکس و تبریک های بســیاری را از مقامات جهان 
دریافت کرده اســت. او با تأکید بر موضع خود در قبال مسئله فلسطین، 
گفت: ونزوئلا همیشــه در کنار فلســطین خواهد بــود و هولناک ترین 
نسل کشــی از زمان هیتلر که اکنون علیه مردم فلســطین اجرا می شود 
را، محکوم می کند. مادورو صبح امروز شنبه در یک کنفرانس مطبوعاتی 
که با رســانه های داخلی و بین المللی برگزار کــرد، از همه ونزوئلایی ها 
خواســت که حداکثر درک و حمایت را داشــته باشند تا زمانی که تمام 
دســتکاری های مربوط به کودتا علیه مردم و دموکراسی توسط آمریکا و 

ایلان ماسک، سرمایه گذار آمریکایی روشن شود. 
 او همچنیــن پیامی به بازرگانــان ونزوئلا ارســال و در آن تأکید کرد 
که دولت او ضامن ثبات اســت اما اگر جناح راســت فاشیست به قدرت 
برســد، همه فرصت های تجــاری به پایان خواهد رســید و آنها به کل 
اقتصاد را ســرکوب خواهند کرد. رئیس جمهــور ونزوئلا در پایان گفت: 
 هرکــس در آمریــکا پیروز شــود، بداند کــه اگر موفق شــود ونزوئلا 
را بی ثبات کند، عواقب آن برای کشورش، جهان و منطقه بسیار سنگین 
خواهد بود. شایان ذکر است روز دوشنبه بعد از اعلام نتایج ماریا کورینا، 
ماچادو رئیس مخالفان ونزوئلا با عدم پذیرش شکست مدعی شد از نظر 
مخالفان دولــت ونزوئلا ادموندو گونزالس، رقیب اصلی نیکولاس مادورو 

پیروز انتخابات ریاست جمهوری این کشور است.

سران تل آویو همچنان در هراس از پاسخ ایران
ایرنــا- روزنامه صهیونیســتی معاریو 
نوشــت که رژیم اسرائیل از ترس حمله 
گسترده ایران در آماده باش کامل است 
و برآورد صهیونیســت ها این اســت که 
ایران خطــوط برق و خطوط ارتباطی و 

مخابراتی را هدف قرار دهد.
ایــن روزنامه افزود کــه از ترس حمله 
ایران، ســوخت و ژنراتورهای تولید برق 
به بیمارســتان های بزرگ رژیم اسرائیل 
ارســال شــده و پارکینک هــای بزرگ 
خودرو تخلیه شــده است تا از آن ها به 

عنوان بیمارستان استفاده شود.
همزمــان بنی موریس، نویســنده رژیم 
صهیونیستی در مطلب خود در روزنامه 
صهیونیستی »هاآرتص« به انتقاد شدید 
نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم  بنیامین  از 
صهیونیســتی و عملکــرد او پرداخت و 

نوشــت: نمی دانم کــه بنیامین نتانیاهو 
حقیرترین مــرد در تاریخ )رژیم جعلی 
صهیونیســتی( اســت یا خیر، اما شکی 
نیست که او فاسدترین و بی کفایت ترین 
رهبــر )رژیم( اســرائیل در طول تاریخ 
اســت و تاریــخ اینگونــه او را قضاوت 

خواهد کرد.
اســماعیل هنیه، رئیس دفتر سیاســی 
حمــاس بامــداد روز چهارشــنبه ۱۰ 
مرداد که برای حضور در مراسم تحلیف 
ریاست جمهوری دکتر مسعود پزشکیان 

به تهران آمده بود، به شهادت رسید.

روابط عمومی ســپاه پاســداران انقلاب 
اســلامی ایران صبح چهارشــنبه )3۱ 
جولای ۲۰۲۴ برابر با ۱۰ مرداد ۱۴۰3( 
در بیانیه ای اعلام کرد: »با عرض تسلیت 
به ملت قهرمان فلسطین و امت اسلامی 
و رزمنــدگان جبهــه مقاومــت و ملت 
)چهارشنبه(  امروز  بامداد  ایران،  شریف 
محل اقامت جناب آقای دکتر اسماعیل 
هنیــه رئیــس دفتر سیاســی مقاومت 
اســلامی حماس در تهران مورد اصابت 
قرار گرفته و در پی این حادثه ایشــان 
و یک نفر از محافظین وی به شــهادت 
رژیم صهیونیســتی  ارتش  رســیدند.« 
اخیــراً همچنیــن در حملــه بــه یک 
آپارتمان در منطقــه ضاحیه در جنوب 
بیروت، فواد شــکر از فرماندهان ارشد 

حزب ا... لبنان را ترور کرد.

انصارا... یمن:
 اسرائیل منتظر یک ویرانی خفت بار باشد

باشگاه خبرنگاران-  یکی از اعضای جنبش انصارا... یمن رژیم 
صهیونیســتی را در پی جنایت ترور اســماعیل هنیه، رئیس دفتر 
سیاســی جنبش حمــاس تهدید کرد و گفت که ایــن رژیم باید 
منتظر یک ویرانی خفت بار باشــد. حزام الاسد، عضو دفتر سیاسی 
جنبش انصــارا... یمن در پیامی به زبان عبری در صفحه کاربری خود در شــبکه 
اجتماعی ایکس نوشــت: چرا اســرائیلی ها نگران هســتند؟ زیرا چیزی که منتظر 
آن هســتند یک ویرانی خفت بار و ننگین اســت. در همین پیوند، سید عبدالملک 
الحوثی، رهبر جنبش انصارا... یمن شــامگاه پنجشنبه همزمان با ورود پیکر شهید 
اســماعیل هنیه رئیس دفتر سیاســی حماس به قطر تأکید کرد: شهادت رهبران 
همیشــه تأثیر زیادی روی انگیزه اصحاب مقاومت برای ادامه راه داشــته اســت و 
دشمن صهیونیست با افزایش جنایات، خود را به سقوط اجتناب ناپذیر وعده الهی 
نزدیک می کند. رهبر جنبش انصارا... یمــن تصریح کرد: ترور فرمانده هنیه نقض 
آشکار تمام آداب و رسوم و مقدسات است. ترور هنیه اروپایی ها و برخی کشور های 

عربی را که مواضعشان حتی به حد محکومیت هم نرسید، رسوا کرد.
وی تأکید کرد: شــهید هنیه سهم عمده و برجســته در خدمت به قضیه و آرمان 

عادلانه و مقدس فلسطین و آزادسازی فلسطین و مسجد الاقصی شریف داشت.
سید عبدالملک الحوثی همچنین با اشــاره به شهادت فواد شکر، فرمانده شاخص 
حزب ا... لبنان گفت: جنایت حمله به حومه جنوبی بیروت و هدف قرار دادن فؤاد 

شکر، یک تجاوز آشکار و جنایت خطرناک بود.
اســماعیل هنیه، رئیس دفتر سیاســی حماس بامداد روز چهارشنبه ۱۰ مرداد که 
برای حضور در مراســم تحلیف ریاســت جمهوری دکتر مسعود پزشکیان به تهران 

آمده بود، به شهادت رسید.
روابط عمومی سپاه پاسداران انقلاب اســلامی ایران صبح چهارشنبه )3۱ جولای 
۲۰۲۴ برابر با ۱۰ مرداد ۱۴۰3( در بیانیه ای اعلام کرد: با عرض تســلیت به ملت 
قهرمان فلسطین و امت اســلامی و رزمندگان جبهه مقاومت و ملت شریف ایران، 
محل اقامت جناب آقای دکتر اسماعیل هنیه، رئیس دفتر سیاسی مقاومت اسلامی 
حماس در تهران مورد اصابت قرار گرفته و در پی این حادثه ایشــان و یک نفر از 

محافظین وی به شهادت رسیدند.

اخبار کوتاه جهان

الجزیره:

 آمریکا به دنبال کاهش تنش در منطقه نیست

منابع عبری:

 نصرا... اسرائیل را در وحشت نگه داشته است

آسیای غربی

آسیای غربی

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260311001000۸61 مورخ 1403/04/07 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه 1 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم سیمین نمک شناس فرزند 
فتح اله بشماره شناســنامه 1614 و کد ملی 1۸16۸۹4۸01 صادره از 
آبادان در ششــدانگ یک باب خانه به مساحت ۹66/36 متر مربع 
پلاک 13 فرعــی از 165 اصلی مفروز و مجزی شــده از پلاک 165 
اصلی واقع در فارس بخش چهار حوزه ثبت ملک شــیراز ناحیه یک 
خریداری از مالک سهم مشــاعی خودش طبق سند شماره 41212 
مورخ 1400/0۹/22 دفترخانه 1۸3 شــیراز محرز گردیده است. لذا 
 بــه منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت بــه فاصله 15 روز آگهی 
می شــود در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نماینــد. بدیهی صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/04/30 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/05/14

824/م الف 
محسن مظفری نیا -رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه ۱ شیراز

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شــماره 140360311001000۸42 مورخ 1403/04/04هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز - ناحیه 1 تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حمزه اژدری فرزند محمد حسین بشماره 
شناسنامه 50 و کد ملی 2370۸54۸04 صادره از کازرون در ششدانگ یک 
قطعه زمین مزروعی به مساحت 3۸520/74متر مربع پلاک 21 فرعی از ۸3 
اصلی مفروز شده و مجزی شده  از پلاک ۸3 اصلی واقع در فارس بخش 7 
حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه یک خریداری از مالک سهم مشاعی فرج اله 
اژدری طی سند شماره 116۹24 مورخ 1351/03/30دفترخانه اسناد رسمی 
۸ شــیرازمحرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهــی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ 
رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی  است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/04/30 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/05/14 

828/م الف 
محسن مظفری نیا -رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه ۱ شیراز

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره 140260311001002552 مورخ 1402/0۹/0۹و رای اصلاحی 
14036031100100033۸ مورخ 1403/03/07هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شــیراز - ناحیه 1 تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای ابو طالب افشاری ابوالکرلو فرزند فیض اله بشماره شناسنامه 
321 و کد ملی 23۹1445733 صادره از ممسنی در ششدانگ یک قعطه 
باغ به مســاحت 152۸۸/45متر مربع پلاک 2۹۹ فرعی از 16 اصلی مفروز 
و مجزی شــده از پلاک 16 اصلی واقع در فارس بخش 7 حوزه ثبت ملک 
شیراز ناحیه یک خریداری از مالک سهم جعفر قلی افشاری ابوالکرلو طی 
سند شماره 4۹713 مورخ 1351/04/31دفتر خانه 62 کازرون و سند شماره 
63۸01 مورخ 1352/06/11دفترخانه 62 کازرون محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/04/30 

تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/05/14
827/م الف 

محسن مظفری نیا -رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه ۱ شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140360311024000265 - 1403/03/0۹صادره از سوی 
هیات قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی پرونــده بنام خانم طیبه کار گر فرزند بهرام 
در ششدانگ یکباب گله دانی به مساحت 35۹.16 متر مربع تحت پلاک 
147/45متخــذه از پلاک 147 اصلی واقع در قطعه یک بخش 14 فارس 
شهرستان خرم بید، صفاشهر ناحیه یک قلعه، بامداد خریداری از مالک 
رسمی نارســیس بامداد محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز طبق اوقات تعیین شده ذیل آگهی 
می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی مذکور به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم، اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نماید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. در هر حال 

صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/04/31 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/05/14

54۳64/ م الف
عبد الحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140360311024000367 - 1403/03/23 صادره از سوی 
هیات قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید تصرفات 
مالکانه بلا معارض متقاضی پرونده بنام خانم فاطمه مدنی ابرقوئی فرزند 
حسن آقا در ششدانگ یکبابخانه به مســاحت 170.3 متر مربع تحت 
پلاک 146/546 متخذه از پلاک 146 اصلی واقع در قطعه یک بخش 14 
فارس شهرستان خرم بید، صفاشهر ناحیه یک خریداری از مالک رسمی 
غلامعلی بامداد محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز طبق اوقات تعیین شــده ذیل آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی مذکور به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم، اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نماید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . در هر حال صدور 

سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/04/31 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/05/14 

54۳62/م الف
عبدالحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی



آرامش در بازار سیمان
 ۸۶ درصد برق تولیدی جدید سهم صنایع شد

 ایسنا- محمدجواد شکراللهی، کارشناس حوزه مدیریت صنعت برق با اشاره به 
تأمین برق در ســال جاری گفت: منطبق بر آمار توانیر عرضه برق امســال صنایع 
مشــابه پارســال، ۱۰/۵ درصد بیشتر از ســال ۱۴۰۱ و ۲۴ درصد بیشتر از سال 
۱۴۰۰ اســت. وی افزود: ایران رتبه هفتم جهان در رشد تولید برق طی سه سال 
گذشته را بدست آورده و ۸۶ درصد این برق به بخش مولد اقتصاد از جمله صنعت 

هدایت شده است.
به گفته این کارشــناس حوزه مدیریت صنعت برق محصول ســیمان در سه سال 
گذشته ثبات قیمت را تجربه کرده و حتی دلالان هم نتوانستند قیمت این کالای 
راهبــردی را بالا ببرند که دلیل اصلی آن تأمین برق کافی اســت. وی تأکید کرد: 
صنایع ایران بر اســاس انرژی رایگان بی نهایت توسعه یافته اند اما الان دیگر انرژی 
بی نهایت نیســت و مدل توسعه باید متفاوت شود. شکراللهی گفت: اعلام شده که 
هفته آینده در ســایه تأمین برق عرضه سنگینی روانه بازار سیمان می شود که بر 

آرامش بازار می افزاید.

فناوری چینی ساخت مسکن به ایران می آید

تسنیم- سعید غفوری، مدیرعامل شــرکت عمــران شهرهای جدید در نشست 
تخصصی کنسرســیوم های فناور و دانش بنیان صنعتی ســازی مسکن اظهار کرد:  
اســتفاده از اقتصاد دانش بنیان و حمایت از رشــد تولید دانش بنیان ها به ویژه در 

بخش عمران و ساختمان و مسکن کشور مورد تأکید رهبر معظم انقلاب است.
وی بــا بیان این که ســاخت ۱۰۰۰ واحد به صورت مشــارکتی با در قالب نهضت 
ملی مســکن در دستور کار است، افزود:  حمایت  از شرکت های دانش بنیان بخش 
ســاختمان فقط نباید مالی باشــد، باید پلتفرم هایی را طراحی کنیم تا ســاختار 

بروکراسی به ساختار شبکه ای تبدیل شود.
وی ادامه داد: در صنعتی ســازی ساختمان باید به دنبال کاهش زمان اجرا، ارتقا 
کیفیت، مقاوم تر شدن ساختمان ها، کاهش هزینه ها و ... باشیم. مدیرعامل شرکت 
عمران شــهرهای جدید از حضور شرکت های چینی برای ورود فناوری های نوین 
ساخت خبر داد و در عین حال اضافه کرد: در موضوع ساخت مسکن هیچ نیازی 
به ورود شــرکت های خارجی از جمله شرکت های چینی نداریم، اما موضوع مهم 

استفاده از فناوری  های نوین ساخت و ساز مسکن و ساختمان است.

 سقوط ۶۱ هزار واحدی شاخص کل

تسنیم- در پایان معاملات روزگذشته شاخص کل بورس اوراق بهادار با ریزشی 
۶۱ هزار واحدی به ۲ میلیون و ۶ هزار واحد رســید. همچنین  نیز شــاخص کل 

هم وزن با ریزشی ۲۰ هزار واحدی به ارتفاع ۶37 هزار واحد رسید.
گفتنی اســت ســه نماد »فارس«، »فملی« و »فولاد« بیشترین تأثیر در شاخص 
کل بورس و سه نماد »آریا«، »شــگویا« و »هرمز« بیشترین تأثیر را در شاخص 
فرابورس داشــته اند، هم چنین ســه نماد »ذوب«، »فولاد« و »شســتا« سه نماد 
پرتراکنش بازار بورس و ســه نماد »فزر«، »شفام« و »معین« سه نماد پرتراکنش 

در بازار فرابورس در روز جاری بودند.
لازم به ذکر اســت که ارزش معامــلات خُرد در بازار روزگذشــته، مبلغ ۴ هزار 
میلیــارد و 93۸ میلیون تومان بود. گفتنی اســت حقیقی ها در روز جاری حدود 
۱۱۵7میلیارد تومان از بازار ســهام خارج کردند. در بازار روزگذشته 3۲ نماد در 
محــدوده مثبت و ۴۱7 نماد در محدوده منفــی و در بازار فرابورس ۸7 نماد در 

محدوده مثبت و ۲۶۵ نماد در محدوده منفی معامله شدند.

واریز مبالغی از صندوق توسعه ملی به بورس، مُسکن 
موقت و کوتاه مدت است

ایســنا- در هفته ای که گذشت، رئیس صندوق توســعه ملی با اشاره به نتایج 
دســتور معاون اول رئیس جمهور دولت چهاردهم برای حمایت از بورس، از واریز 
۱۰۰ میلیارد تومان به بازار سرمایه خبر داد و گفت: ۵۰۰ میلیارد تومان شنبه و 

۱7۰۰ میلیارد تومان دیگر هم به زودی واریز می شود. 
بهراد موسوی، کارشناس بازار سرمایه اظهار کرد: واریز مبالغی از صندوق توسعه 

ملی به بورس، مُسکن های موقت و کوتاه مدت است.
قول واریز از صندوق توسعه از قبل داده شده بود

وی با اشــاره به اینکه واریز این مبالغ باعث می شــود که برای مدت زمانی کوتاه 
روند بازار سرمایه ثابت شــود، افزود: واریز این مبالغ براساس قول هایی است که 
از قبل داده شــده بود. موســوی با بیان اینکه میزان ریســک های سیستماتیک 
طی ماه های اخیر افزایش داشــته و این ریســک ها بر نوسانات بازار سرمایه تأثیر 
می گذارد، یادآور شــد: باید ببینیم تیم اقتصادی دولــت چهاردهم چه برنامه ای 

برای بهبود وضعیت بورس به ویژه افزایش اقبال مردم دارند.
به گفته این کارشــناس بورس، لازمه بهبود وضعیت بازار ســرمایه افزایش اقبال 
مردم اســت و تیم اقتصادی برای اجرای این مهم، لازم اســت شرایطی را برای 

پیش بینی های اقتصادی و سرمایه گذاری فراهم کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
کسری منابع برای پرداخت حقوق بازنشستگان وجود ندارد

مهر- ســید صولت مرتضوی، وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی در آئین افتتاح 
بیمارســتان ۱۶۰ تختخوابی آبادان گفت: از ابتدای دولت مردمی تأکید شــهید 

رئیسی اتمام پروژه های نیمه تمام بود.
وی افزود: بیمارســتان آبادان با مســاحت بالغ بر ۲۰ هزار متر مربع و هزینه کرد 
بالغ بر ۱۰۰۰ میلیارد تومان پروژه ای ارزشــمند برای تحقق عدالت اجتماعی در 
منطقه است. وی با بیان اینکه این بیمارستان در آستانه اربعین حسینی، ظرفیتی 
برای زائران کربلای معلی است، گفت: همه ظرفیت ها برای تسهیل تردد زوار امام 
حسین )ع( در اختیار قرار خواهد گرفت. مرتضوی افزود: سازمان تأمین اجتماعی 
در دولت مردمی با مدیریت راهبردی و انقلابی توانســت از بحران کسری منابع 

خارج شود و امروز پرداخت حقوق بازنشستگان بدون استقراض است.

رئیس ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده:
ارائه گواهی اسقاط در سامانه ستاد نوسازی برای واردات 

خودرو دست دوم
 

ایرنا- مهران ســالاریه، رئیس ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده 
در خصوص آیین نامه اجرایی واردات خودروهای دســت دوم، اظهار داشت: برای 
واردات خودرو به داشــتن خودرو فرســوده و یا اینکه خودرو فرسوده به نام خود 
واردکننده باشد تا در هنگام شماره گذاری، خودرو فرسوده را اسقاط و عوارض را 

به ستاد نوسازی ناوگان ارائه کند، نیازی نیست.
وی با بیان اینکه در آیین نامه هم قید شــده که نیازی به خودرو فرسوده نیست، 
افزود: متقاضی در مرحله ترخیص و زمانی که به شــماره گذاری خودرو نیاز دارد، 
باید به ســامانه ستاد نوســازی مراجعه و در آنجا گواهی اســقاط را با مبلغ 3۵ 
میلیون تومان خریداری کند )این مبلغ توســط سازمان حمایت از مصرف کننده 
تعیین شده اســت( و بعد از آن می تواند مجوز شماره گذاری را دریافت و خودرو 
را ترخیص کند. ســالاریه درباره تعداد گواهی اسقاط مورد نیاز گفت: در ترخیص 
خودرو ۲ تا هفت گواهی اسقاط نیاز است و این تعداد به نوع خودرو و رتبه انرژی 
بســتگی دارد. این مورد در آیین نامه اجرایی ماده ۱۰ قانون ســاماندهی صنعت 
خودرو کاملًا مشــخص شده و متقاضیان می توانند بر اساس آن گواهی اسقاط را 

خریداری و خودروی مورد نظر را شماره گذاری کنند.
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آگهی ثبتی و دادگستری

مسکن

صنعت

خودرو

بورس

اقتصاد کلان
انرژی

نوشــادی، مدیرعامل شرکت  رضا  باشگاه خبرنگاران- 
مهندســی و توســعه گاز ایران در ادامه اعلام کرد: برآورد 
ما پــس از مطالعات مهندســی پایه این اســت که برای 
هوشمندســازی کنتور های همه ۲7 میلیون مشترک گاز، 

به حدود ۴ میلیارد دلار سرمایه نیاز است.
مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران، در نشستی 
با اشــاره به تازه ترین وضع پیشرفت این طرح،گفت: طرح 
هوشمندســازی کنتور هــای گاز از زمانی که به شــرکت 
مهندسی توسعه گاز واگذار شد، بلافاصله با انتخاب مشاور 
طراح و مبادله قرارداد در دســتور کار قرار گرفت و اکنون 

کار های مهندسی پایه آن تکمیل شده است.
وی افزود: اسناد بســته های کاری و مناقصه هفت استان 
که برای پایلوت در نظر گرفته شــده اند، تمام شده و هفته 
گذشــته برای اجرای طرح به صورت پایلوت و آزمایشی در 
هفت اســتان، 7 بسته مناقصه داشــتیم و برندگان اجرای 
پروژه در اســتان های تهران، آذربایجان شــرقی، کرمان،  
خراســان رضــوی، همــدان، مازندران و اســتان مرکزی 

مشخص شدند.

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران تصریح کرد: 
اجرای آزمایشــی فناوری ها و کنتور های مختلف را در این 
هفت اســتان آغاز می کنیم که نتایج خروجی به شــرکت 
ملی گاز ایران کمک می کند برای کل کشور انتخاب بهینه 

داشته باشد
نوشــادی ادامــه داد: طــرح هوشمندســازی کنتور های 
گاز ســه پایه اصلــی دارد: نخســت المــان اندازه گیری 
که کنتور هوشــمند اســت، دوم بســتر انتقال اطلاعات 
که اینترنت اســت و سوم هم فناوری، ســامانه و ساختار 
دیگری بــرای مناطقی کــه اینترنت نداریم کــه نام آن، 
»لورا« است. ان شــاءا...گزینه بهینه براساس نتایج حاصله، 
 بــرای اجرای طرح هوشمندســازی و مدیریت مصرف گاز 

کل کشور انتخاب می شود.
وی در واکنش به ســازوکار انتخاب این هفت استان برای 
آغاز اجرای طرح گفت: ما با اســتناد به اینکه »بر آبخورد 
آخر مقدم تشنگان اند« از مناطق سردسیر که مصرف گاز 
آنها بالاســت، کار را آغاز می کنیم. اساساً جایی که مصرف 
پایین باشد شاید هوشمندسازی اصلًا اقتصادی هم نباشد. 

هوشمندســازی مبتنی بر انتقال فناوری ســاخت کنتور، 
فنــاوری ارتباطی و فراهم کردن دوباره فضا و مارکتی برای 
داخلی سازی است، به همین دلیل استان هایی هم که برای 
اجرای آزمایشــی در نظر گرفتیم، جزو اقلیم سرد به شمار 

می روند.
مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران اعلام کرد: 
همه هزینه ها در مرحله های اجرای آزمایشــی، با شرکت 
ملی گاز ایران است؛ زیرا در حال مطالعه هستیم و چه بسا 
ممکن است جایی فناوری ارتباطی بگذاریم که جزو برنامه 
نهایی نباشــد، اما خروجی مطالعه های آزمایشی، مشخص 
می کند بهتر اســت ســرمایه گذاران از محل صرفه جویی 
خودشان هزینه کنند و درآمدشان را از محل صرفه جویی 

بردارند یا خیر.
نوشــادی ادامــه داد: اگــر خروجی مطالعه هــای پایلوت 
فقــط به ما ابزار های مدیریتی بدهد، شــرکت ملی گاز به 
مشــترکان اعلام می کند خودشــان بیایند و کنتور ها را با 
مدیریت شرکت ملی گاز عوض کنند. ممکن است در آنجا 
شــرایطی مانند تخفیف در قیمت گاز و… مشخص شود 

که این مــوارد در آینده تصمیم گیری و تعیین می شــود. 
اکنون اصل موضوعی که روی آن مطالعه می کنیم، درباره 
الگوی مالی اســت، همچنین در حال تولید سند دیگری 

برای سرمایه گذاری هستیم.
وی بــا بیان اینکه طــرح هوشمندســازی کنتور های گاز 
باید با همکاری مشــترک وزارت نفت، شــرکت ملی گاز 
ایران، ســازمان پدافنــد غیرعامل، شــورای عالی فضای 
مجازی و مرکز مدیریت راهبردی افتا اجرایی شود، گفت: 
ازآنجایی که تبادل اطلاعات در بســتر شبکه های اینترنتی 
انجام می شود، باید امنیت لازم برای انتقال اطلاعات تأمین 
شود، هم به دلیل جلوگیری از سوء استفاده دشمنان و هم 
به لحاظ هک و نفوذ. تاکنون هم نشســت های بســیاری 
داشــتیم، طرح های معمــاری امنیتی در حــال گذراندن 

مراحل نهایی است. 
برای طرح اصلی، در اجرای طرح آزمایشی نیاز چندانی به 
این موضوع نیست، اما طرح معماری امنیتی را با هم فکری 
این مجموعه هــا نهایی خواهیم کــرد و مطابق آن طرح، 

اجرای اصلی آغاز می شود.

نیاز به هزینه کرد ۴ میلیارد دلاری برای هوشمندسازی همه کنتور های گاز کشور

حقوق

حمل و نقل هوایی

ایرنا- علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو در ارتباط 
زنده از مرکز پایش برق کشــور با بیان اینکه 
مردم ایران امســال تابســتان بسیار گرمی را 
تجربه می کنند، اظهار داشت: این در شرایطی 
که همه کارکنان خدوم صنعت برق کشــور تا 
به امروز به منظور تأمین برق پایدار برای همه 
نقاط کشــور در بخش های مختلف به صورت 

شبانه روز در حال تلاش هستند.
وی با اشاره به تداوم افزایش دمای هوا در کل 
مناطق کشور ادامه داد: این افزایش دمای هوا 
در کشــورهای همجوار نیز مشاهده می شود؛ 
در چنین شرایطی نیاز به مدیریت مصرف برق 

در کشور وجود دارد.
وزیر نیــرو با بیــان اینکــه اوج مصرف برق 
تابستان سال گذشته برابر با 7۲ هزار و 7۲۵ 
مگاوات بود، گفت: با توجه به گرمای بی سابقه 
هوای کشور، این عدد امســال به 79 هزار و 
۱۸9 مگاوات رســیده اســت به عبارت دیگر 

حدود 9 درصد )۸/۸ درصد( با رشــد مصرف 
برق روبه رو شده ایم.

محرابیان خاطرنشــان کرد: متوسط رشد ۱۰ 

ســال صنعت برق ایــران ۴/7 درصد به ثبت 
رسیده اســت، در چنین شــرایطی می توان 
گفت که کشور امســال دوبرابر رشد متوسط 

سال های گذشته رشــد مصرف برق را تجربه 
کرده است.

وی با اعلام اینکه میزان تأمین برق در ســال 
جــاری از ســناریوهای بدبینانــه پیش بینی 
شــده وزارت نیرو هم پیشــی گرفت، درباره 
محدودیت های تأمین برق در ســایر کشورها 
ادامــه داد: در کشــور کویت بیــش از یک 
ماه اســت کــه جــداول خاموشــی اعلام و 
اعمــال می شــود هم چنیــن در عربســتان 
 ســعودی، اردن و عمان مســتمراً قطعی برق 

صورت می گیرد.
وزیــر نیرو ضمن ارزیابی مثبت از روند تأمین 
برق در کشور در شــرایط تشدید دمای هوا، 
گفت: در این زمینه ابتدا لازم اســت از ملت 
شــریف ایران به دلیل همــکاری در مدیریت 
مصرف برق و هم چنین از ده ها هزار کارکنان 
صنعت بــرق در نیروگاه ها، خطــوط انتقال، 
شبکه ها، پست ها، شــرکت های توزیع و غیره 

به دلیل تلاش شبانه روزی در تأمین برق پایدار 
کشور قدردانی شود.

محرابیان بیــان کرد: درجه حــرارت هوا در 
برخی نقاط کشــور در حالت حداکثری قرار 
دارد و درجه تهران در هفته جاری بین ۴۲ و 

۴3 درجه پیش بینی شده است.
وی خاطرنشان کرد: رکورد دمایی شهر تهران 
در طــول تاریخ حدود ۴3 درجــه بوده و به 
نظر ممکن است امسال این رکورد زده شود. 
شــهرهایی مثل ورامین، قم و اصفهان شرایط 

گرم خیلی جدی خواهند داشت.
وزیر از مردم درخواست کرد: در این روزهای 
گــرم صنعت برق را برای تأمیــن برق پایدار 

برای همه بخش های کشور یاری کنند.
محرابیان ابراز امیدواری کرد: این هفته آخرین 
هفتــه گرم باشــد ضمن آنکــه پیش بینی ها 
حاکی از آن اســت که از هفته آینده شرایط 

دمایی بهتر خواهد شد.

وزیر نیرو:

 هفته جاری آخرین هفته بسیار گرم سال است

بازار ارز

تسنیم- یحیــی آل اســحاق، رئیس اتاق 
بازرگانی مشــترک ایران و عراق با اشاره به 
اینکه در یک سال گذشته حوادث متعددی 
را در حوزه های انتظارات تورمی، مســائل 
سیاسی، داخلی و خارجی داشته ایم، گفت: 
عده ای به دنبال سوءاستفاده از این حوادث 
در راســتای منافع شخصی خود هستند تا 

نرخ ارز افزایش پیدا کند.
وی  ادامــه داد: وقایع در کشــور دائماً در 
حال رخ دادن است و سوءاستفاده کنندگان 
نیز به همان اندازه درحال فعالیت هستند و 
با اموال خود قمار می کنند و به چیزی جز 

سود خود فکر نمی کنند.
رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق 
بیان کرد: این سوءاســتفاده کنندگان یک 
گروه خاصی هســتند و عامه مردم، فعالان 
اقتصــادی، افرادی که به کمــک ارز مواد 
اولیه کارخانه های خود را تأمین می کنند، 
نباید به دنبال این مســائل باشــند، چراکه 
نوسانات فعلی ارز ناشی از تحولات سیاسی 
زودگذر اســت و قرار نیست اوضاع به این 

شکل بماند.
آل اســحاق با بیــان اینکــه واقعیت های 
نرخ ارز هم چــون کالاهــای دیگر مبتنی 

بــر عرضه و تقاضای واقعی اســت، تصریح 
 کرد: بانک مرکزی در دو ســال گذشــته 
توانســته بازار ارز را در نرخ مشــخصی به 
درستی و متناســب با واقعیت ها مدیریت 
کنــد و افــرادی کــه فعالیــت واقعی در 
اقتصاد دارنــد به هیچ عنــوان نباید تحت 
تأثیر این شــرایط زودگذر سیاســی قرار 
 بگیرند و باید سیاست های بانک مرکزی را 

در نظر بگیرند.
وی افــزود: براســاس آمار ســازمان های 
بین المللی و هم چنیــن گزارش های بانک 
اقتصادی در  مرکزی، شــاخص های کلان 
وضعیت مطلوبــی قرار دارد، به عنوان مثال 
رشــد پایه پولی از بالای ۴۰ درصد به ۲۱ 
درصد رسیده است و رشد نقدینگی نیز در 
کانال ۲۵ درصد قرار دارد که علت آرامش 
فضای اقتصاد کشورمان همین واقعیت های 

حال حاضر کشور است.
رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق 
تصریــح کرد: سیاســت های بانک مرکزی 
در کنتــرل حجم نقدینگــی، ناترازی های 
ارتباط  ارزی،  تأمیــن ذخیــره  بانک هــا، 
بانک ها با بانک مرکزی نســبت به گذشته 
 مناســب بــوده اســت و تغییــرات منفی 

در مسائل اساسی نداریم.
افزایش ۲۲ درصدی صادرات ایران به عراق
وی ادامه داد: در همین مدت صادرات ما به 
عراق ۲۲ درصد افزایش یافته است و روابط 
تجاری طرفین نیز بهبود پیدا کرده اســت 
و امیدواریــم این شــرایط در دولت جدید 
هم ادامه یابد؛ چراکه سیاست ها از ابتدا به 

خوبی پایه گذاری شده است.
آل اســحاق در پایان ســخنان خود اظهار 
داشت: با نگاهی به واقعیت های اقتصادی، 
آینــده مثبتی را می بینیم و خطری در کار 
نیســت؛ ولی اگــر هرکســی بخواهد پیرو 
ســوداگران و دلالان ارزی باشد، باید بداند 
که روی اموال خود قمار کرده و براســاس 

واقعیت های اقتصاد رفتار نمی کند.

تســنیم- جعفر یازرلو، ســخنگوی ســازمان 
هواپیمایــی کشــوری اظهار کرد: نــرخ مصوب 
بلیت پروازهای ویژه عملیات اربعین در نشســتی 
با حضور ریاســت ســازمان هواپیمایی کشوری، 
مدیران ارشد صنعت، شــرکت های هواپیمایی و 
انجمن مربوطه، بررسی شــد و به تصویب رسید 

که اطلاع رسانی نیز شد.
وی افزود: در همین راســتا مقرر شد که نرخ های 
مصوب بلیت پروازها به روی ســایت شرکت های 
هواپیمایــی و ســایت های معتبر اعــلام عمومی 
شود که همگی مکلف به رعایت نرخ های مصوب 

هستند.
وی تصریــح کرد: در صورتی که در حوزه نمایش 
عرضــه و فروش بلیت اقدامی خــارج از نرخ های 
مصوب تعیین شــده صورت پذیرد مرتکبین تحت 
عنــوان گران فروشــی به مراجــع قضایی معرفی 
خواهند شد، زائران هم می توانند از طریق سامانه 
حقوق مسافر این سازمان شــکایت خود را ثبت 

کنند تا به آن رسیدگی شود.
یازرلو یادآور شــد: گشــت های حضوری و برخط 
۲۴ســاعته برای رصد نرخ بلیت اعلامی از سوی 
شرکت های هواپیمایی و سایت ها راه اندازی شده 

اســت و اگر در بازه زمانی ویژه پروازهای اربعین 
نرخ مصوب رعایت نشــود با لغو مجوز از ســوی 
ســازمان هواپیمایی کشوری یا معرفی به سازمان 

تعزیرات حکومتی مواجه می شوند.
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری بیان کرد: 
برای عملیات ویژه اربعین حســینی)ع( امســال 
تلاش شــده اســت که پروازها از ۲۶ فرودگاه به 
مقاصد مذکور انجام شود و در این راستا با طرف 
عراقی مذاکراتی صورت گرفته اســت، همچنین 
طبــق هماهنگی بــا فرودگاه ها و شــرکت های 
هندلینگ داخلی تســهیلاتی برای زائران در نظر 
گرفته شــده اســت که به عنوان مثال می توان به 
پارکینــگ رایــگان در فــرودگاه بین المللی امام 
خمینــی)ره( و افزایش مجوزها با توجه به میزان 

استقبال از پروازها اشاره داشت.
قیمت بلیت یک طرفه از اســتان های خراســان، 
سیســتان و بلوچستان، کرمان، هرمزگان، فارس، 
مازندران و گلســتان به بغداد یا نجف اشــرف و 
بالعکــس ۶ میلیون تومان و بهای بلیت یک طرفه 
از تهران و ســایر استان های کشــور )به استثنای 
اســتان های فوق الذکر( به بغداد یا نجف اشرف و 

بالعکس، ۵ میلیون تومان تعیین شده است.

مجوز ایرلاین های گران فروش پروازهای اربعین تغییرات نرخ ارز مانند دفعات قبل زود گذر است
لغو می شود

خرید تضمینی گندم از ۱۰میلیون و ۲۰۰ 
هزارتن فراتر رفت

خبرنگاران-  باشــگاه 
ســهراب ســهرابی، مجری 
گندم  خودکفایــی  طــرح 
آمار  آخرین  براساس  گفت: 
از ابتدای فصل برداشــت تا 
صبح روزگذشته ۱۰ میلیون 
و ۲۱۵ هــزار تــن گندم از 
 ۱۸۰ ارزش  به  کشــاورزان 
هزار میلیــارد تومان خرید 

تضمینی شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱7 درصد رشد داشته است.
بــه گفته او، تاکنون 9۴/۲ هزار میلیارد تومان از پول کشــاورزانی که گندم خود 
را به مراکــز دولتی خرید تضمینــی تحویل داده اند، پرداخت شــده و پرداخت 
 مابقــی وجوه نیز در حال پیگیری از ســوی ســازمان برنامــه و بودجه و وزارت 

جهادکشاورزی است.
مجــری طــرح خودکفایی گنــدم ادامــه داد: اســتان های خوزســتان با یک 
میلیــون و ۶۲3 هزار تن، گلســتان یــک میلیون و ۱۰۵ هزار تــن، فارس ۸73 
هــزار تن، کردســتان ۸۴۶ هــزار تن، کرمانشــاه 7۶۶ هزار تــن، همدان ۵۶7 
هــزار تــن، خراســان رضوی ۵۰۸ هــزار تــن، آذربایجــان غربــی ۴9۵ هزار 
 تــن و لرســتان ۴3۵ هزار تــن، بیشــترین میزان خریــد تضمینــی گندم را 

به خود اختصاص داده اند.
به گفته او، عملیات برداشــت گندم در اســتان ها با اقلیم ســرد مانند کردستان، 
همدان، کرمانشاه، قزوین، مرکزی، خراسان رضوی، آذربایجان شرقی و آذربایجان 
غربی، زنجان، اردبیل، چهارمحال و بختیاری، خراسان شمالی و لرستان همچنان 

ادامه دارد.
سهرابی افزود: با توجه به افزایش تولید و خرید تضمینی گندم سال جاری تمامی 
نیــاز گندم خبازی ها و صنف و صنعت کشــور از محل تولید داخل تأمین خواهد 

شد و نیاز به واردات گندم نخواهیم داشت.
او در مورد تولید بذر گندم گفت: میزان خرید گندم بذری در طبقات پرورشــی، 
مادری و گواهی شده از ۴3۰ هزار تن گذشت و بالغ بر ۸۰ درصد برنامه تولید بذر 

سال جاری محقق شده است.

مهــر- اله مــراد عفیفی پــور، مدیــرکل امــور 
دریایــی ســازمان بنــادر و دریانوردی با اشــاره 
به جایگزینی شــناورهای مســافری فرســوده با 
 اســتفاده از اعتبارات وجوه اداره شــده ســازمان 
بنادر و دریانــوردی به تعداد ۵۰ فروند شــناور، 
گفــت: این طــرح با اعتبــاری معــادل ۶۰ هزار 
میلیــارد ریــال مدنظر قــرار گرفته اســت و در 
راســتای نوســازی نــاوگان دریایی کشــور و از 
طریق بخش دولتی به منظور ارتقای شاخص های 
 مردمی ســازی اقتصــاد و گردشــگری دریایــی 

اجرایی می شود.
مدیرکل امور دریایی ســازمان بنادر و دریانوردی 
با بیان اینکه توسعه گردشگری دریایی ایمن یکی 
از اهداف مهم سازمان بنادر و دریانوردی به شمار 

می رود، افزود: گردشــگری ایمن دریایی و ارتقای 
ایمنی شــناورهای مســافری و تفریحی از جمله 
مهم ترین برنامه های ســازمان بنادر و دریانوردی 
در این حوزه به شــمار می رود و ســازمان بنادر و 
دریانوردی جهت ایمنی در دریا با ایجاد شناورهای 
ایمن تر مطابق استانداردهای بین المللی جایگزینی 
۵۰ فرونــد شــناور مســافری فرســوده از محل 
 وجوه اداره شــده ســازمان را در دستور کار خود 

قرار داده است. 
وی در مــورد تأثیــر اجــرای پروژه نوســازی و 
افزایش ایمنی شــناورهای مســافربری از جمله 
جایگزینــی شــناورهای مســافری فرســوده با 
 اســتفاده از اعتبارات وجوه اداره شــده ســازمان 
بنادر و دریانــوردی به تعداد ۵۰ فروند شــناور، 

تأکیــد کــرد: رونق معیشــت ساحل نشــینان، 
کاهش ســوانح دریایــی و ارتقای ســطح ایمنی 
گردشــگری دریایــی از جمله تأثیــرات اجرای 
 پــروژه نوســازی و افزایــش ایمنی شــناورهای 

مسافربری است.
عفیفی پــور درباره اهم اقدامات انجام شــده طرح 
جایگزینی۵۰ فروند شناور مسافری، تصریح کرد: 
انعقــاد تفاهم نامه 3 جانبه جایگزینی و ســاخت 
شــناورهای مســافری ما بین ســازمان بنادر و 
دریانوردی، سازمان نوسازی صنایع و استانداری، 
برگزاری جلسات تخصصی و شناسایی ویژگی ها، 
مشــخصات و سطح رفاهیت شناور و تهیه 3 طرح 
شــناور الگو جهت جایگزینــی از جمله اقدامات 

انجام شده است. 

باشگاه خبرنگاران- رضا اکبری، مشاور وزیر راه 
و شهرســازی در نشست تخصصی کنسرسیوم های 
فنــاور و دانش بنیان صنعتی ســازی مســکن با 
بیان اینکــه باید حضور شــرکت های دانش بنیان 
در ساخت و تولید مســکن تقویت می شود، گفت: 
باید با نیازهای نوظهــور محصول جدید هم تولید 
کرد و صنعتی ســازی هــم ابعاد مختلفــی دارد و 
بدون به کارگیری علم و فناوری و اســتفاده از توان 
شرکت های دانش بنیان امکان صنعتی سازی فراهم 
نمی شود. بنابراین در صدد بهره مندی از ظرفیت این 
شرکت ها و گسترش آنها در تولید مسکن هستیم. 
دســتیار ویژه وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه 
در اقتصاد نســل اول منابع طبیعی و در نسل دوم 
کارایی و در اقتصاد نسل سوم دانایی و شرکت های 

دانش بنیان محور است، توضیح داد: در این مرحله 
شرکت ها به صورت تک به تک با هم رقابت نمی کنند 
بلکه اجزای یک زنجیره با هم در رقابت هســتند، 
اجزایی مانند تولید، ســاخت، لجستیک، طراحی، 
تحقیق و توســعه و خدمات پــس از فروش و... در 
حال رقابت هستند. اکبری با اشاره به اینکه در حال 

حاضر بالای 7۰ درصد GDP کشــورهای در حال 
توسعه از اقتصاد خدمات و شرکت های دانش بنیان 
است، گفت: سرعت ساخت در تولید نوظهور بسیار 
بالاست و باید تأمین مالی هم سریع باشد و ساخت 
نمی تواند معطل تأمین مالی باشــد. اکبری گفت: 
این تفاهم نامه با اهدافــی هم چون تأمین نیازهای 
نوظهوری و فناور و به کارگیری شــیوه های جدید 
صنعتی سازی به امضا رســید که فناوری ها، شامل 
فناوری هــای سیاســت گذاری و مدیریتی، فناوری 
ساخت و فناوری های تأمین مالی است. وی افزود: 
در حوزه مســکن اقتصادی و مسکن حمایتی باید 
سیاست گذاری های ایجاد شود تا این ناترازی ها حل 
شود که بهترین روش استفاده از شرکت های دانش 

بنیان است.

ورود ۵۰ فروند شناور جدید با اعتبار ۶ همتی به ناوگان مسافری

ناترازی های مسکن از طریق تأمین مالی پروژه های نهضت ملی رفع شد

حمل و نقل دریایی

مسکن

کشاورزی



ســریال تاریخی »طوبی« که از شب گذشته 
به کارگردانی ســعید سلطانی روانه آنتن  شد، 
چند ویژگی کنجکاوی برانگیز دارد. سلطانی 
که سریال پرمخاطب »ستایش« را در کارنامه 
دارد، ایــن بار هم در یــک مجموعه طولانی 
ســراغ فراز و نشیب های زندگی یک زن رفته 
است. اقتباسی بودن »طوبی« و گره خوردنش 
اربعین دیگــر ویژگی های مهم  به پیاده روی 
سریال اســت. داســتان »طوبی« در آستانه 
پیاده روی اربعین پخش می شود و محتوایش 
نیز با این موضوع ارتباط دارد. این ســریال از 
داســتان کتاب »اربعین طوبی« اثر محســن 
امامیان اقتباس شده است. داستان این کتاب 
که برگزیده »جایزه جهانی اربعین« هم شده، 
درباره زندگی زنی است که بخش عمده ای از 
تاریخ معاصر ایران و عراق را به چشــم دیده  
اســت. زمانی که داعش به عراق حمله کرده، 
تا نزدیکی کربلا هم آمده است و مردم شمال 

عراق آواره شده اند.
پیرزنی شیعه، ایرانی الاصل و ساکن بصره

طوبــی پیرزنــی شــیعه، ایرانی الاصل و اهل 
بصــره، که بعد از ســال ها بی خبری از فرزند 
پای  مفقودالاثرش حســن، تصمیم می گیرد 
پیــاده به کربلا بــرود و از امام  حســین )ع( 

کسب تکلیف کند.
در کتاب شــخصیت طوبی داســتان زندگی 

خود را در مســیر پیــاده روی اربعین از بصره 
تا کربلا برای نوه هایش تعریف می کند. متن 
داســتان این کتاب ۴۰ گام دارد و در هر گام 
با دســتمایه قرار دادن داســتان زمان حال 
طوبی و پیاده روی او به ســمت کربلا با رجوع 
به گذشــته، نوجوانی، جوانی و میان سالی او 
که در بر دارنده حــال و هوای بخش هایی از 
تاریخ معاصر دو ســرزمین ایران و عراق است 

روایت می شود.
این داستان برگرفته از واقعیت است.

زنی از مبارزان انقلابــی در دوران رژیم 
پهلوی

رمان »اربعیــن طوبی« در ســال ۱۳۹۵ در 
۲۹۶ صفحه منتشر شده است. حجم اتفاقات 
کتاب زیاد است و احتمالاً کارگردان نتوانسته 
همه  رویدادها را در یک ســریال ۵۳ قسمتی 
منعکس کند. »طوبی« داستان زنی از مبارزان 
انقلابی در دوران رژیم پهلوی اســت که برای 
حفــظ خانواده خود تلاش می کند. داســتان 

این رمان درباره طوبی دختری نوجوان است 
کــه در کودتای ۲۸ مرداد ۱۳۳۲ پدرش را از 
دســت می دهد و در روزگار یتیمی به ازدواج 
تاجری عراقی در می آید و در بصره همســایه 
هوویی بداخلاق می شــود. اوضــاع زندگی بر 
وفق مراد نیست، اما طوبا تصمیم می گیرد به 
جــای فرار بماند و فرزندانــی تربیت کند که 

افتخار همسرش عبدا... باشند.
این رمان در چندین فصل به دفاع مقدس هم 
می پردازد. در بخش هایی از کتاب به ماجرای 
حمله ارتش بعثی صدام به ایران می رســیم. 
پســران طوبا باید به ارتش ملحق شــوند اما 
طوبا جنگیدن با ایران را برای فرزندانش حرام 

می کند و...
وحدت فرهنگی ایران و عراق

ســریال »طوبی« قصد دارد وحدت فرهنگی 
بین ایران و عراق را در بستر تاریخ نشان دهد. 
یکی از وجوه اشــتراک دو ملت این است که 
ایرانی ها نظام ســرکوبگر ســاواک و عراقی ها 
حزب بعث را تجربه کرده اند. عوامل ســریال 
تصمیــم گرفته اند لوکیشــن های عراق را در 
شهرک سینمایی غزالی بسازند و با این ترفند 

هزینه ها را کاهش دهند.
مهم ترین لوکشــین ســریال »عمارت عراق« 
است که ساخت و ساز ان در مساحتی نزدیک 
به ۲۷۰۰ متر مربع انجام شده است. احتمالاً 

این ســریال در آینده ای نزدیک از تلویزیون 
عراق هم روانه آنتن بشود.

اربعین  پیاده روی  با  همزمان  تصویربرداری 
در کربلا

سعید سلطانی، کارگردانی سریال طوبی را از 
اواخر تابســتان ۱۴۰۲ شروع کرد و همزمان 
با پیاده روی اربعین در شــهریور ماه به کربلا 
رفت تا بخش هایی از ســریال خود را در آنجا 

تصویربرداری کند.
وی یکی از کارگردانان پرکار تلویزیون در دهه 
۷۰، ۸۰ و ۹۰ اســت که بیشتر با سریال های 
»پس از باران« و اثر چند فصلی »ســتایش« 

در بین مخاطبان شناخته می شود.
فیلم نامه ســریال »طوبی« را ســید حسین 
امیرجهانی به نگارش درآورده است که سابقه 
نــگارش »نجــلا« را در کارنامه خــود دارد. 
این سریال به قلم ســید حسین امیرجهانی، 
و  حســینی  حامــد  ســید  تهیه کنندگــی 
کارگردانی سعید سلطانی از امشب ۱۳ مرداد 
هر شب ســاعت ۲۲:۱۵ دقیقه از شبکه یک 
ســیما روی آنتن می رود. علیرضا زرین دست 
فیلم بردار خوشــنام سینمای ایران که بیشتر 
در سینما فعالیت دارد و پیش از این مدیریت 
»در  ســریال  از  بخش هایــی  فیلمبــرداری 
چشــم باد« را بر عهده داشته است مدیریت 

فیلمبرداری این سریال را برعهده دارد.
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سریال »طوبی«؛ از کودتای ۲۸ مرداد تا حزب بعث و داعش

ورزش

سریال

پایان سریال مرگبار »بازی مرکب« با فصل سوم
پس از اعلام ۲۶ دسامبر ۲۰۲۴ )۶ دی ماه( به عنوان تاریخ عرضه قسمت دوم از 
سریال جذاب »بازی مرکب«، حالا کمپانی نتفلیکس به صورت رسمی از ساخت 

قسمت سوم و نهایی این سریال نیز خبر داده است.
قسمت نخست سریال »بازی مرکب« در سال ۲۰۲۱ عرضه شد و طرفداران را با 
رقابتی مرگبار آشنا کرد که بازیکنان را با وعده ۴۵/۶ میلیارد وون جایزه نقدی 
جذب می کند. پدری بد شــانس به نام سونگ گی هون )لی جونگ جائه( وارد 
بازی می شــود و با نیروهایی که خارج از درک او هستند، روبه رو می شود. یکی 
از گردانندگان این رقابت مردی مرموز به نام فرانت من )لی بیونگ هون( است 

که به مدیریت بازی کمک می کند.
این داســتان جذاب با فصل دوم که به تازگی تاریخ انتشار آن ۲۶ دسامبر اعلام 
شده ادامه می یابد و حالا نتفلیکس رسماً از ساخت فصل سوم و نهایی آن خبر 

داده که در آن داستان این سریال به اوج خود می رسد.
هوانگ دونگ هیوک کارگردان، نویســنده و تهیه کننده اجرایی این ســریال با 
تأیید ســاخت فصل سوم ســریال »بازی مرکب« نوشت: »از اعلام تاریخ عرضه 
فصل دو و به اشــتراک گذاشتن اخبار فصل سه و آخر سریال، بسیار هیجان زده 
هستم. برخورد شدید بین دو جهان گی هون و فرانت من تا پایان سریال با فصل 
سه ادامه خواهد یافت، که سال آینده برای شما ارائه خواهد شد. فصل آخر بازی 

در سال ۲۰۲۵ پخش خواهد شد.«
ســریال  پربیننده تریــن  رکــورد   ،۲۰۲۱ ســال  در  مرکــب«  »بــازی 
افــراد از  گروهــی  داســتان  ســریال  ایــن  شکســت.  را   »نتفلیکــس« 
 بدهکار و با مشکلات مالی و تجربیات متفاوت از زندگی را روایت می کند که در 
مجموعــه ای از بازی های کودکانه مرگبار برای یک جایزه نزدیک به ۴۰ میلیون 
دلاری رقابــت می کنند و این جایزه تنها یک برنده خواهد داشــت و بازندگان 

کشته می شوند.
»بازی مرکب« همچنین به اولین ســریال غیرانگلیســی زبان و اولین ســریال 
کره ای تبدل شــد کــه نامزد بهترین تیــم بازیگری در یک ســریال درام، در 
 جوایــز انجمــن بازیگــران آمریکا در ۲۰۲۲ شــد. فصل اول »بــازی مرکب« 

همچنین برنده سه جایزه گلدن گلوب از جمله بهترین سریال درام شد.

تیم ملی فوتسال ایران نامزد بهترین تیم جهان شد
به گزارش ایرنا، سایت فوتسال پلنت که برترین های فوتسال جهان در هر سال میلادی را معرفی می کند، قرار 

است بهترین تیم ملی فوتسال در سال ۲۰۲۳ را انتخاب کند.
این سایت نام ۱۰ نامزد برتر فوتسال جهان را اعلام کرده که در آن نام تیم ملی ایران هم دیده می شود.

تیم های ملی برزیل، آرژانتین، اســپانیا، پرتغال، فرانسه، ژاپن، ازبکستان، مراکش و افغانستان برای کسب این 
عنوان با ایران رقابت خواهند کرد. تیم ملی ایران با هدایت وحید شمسایی توانست به قهرمانی جام ملت های 

آسیا ۲۰۲۴ برسد و در شهریورماه نیز باید در جام جهانی شرکت کند.

روزهشتمبازیهایالمپیک2024پاریس؛

»هانیه رستمیان« ششم شد؛ کاروان ایران همچنان در انتظار مدال المپیک
به گزارش ایســنا، هانیه رســتمیان، ملی پوش تیراندازی ایران در هشــتمین روز از بازی های المپیک ۲۰۲۴ 
پاریس در مرحله فینال تپانچه ۲۵ متر در کنار تیراندازانی از کشورهای مجارستان، ویتنام، آمریکا، کره، هند، 
چین و فرانســه رقابت کرد. او در رده ششــم ایستاد و به مدال نرسید. او در پایان مرحله مقدماتی در مجموع 

بخش دقت و سرعت با ۵۸۸/۱۸ امتیاز در رده سوم ایستاده و به فینال رسیده بود.
رستمیان پیش از این در ماده تپانچه ۱۰ متر المپیک پاریس به فینال نرسیده و بیست و دوم شده بود.

رستمیان پرچمدار کاروان ایران در المپیک توکیو به عنوان اولین ورزشکار ایرانی سهمیه المپیک پاریس را در 
ماده ۲۵ متر کسب کرده بود. تیرانداز کره ای قهرمان شد، فرانسه و مجارستان دوم و سوم شدند.

نتایج کامل تیراندازان ایران در بازی های المپیک پاریس:
هانیه رســتمیان در تپانچه۲۵ متر: ششــم، هانیه رســتمیان در تپانچه بادی: بیست و دوم، فاطمه امینی در 
تفنگ بادی: بیســت و ششم، شــرمینه چهل امیرانی در تفنگ بادی: یازدهم، محمد بیرانوند در تراپ مردان: 

بیست و چهارم

به گزارش ایرنا، بازیکن تیم ملی گابن که ســابقه حضور 
در لیگ فرانســه و انگلیس را دارد، مورد توجه باشــگاه 
اســتقلال قرار گرفته بود، با آبی پوشــان به توافق کامل 

رسید و به زودی قرارداد امضا می کند.
دیدیه اندونگ در یه هفته گذشته در فهرست خرید جواد 
نکونام قرار داشــت و فرشید سمیعی به عنوان مدیرعامل 
اســتقلال حمایت کامل خود را از تصمیم کادرفنی برای 

استقلالی شدن این بازیکن انجام داد.
اندونگ در روزهای گذشــته با باشگاه استقلال به مذاکره 
پرداخت و در نهایت توافق کامل میان طرفین برای عقد 
قرارداد صورت گرفت. این بازیکن ۳۰ ســاله سابقه بازی 

در لیگ فرانسه و انگلیس را دارد.
بعد از جی لوید ســاموئل، بازیکن محبوب سال های دور 
اســتقلال که بر اثر تصادف درگذشت، اندونگ مهم ترین 
بازیکن خارجی اســت که با سابقه بازی در لیگ انگلیس، 

به استقلال می آید.

ادپپنــگ در تاریخ باشــگاه ســاندرلند اندونگ جزو 
رکــورد اول نقل و انتقال باشــگاه حســاب میشــود 
با ۱۶ میلیون یورو محســوب می شــود، او ســال ها 
پیش ایــن انتقال جنجالی را انجــام داد. اندونگ در 
ترکیــه نیز توپ زده اســت و مدتــی در تیم مالاتیا 
 اســپور ترکیه حضور داشــت. پســت اصلی اندونگ 
هافبک میانی اســت؛ اما می تواند در پست های دیگر 
هــم بازی کند. این بازیکن در فصلی که گذشــت در 
تیم الریاض عربستان حضور داشت و ۳۱ مسابقه برای 

این تیم انجام داد. 
وی ۴۸ بازی نیز برای تیم ملی گابن انجام داده است. 
قرارداد این بازیکن با الریاض به پایان رســیده بود و 
این باشگاه عربســتانی به دنبال تمدید قرارد اندونگ 
بود. آنها حتی پیشــنهاد یک میلیــون دلاری به وی 
ارائه دادند اما با توجه به اینکه او با استقلال به توافق 

رسیده بود به این پیشنهاد پاسخ منفی داد.

به گزارش تســنیم، رقابت های کشــتی  فرنگی المپیــک ۲۰۲۴ پاریس از روز 
دوشنبه ۱۵ مرداد در پاریس آغاز می شود و  تیم ملی فرنگی ایران با ۶ نماینده 

و ترکیب کامل در این رقابت ها شرکت خواهد کرد.
در المپیک ۲۰۲۰ کشــتی فرنگی بود که کشــتی ایران را با محمدرضا گرایی 
صاحب نشــان طلا کرد و البته به دلیل شکســت در مسابقه انتخابی، نتوانست 
خودش را به المپیک دوم برســاند. گرایی تنها کشتی گیری در ترکیب تیم ملی 
فرنگی ایران اســت که سهمیه المپیک را به دســت آورد، اما به جای او سعید 
اســماعیلی عازم المپیک شده است. سایر نفرات خودشان بعد از کسب سهمیه، 

توانستند طبق چرخه انتخابی تیم ملی، صاحب دوبنده شوند.
در المپیک توکیو هدایت تیم را محمد بنا برعهده داشــت و این تیم یک طلا و 
یک برنز در ۵ وزن به دست آورد. در آن دوره، فرنگی کاران در وزن ۸۷ کیلوگرم 
نتوانســتند سهمیه المپیک کســب کنند. هدایت تیمی که عازم پاریس شده را 
حسن رنگرز دارنده دو نشان طلا و برنز سال های ۲۰۰۱ و ۲۰۰۲ برعهده دارد.

وزن 60 کیلوگرم
مهدی محســن نژاد تا پای مدال رفته و تشنه برگشــته است. او توانمندی های 
خاص خودش را دارد، اگر باور قهرمان شــدن در ذهن محسن نژاد شکل گرفته 
بود، از همین دو ســال رســیدن به دوبنده تیم ملی، بهره لازم را برده و صاحب 
نشــان جهانی می شد؛ مثل همان باوری که او را صاحب وزن ۶۰ کیلوگرم کرد؛ 
چراکه این را در ذهن خود ســاخت و ســپس با عبور از علیرضا نجاتی مدعی و 

عنوان دار جهان، به چیزی که می خواست، رسید.
هرچنــد همچنان مدعیان اصلــی مدال طلای ایــن وزن را کنیچیرو فومیتای 
ژاپنی و ژولمان شارشــنبکوف قرقیزستانی تشــکیل می دهند و در پی این دو 
نفر، مدعیانی چون مراد ممدوف آذربایجانی، سلطانگالی قزاق، ویکتور سیوبانو از 
مولداوی، گئورگی تیبیلوف صربستانی و... تشکیل می دهند، اما محسن نژاد هم 

کشتی گیر قابلی است و می تواند خودی نشان دهد.
محســن نژاد بهبهانی در مســابقات جهانی بلگراد با کسب عنوان پنجم حقیقی، 
ســهمیه المپیک گرفت و در انتخابی رودررو بــا امیررضا ده بزرگی در تورنمنت 

مجارستان، صاحب دوبنده تیم ملی در المپیک شد.
گربه ســیاه ترک ها هم پاریس نمی آید و به جای کرم کمال، انس باشار نماینده 

۶۰ کیلوگرم ترکیه است.

وزن 67 کیلوگرم
شــاید همه نگاه ها اینجا باشــد، به ســعید اســماعیلی. اگر تا بوداپست هنوز 
کشتی دوســتانی بودند که اسماعیلی را نشناســند؛ از تورنمنت مجارستان که 
دست به کارهای بزرگ زد و دو قهرمان المپیک را مغلوب جسارت و جنگندگی 

و قابلیت های فنی خود کرد، همه نگاه ها به او جلب شد.
سعید اسماعیلی در تورنمنت مجارستان که مصاف انتخابی او و محمدرضا گرایی 
بود، قهرمان وزن ۶۰ کیلوگرم المپیک ۲۰۲۰ توکیو که سال ۲۰۲۳ قهرمان ۶۷ 
کیلوگرم شده بود را برد، اما به خاطر اشتباه بچه گانه ای که داشت و پشت به حریف 
کرده و ثانیه ای پیش از سوت پایان، اقدام به شادی کرد، اسیر کمرگیری لوئیس 
 اورتا سانچز کوبایی شد و کشــتی برده و به باورناپذیرترین شکل ممکن باخت.

بعد از آن مقابل ســوگابه ژاپنی کامبک کرد؛ کشــتی گیری که در مســابقات 
جهانــی ۲۰۲۳ نفس قهرمان المپیک را بریده بود و اگر پرتاب بطری از ســوی 
برادر بزرگ تر به کمک محمدرضا گرایی نمی آمد، چه بســا کیوتارو ســوگابه به 
جای گرایی مدال برنز می گرفت. اســماعیلی بعد از ماراتن نفس گیر نیمه نهایی 
و رده بندی و کســب نشان برنز، در حالی که مشخصاً در مقایسه با گرایی گروه 
سخت تری داشت و مبارزه های سنگین تری را برگزار کرده بود، باید دو بار گرایی 
را می برد که صاحب دوبنده تیم ملی شود، اما گرایی با یک برد ملی پوش می شد.

وزن 77 کیلوگرم
در شرایطی که محمدعلی گرایی نتوانســت در مسابقات جهانی بلگراد سهمیه 
المپیــک را در ایــن وزن بگیرد، امین کاویانی نژاد کشــتی گیر خوزســتانی در 
گزینشــی بیشکک به ســهمیه المپیک رســید. بعد از آنکه کادرفنی تیم ملی 
به شــرط قهرمانی در تورنمنت بوداپســت، فرصت رویارویی محمدعلی گرایی 
و محمدرضا مختاری با کاویانی نژاد را داد، هیچ کدام از دو کشــتی گیر شیرازی 

نتوانستند شرط کادرفنی را اجابت کرده و درنهایت کاویانی نژاد ملی پوش شد.
وزن او، یکی از ســخت ترین اوزان کشتی فرنگی اســت و شاید پرترافیک ترین. 

مدعی ترین کشــتی گیر برای کســب نشــان طلا همچنان آکــژول محموداف 
قرقیزســتانی است که سال گذشته مدال طلای ۷۷ کیلوگرم را از آن خود کرده 
اســت. او البته در ماه های گذشته دو باخت بد را تجربه کرد، اولی در تورنمنت 
وهبی امره ترکیه، مقابل همان کشتی گیر میزبان که در نیمه نهایی نیز مبارزه ای 
جنجالــی با محمدرضا مختاری داشــت و در نهایت با حکم رئیس فدراســیون 

کشتی ترکیه، هر دو نفر دیسکالیفه شدند.
وزن ۸7 کیلوگرم

علیرضا مُهمدی برای ایران ســهمیه المپیــک گرفت، در حالی 
ن که ناصــر علیــزاده نماینــده ۸۷ کیلوگرم  ا یر ا

در مســابقات جهانــی ۲۰۲۳ بود که 
نتوانست ســهمیه بگیرد. کشتی گیر 
ایذه ای سال گذشته همراه با علیزاده 
عضو تیم ملی بود، اما در وزن پایین تر 

و مدال نقــره وزن ۸۲ کیلوگرم را در 
اولین ســال ملی پوش شــدنش به 

دســت آورد و قطعــاً یکــی از 
مدعیان وزن ۸۷ کیلوگرم هم 

محسوب می شود.
تغییــر  بــه  باتوجــه  او 

اول  از نقطــه  وزنــش، 
وارد چرخــه المپیک 

شکست  با  و  شــد 
مستقیم  حریف 

ناصر  خــود 
علیــزاده در 

فینال قهرمانی کشــور، گزینه حضور در مســابقات کسب سهمیه آسیایی و در 
بیشکک المپیکی شد.

وزن 97 کیلوگرم
محمدهادی ســاروی دومیــن المپیک خود را تجربه خواهــد کرد در حالی که 
مــدال برنز المپیــک قبلی را در کارنامــه دارد و پس از آن نیــز یک طلا و ۲ 
برنز از مســابقات جهانی هم به دســت آورد. ساروی سال گذشته در نیمه نهایی 
مغلوب گابریئل روســیلو شد. کشــتی گیر کوبایی در فینال هم آرتور الکسانیان 
ارمنی را برد و صاحب نشــان طلا شد. طبق سیدبندی، الکسانیان و روسیلو در 
نیمه نهایی با هم رودررو خواهند شــد و درصورت فینالیســت شدن ساروی در 
گروه مقابل، برنده آنها با ملی پوش ایران کشتی خواهد گرفت. این یک موقعیت 
خوب برای ســاروی محسوب می شود. در کنار آنها ابوبکر خاسلاخانو بلاروسی و 

آرتور عمروف از جمهوری چک هم برای مدال خواهند جنگید.
وزن 130 کیلوگرم

امیــن میــرزازاده که در المپیــک ۲۰۲۰ با لوپز کشــتی گرفته، حالا با 
شــرایطی کاملًا متفاوت و بدنی ســاخته و پرداخته شده برای رقابت با 
سنگین وزن های خوب جهان؛ با تجربه  چند سال حضور در مسابقات 
سطح بالا، به عنوان قهرمان سال ۲۰۲۳ جهان در المپیک حضور 
خواهد داشــت. رضا کایالپ بعد از مســئله دوپینگ، نتوانست 
مجوز شــرکت در المپیــک را بگیرد و ترک ها کشــتی گیر 
دیگری را جایگزین کردند. ســرگی سیمینوف روس 
هم در پی تحریم المپیک از سوی روس ها، در 
پاریس غایب است. مدعی اصلی طلای 
این وزن، میخایین لوپز کوبایی است که 
در ۴۲ سالگی، به دنبال پنجمین 

طلای المپیک  است.

ستاره 16 میلیون یورویی ساندرلند در استقلال؛ 

ربودن آبی پوشان از لیگ عربستان

ســریال »۸۷ متــر« را می تــوان جزو آثــار بلاتکلیف 
تلویزیون دانســت. کارگردانش کیانوش عیاری اخیراً در 
گفت وگویی با فریدون جیرانی به این نکته اشاره کرد که 
»سریال »۸۷ متر« کاری نیست که همچون سریال های 
رایج شبکه نمایش خانگی باشد و به تلویزیون بیاید بهتر 
اســت.« با این حال، خبرهایی هم به گوش می رسد که 

قرار است به روبیکا برسد. 
اما یکی از مدیران این ســکو اعلام کرد مذاکره ای انجام 

شده اما قطعیتی وجود ندارد.
مهــدی نقویان، رئیــس مرکز ســیمافیلم رســماً در 
نشســت خبری با خبرنگاران اعلام کرد این ســریال به 
نمایش خانگــی می رود به همین خاطر چند ماه اســت 
رایزنی می شود ســکو های نمایش خانگی این سریال را 
پخــش کنند. اما هنوز خبر قطعــی از پخش کننده این 

سریال رسانه ای نشده است.
البته گهگاهی گمانه زنی هایــی در فضای مجازی پخش 
می شــود که خود کیانوش عیاری کارگردان و برخی از 

عوامل این سریال، آن را تأیید نمی کنند.
تاکنون بارها تاریخ های متعددی برای پخش سریال »۸۷ 

متر« اعلام شــده که هیچ کدام به سرمنزل نرسیده اند. 
ســریالی که در جریان ســاخت هم بارها متوقف شد و 
به نظر می رســد عنوان طولانی ترین زمــان تولید یک 
مجموعه آپارتمانی در تلویزیون را به خودش اختصاص 
 دهــد؛ چرا که ۳۱ ماه طول کشــید تا به پایان برســد.

 کارگردانی که چنــدی پیش همزمان با اکران »ویلای 
ساحلی« دچار سکته خفیف مغزی شد و مدتی را برای 

درمان به بیمارستان رفت.
 البته آثار بیماری هنوز در صدای او مشــخص اســت. 
عیــاری با این حــال و احــوال پیگیر پخش ســریال 
»۸۷ متــر« اســت و می گوید این ســریال باید ۱۴۰۰ 
 و نهایتــاً ۱۴۰۱ پخــش می شــد. هرچه قــدر از زمان 
پخش آن می گذرد این ســریال تازگی اش را از دســت 

می دهد.
کاری کــه به تعبیر کارگردان، ســریال تلخی نیســت 
امــا قصه زمانه اســت. برخــی اوقات عشــق و درام را 
می بینــد و برخی اوقات هم ناملایمات و معضلات عامل 
جذب کننده ای برای مخاطب اســت. او همچنین تأکید 
کــرده که خیل عظیمی از پرونده هــای قوه قضاییه، به 

مســتغلات و مســکن هایی برمی گردد که سر بسیاری 
به واســطه آگاه نبــودن به مواردی، کلاه رفته اســت؛ 
تماشــاگر ما با دیدن این مجموعه تلویزیونی، احساس 
ناامنی می کند. او اعتقاد دارد باید تماشاگر سریال »۸۷ 
متر« با دیدن این مجموعه تلویزیونی، احســاس ناامنی 
برایش ایجاد شــود که ســر به هوا خرید نکند و خرید 
و فروش مســکن و ملک با دقت اتفــاق بیفتد که بارها 
شــاهد بوده ایم و دیده ایم که چه دردســرهای عظیمی 

برای خریداران به  وجود آمده است.
ســریالی که درام اجتماعی است و داســتان آن به دو 
خانواده بــه نام هــای پوردوانی و خلیلــی برمی گردد. 
علی رضا پوردورانی به همراه همسر، دو دختر و پسرش 
خانه ای را از فروشــنده ای به نام فرج ناصری خریداری 
می کنند؛ اما روز اسباب کشی متوجه می شوند که خانه 
به فرد دیگری به نام رجب خلیلی فروخته شــده است. 
رجب به همراه پسر، همسر و دو دخترش صبح زودتر از 
پوردورانی ها به خانه رســیده اند و وسایلشان را در خانه 
گذاشــته اند اما با رســیدن خانواده پوردورانی، ماجرای 

کلاهبرداری مشخص می شود.

سریال »کیانوش عیاری« را روبیکا پخش می کند یا خود تلویزیون؟»پول و پارتی« صدرنشین سینما شد
ســینمای ایران در هفته گذشــته مجدداً شاهد صدر نشــینی کمدی ها به همراه یک ژانر درام تاریخی شد؛ از این رو 
ســینما های سراسر کشور در مجموع میزبان ۷۳۰ هزار مخاطب در ۱۹ هزار سانس بودند که توانستند ۳۹  میلیارد 
و ۵۶۹ میلیون تومان فروش داشــته باشند. فیلم ســینمایی »پول و پارتی« کاری از سعید سهیلی که از 

ســوم مرداد ماه اکران خود را آغاز کرد، این هفته توانســت ۲۴۶ هزار بلیط به ارزش ۴ شنبه 
۱۳ میلیارد و ۴۷۵ میلیون تومان بفروشــد و رتبه اول فروش گیشه سینما را از 
آن خود کند. »تگزاس ۳« به کارگردانی مسعود اطیابی این هفته با 
فروش ۲۳۹ هزار بلیط به ارزش ۱۲ میلیارد و ۷۷۴ میلیون تومان 

در رتبه دوم فروش گیشه قرار گرفت.
»خجالت نکش ۲« به کارگردانی رضا مقصودی توانست 
۱۰۰ هزار بلیط به ارزش ۵ میلیارد و ۲۱۶ میلیون 
تومان بفروشــد و در رتبه ســوم فروش گیشه 
قرار بگیرد. »ساعت ۶ صبح« کاری از مهران 
مدیــری این هفته توانســت ۳۸ هزار بلیط 
به ارزش دو میلیــارد و ۲۹۵ میلیون تومان 

بفروشد و در رتبه چهارم گیشه قرار گیرد.
فیلم ســینمایی »یادگار جنوب« این هفته توانســت 
بیش از ۳۴ هزار بلیط بفروشد و فروش دو میلیارد 
و ۳۵ میلیــون تومانی را تجربــه کند و در رتبه 

پنجم فروش گیشه قرار گیرد.

کشتی فرنگی در المپیک ۲0۲۴؛ 

شش مبارز به دنبال افتخارآفرینی
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گروه خبر- لیلا غضنفری 
ارائه گزارش عملکرد شــورای اسلامی شــهر شیراز و 
کمیسیون های شورای ششم در ســال سوم و شهردار 
شیراز با اصحاب  رسانه در آستانه چهارمین سال فعالیت 

شورای شهر برگزار شد. 
رئیس شــورای اسلامی  شــهر شــیراز گفت: با شروع 
ســال چهارم شــورا اگر افرادی پیدا شوند که بخواهند 
ســیاه نمایی کنند و حاصل زحمات شــورا و شهرداری 
را زیر سؤال ببرند مجبوریم حرف های ناگفته سه سال 

گذشته را به مردم بگوییم. 
سید ابراهیم حسینی اظهار کرد: این گزارش در تکمیل اقدامات سه 
سال گذشته شورای اسلامی شهر شیراز و بازتاب دهنده تلاش های 
بی وفقه اعضای شورا، شهرداری و پرسنل ۱۳ هزار نفری شهرداری 

است. 
وی افزود: سالی که گذشت سالی سخت، پر از مسائل بزرگ، سالی 
با کســب موفقیت های ویژه اما با حواشــی عجیب، سالی در عمل 
موفق اما در ارائه نه چندان موفق، ســال تلاش ها و ســکوت ها و به 
جان خریدن طعنه ها، سال نشنیدن تلاش ها و سالی برای افزایش 
آرامش درون شورا و شهرداری بود و تلاش مدیریت شهری و شورا 

بر آن بود تا امید در مردم شیراز بیشتر شود. 

رئیس شورای اسلامی  شهر شــیراز تصریح کرد: سال 
گذشته سالی ســخت بود و اگر به توصیه اکید برخی 
از اعضای شورا و مدیریت شهری نبود، هرگز حاضر به 

پذیرفتن مسئولیت در سال چهارم شورا نمی شدم. 
حسینی ادامه داد: در آغازین روزهای سال سوم شورا، 
شورای اسلامی شهر شیراز با یک گزارش ۵۵ صفحه ای 
از سوی سازمان بازرسی مواجه شد که به انواع و اقسام 
اقدامات شورا ایراد گرفته شده بود و چهار ماه انرژی ما 
مصروف این موضوع شد و امروز سازمان بازرسی نه تنها 
نگاه منفی به شورای اسلامی شهر شیراز ندارد؛ بلکه در 
جلسات مختلف از اعضای شــورا، از قانون مندی شورا 

قدردانی دارد و اعتماد مقابل ایجاد شده است. 
وی خاطرنشان کرد: این موضوع قابل درک نیست که 
چرا عده ای چشــم دیدن خدمات ارزشمند را ندارند و 
با طرح مســائل جزئی مردم را مــورد آزار و اذیت قرار 
می دهند و چرا می خواهند مردم را از آینده شهر شیراز 

ناامیدکنند. 
رئیس شــورای اسلامی  شهر شــیراز تأکید کرد: ما با 
نقد موافق هســتیم و از آن استقبال می کنیم؛ اما نقد 
با بزرگ کردن مســائل جزئی و ندیدن خدمات بزرگ 

متفاوت اســت. بدیهی است کلان شهری همچون شیراز با بیش از 
هزار سال قدمت و وسعت ویژه ای که دارد و با حواشی خاص، حریم 
و جمعیت دو میلیون نفری که دارد این موضوع طبیعی اســت که 
ایرادات و اشکالاتی دارد. اما کوچک شمردن کارهای بزرگ کردن 
و بــزرگ نمایی نواقص کوچک خــارج از انصاف و گناهی بزرگ و 

نابخشودنی است. 
حســینی اضافه کرد: شورای شهری که در حوزه نظارت از مناطق 
یازده گانه بازدیدهای ۴ ساعته داشته است و با تک تک پرسنل دیدار 
داشته است، شورایی که اکثریت اعضا در بازدیدهای شبانه هفتگی 
شــهرداری حضور دارند و در جریان ریز مسائل قرار دارند، شورایی 
که در ۲ سال پنج تذکر رسمی  و سایر تذکرها را به شکل مستقیم 
و نامستقیم داشته است، آیا این شورا ناموفق است؟ شورایی که با 
کمک یاوران شورا هر هفته جلسه دارد و بیش از ۲ هزار از مشکلات 
مردم را رفع کرده اســت، آیا شــورای ناموفقی است و یا مجموعه 
شــهرداری که بیش از ۹۲ درصد مصوبات را اجرایی کرده است و 

تنها ۴ درصد اجرا نشده است، آیا شورای ناموفق است؟ 
حســینی ادامه داد: شورای اسلامی شهر شیراز تنها شورایی است 
که اساس نامه مرکز پژوهش های آن به شکل رسمی  و قانونی است. 
وی ادامه داد: شــورای اسلامی شهر شیراز تلاش کرد شورای شهر 
باشد نه شورای شهرداری، در این راستا تلاش کرد و سند راهبردی 
شــیراز ســومین حرم اهل بیت )ع( را تدوین و به تصویب رسید و 

جلسات شورای راهبری به صورت ماهانه برگزار می شود. 
حسینی اظهار کرد: امروز شورای اسلامی شهر شیراز تنها شورایی 
است که اساس نامه مرکز پژوهش های آن به شکل رسمی  و قانونی 
است و شیراز تنها شهری است که این ساختار جدید را بنا به نیازی 

که شورا به شهرداری پیشنهاد می دهد، پیگیری می کند. 
رئیس شــورای اسلامی  شهر شــیراز تأکید کرد: در سال اول شورا 
اعــلام کردیم کــه ۳۴ درصد بودجه هزینه جاری بــود؛ اما امروز 
هزینه های جاری کمتر از ۲۰ درصد اســت. امروز مفتخریم اجازه 
نداده ایم نیرو وارد مجموعه شــهرداری بشود و بر اساس قانون و از 
طریق شرکت در آزمون جذب نیرو صورت می گیرد. از سوی دیگر 
بنا بر آنچه که در گذشــته گفته ایم؛ تمام شــیراز باید حرم باشد. 
امروز سند سومین حرم آماده است و در هفته جاری قرارداد برنامه 

عملیاتی به زودی نهایی خواهد شد. 
حسینی ادامه داد: اعضای شورا و شهرداری با یکدیگر متحد، هم دل 
و برابر هستند و اختلافات، اختلافات کارشناسی است و کسی حق 
ندارد تلاش و زحمات شبانه روزی ۱۳ عضو شورا و شهردار جهادی 
و پرســنل ۱۳ هزار نفری مدیریت شهری را زیر سؤال ببرد، چراکه 
اقدامات ارزشــمندی انجام شده است و ما میراث دار شهری بزرگ ، 
مردمان نجیب، با استعداد و اصیل و فرصت های مغتنم هستیم که 
در کنار این موضوعات با تهدیدهای گریزناپذیر همراه با نقدهایی که 

اگر منصفانه باشد، پذیرا هستیم. 
وی تأکید کرد: معتقدیم مردم ولی نعمت ما هستند و سرمایه اصلی 
ما هستند و کسی حق ندارد مردم را نا امید کند و امید به آینده باید 
در میان مردم زنده بماند و تلاش و کوشش شبانه روزی و جهادی و 
مبارزه با هر نوع سیاه نمایی و ناامید کردن مردم شعار اصلی ماست. 
رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز در خصوص کوتاهی ها و نواقص 
از مردم شهر شیراز عذرخواهی کرد و افزود: معتقدیم همه با هم و 
همیشه باید برای آینده شیراز تلاش کنیم و ما میدان دار این میدان 
بوده و هستیم و انتظار داریم اصحاب رسانه ما را نقد کنند و اقدامات 

انجام شده را به شهروندان منتقل کنند. 

حسینی تصریح کرد: با شروع سال چهارم شورا اگر افرادی پیدا شوند 
که بخواهند سیاه نمایی کنند و حاصل زحمات شورا و شهرداری را 
زیر سؤال ببرند مجبوریم حرف های نگفته ۳ ساله گذشته را به مردم 
بگوییم و این هشــدار و تذکر را اخلاقاً می دهم و تاکنون وظیفه ما 
ســکوت کردن بود، اما اگر جایی حاصل تلاش همکاران زیر سؤال 
برود با مردم گفت وگو خواهیم کرد و افرادی که چنین مشکلاتی را 
ایجاد می کنند به مردم معرفی خواهیم کرد تا مردم جلو خرابی ها 

و نابسامانی را بگیرند. 
 نایب رئیس شورا و رئیس کمیته یاوران شورا شورای اسلامی شهر 
شیراز هم با تأکید بر اســتفاده از ظرفیت یاوران شورا گفت: البته 
هنوز بســیاری از کارها را در شیراز انجام نداده ایم، اما در شهری به 

گستردگی شیراز چیزی تمام شدنی نیست و کار ادامه دارد. 
محمدتقی تذروی افزود: البته برای انجام امور ما به تنهایی تصمیم 
نمی گیریــم و به ویژه در محــلات در تمام برنامه هــا از ظرفیت 

هم اندیشی با یاوران استفاده میکنیم. 
وی آن داشت: معتقدیم یاوران شورا چشم های بینا و بازوان توانمند 
شهرداری و شورا در شهر هستند و آنها هستند که مشکلات شهر 
را به گوش شورا می رسانند و مهم ترین رسالت و کار امروز ما تثبیت 
فعالیت و جایگاه یاوران شــورا بوده است و حتی گاه اگر در جایی 
برای تملک به مشــکل می خوردیم این یاوران شورا بودند که برای 

تعامل به کمک می آمدند. 
   بهره برداری از بیش از ۵۴۳ پروژه شــهری در دو سال 

گذشته
شــهردار شیراز نیز گفت: در دو ســال گذشته بیش از ۵۴۳ پروژه 
افتتاح و به بهره برداری رسید و در سال جاری اتفاقات بسیار زیادی 
در شهر شیراز رقم خواهد خورد و بیش از صدها پروژه بزرگ مقیاس 
همچون بهره برداری از بزرگراه ها، تقاطعات و پل ها صورت می گیرد. 
محمدحسن اســدی اظهار کرد: اقدامات انجام شده نتیجه تعامل 
و پشــتیبانی شورای شهر و دســتگاه های مربوطه بوده است و در 
شــهرداری نیز نتیجه تلاش پرســنل ۱۳ هزار نفــری، معاونان و 
شهرداران مناطق یازده گانه بوده است و اجازه ندادند هیچ پروژه ای 

متوقف شود. 
وی افزود: در یک نگاه، شــورای ششم یک شورای شبانه روزی و پر 
کار است و در مقایسه با سه دوره سپری شده درصد تحقق مصوبات 
در ســالی که گذشــت بیش از ۹۲ درصد بوده است؛ این در حالی 
است که سال اول تحقق مصوبات صحن از کمیته ها ۳۴ درصد و در 

سال دوم ۶۸ درصد بوده است. 
شــهردار شیراز تصریح کرد: در سال جاری اتفاقات بسیار زیادی در 
شــهر شیراز رقم خواهد خورد و بیش از صدها پروژه بزرگ مقیاس 
همچون بهره برداری از بزرگراه ها، تقاطعات و پل ها صورت می گیرد. 
اسدی ادامه داد: در سالی که سپری شد، پیگیری و اجرای پروژه های 
محله محوری، محرومیت زدایی، مسجدمحوری و به ویژه پروژه های 

حوزه فرهنگی انجام شد. 
وی اضافه کرد: در ۱۱۰ سال گذشته تعداد ۷۸ پل و تقاطع در شهر 
شــیراز ساخته شده اســت، اما طی دو سال گذشته تاکنون تعداد 
۳۸ پروژه پل و تقاطع سازی انجام شده است که اقدامی  بی سابقه و 

بی نظیر در کشور بوده است. 
شهردار شیراز با اشاره به اینکه تسهیل در کار مردم یکی از وظایف 
شهرداری است، ادامه داد: در درگاه خدمات الکترونیک و مکاتبات 
دســتی که تا امروز با اداره کل ثبت اسناد و املاک داشته ایم، یک 
چرخه ســنتی بوده که تبدیل به یک فضای الکترونیک شده است 
کــه در بالا بردن امنیت و ســرعت بالا، بر خط بودن، جلوگیری از 
سوءاســتفاده در مکاتبات، کاهش ســفر در سطح صفر در نواحی 

پنج گانه شاهد آن هستیم. 
اســدی خاطرنشان کرد: در دو سال گذشــته بیش از ۵۴۳ پروژه 
افتتاح و به بهره برداری رســید و اجرای ۴۵۰ پروژه آغاز شد و رشد 
بودجه ۵۰۰ درصد شد و در بازپرداخت بدهی، تملک، قراردادهای 
سرمایه گذاری، نوســازی ناوگان اتوبوس و تاکسی، بهره برداری از 
ایستگاه های مترو و آتش نشانی، افتتاح بوستان ها، سرای محلات، 
افتتاح باغات بانوان و فرهنگسراها، دو مرحله ای شدن فرآیند صدور 
پروانه، احصای چند هزار میلیارد تومانی مطالبات شــهرداری و در 

سایر حوزه ها تحولات خوبی را شاهد بودیم. 
شــهردار شــیراز نوید داد: در هفته جاری تعداد ۱۴ پروژه چمن 
مصنوعی به بهره برداری می رســد. همچنین عملیات اجرایی چند 

سالن ورزشی آغاز خواهد شد. 
   افزایش کیفیت زندگی همشــهریان بــا ارتقای عملکرد 

زیرساخت های عمرانی و معابر شهری 
در ادامه همچنین رضا محمدیان، رئیس کمیســیون حمل ونقل و 
ترافیک و عمران شورای اسلامی  شهر شــیراز اظهار کرد: شورای 
اسلامی  شهر شیراز در دوره ششــم با اولویت قرار دادن طرح های 
عمرانی و اجرای پروژه های کلان حمل ونقل و ترافیک شهر شیراز 
در پیشــانی برنامه های خود ســعی در دستیابی به توسعه شهری 

و به روز رســانی حمل ونقل عمومی  داشــته تا بــا ارتقای عملکرد 
خدمات دهی به شــهروندان عزیز در شهر زیبای شیراز، سهمی  در 
افزایش کیفیت زندگی همشهریان داشته است و مفتخر است که 

شیراز اکنون شهر بهتری برای زندگی باشد. 
وی در تشــریح اهم مصوبات این کمیسیون افزود: راهبری اجرای 
همزمان ۴خط مترو در سطح شهر توسط سازمان حمل ونقل ریلی 
شهرداری در دست اقدام است. همچنین طبق مکاتبه انجام شده از 
سوی معاون امور شهرداری های سازمان شهرداری ها و ناهماهنگی و 
ایجاد تضاد در روش اجرای طرح برقی سازی ناوگان اتوبوس شهری 
در کشــور، هیچ یک از شهرداری ها مجاز نمی باشند رأساً نسبت به 

ایجاد سامانه اتوبوس برقی اقدام نمایند 
رئیس کمیسیون حمل ونقل و ترافیک و عمران شورای اسلامی  شهر 
شیراز خاطرنشان کرد: مدیریت حمل بار در سطح شهر با اجرایی 
شدن اخذ بهای خدمات صدور باربرگ توسط شهرداری شیراز در 
حال اجرا اســت که براساس گزارش مستندات، موضوع مصوبه در 

شهرداری در حال اجرا است. 
محمدیان ادامه داد: تصویب طرح های ترافیکی کم هزینه و پر بازده 
مانند مشخص کردن محدوده قانونی ایستگاه اتوبوس با خط کشی 
و ایجاد دسترسی جانبی در کنارگذر ایمان شمالی با قدوسی غربی 

از این جمله موارد هستند. 
وی اضافــه کرد: تعداد ۶۰ ســامانه مطابق طــرح مصوب نصب و 
راه اندازی گردیده اســت و هم اکنــون پلاک خوانی در کلیه معابر 
طرح در حال انجام است و سامانه های مذکور در حال طی مراحل 
اخذ کد تخلف از پلیس راهور می باشند و اجرای طرح از سال ۱۴۰۳ 

عملیاتی شده است. 
رئیس کمیســیون حمل ونقل و ترافیک و عمران شورای اسلامی 
 شــهر شــیراز ادامه داد: در حوزه حمل ونقــل پروژه های مختلف 
همچون نوسازی دستگاه ها همچون تاکسی، خرید ۱۲۳ اتوبوس، 
۴۵ دســتگاه ون، راه اندازی ۶۰ ســامانه هوشــمند تردد مکانی و 
کنترل، افزایش دوربین های ثبت تخلف ســرعت، هوشمندسازی 
 ۳ پارکینــگ و احداث پــل عابر پیاده و بهره بــرداری از تقاطعات 

انجام شده است. 
وی اضافه کرد: یکی از ابتکارات در کمیسیون عمران این دوره شورا 
این بود که  کلیه جلسات کمیسیون در محل شهرداری های مناطق 

یازده گانه و یا در محل اجرای پروژه ها برگزار شد. 
در این نشست همچنین مسعود زارعی، رئیس کمیسیون سلامت، 
محیط زیست و خدمات شهری اظهار کرد: تعداد ۱۵ پروژه شاخص 
در مرحله اجرایی اســت و با توجه به نام گذاری شورا با عنوان سال 
نهضت خدمات رســانی در شیراز و انتخب این کلان شهر به عنوان 
پایتخت زیســت محیطی آسیا موجب شده است تا نگاه ویژه ای به 

حوزه خدمات شهری شود. 
وی افزود: باتوجه به اینکه شیراز پایتخت زیست محیطی آسیا است 
یک دبیرخانه تشکیل شده است تا یک کنگره آسیایی برگزار شود و 

در این راستا این دبیرخانه در راستای تهیه ۳ سند است. 
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای 
اسلامی  شهر شــیراز اضافه کرد: آب های آلوده برای آبیاری مزارع 
کشــاورزی، رودخانه چنار راهدار با ۵۲ کیلومتر طول، معادن شن 
و ماســه غرب شــیراز و فرآیند احداث ناقص تصفیه خانه هایی که 
در شــهر شیراز در حال احداث اســت، چهار منشأ آلودگی جدی 

زیست محیطی شهر شیراز بوده که با آن مواجه است. 

زارعی ادامه داد: دسترســی به بازارچه های محلی که در این راستا 
معیشت مردم مورد توجه است و اقدامات جهت راه اندازی بازارچه ها 
در سطح مناطق در دستورکار است و در دو منطقه ۷ و ۹ اقدامات 
راه اندازی بازارچه های شهرداری به عنوان الگو در این دو منطقه در 

حال انجام است. 
در ادامه این جلســه، رئیس کمیســیون اقتصاد و سرمایه گذاری 
شــورای اسلامی  شهر شــیراز گفت: تأمین منابع مالی پروژه های 
شــهری یکی از ارکان اصلی مدیریت پروژه است که به تحقق آن 

مطابق برنامه زمان بندی کمک می کند. 
علیرضا اســکندری با بیان اینکه افزایش هزینه ها و تنوع نیازهای 
کلان شهرها اهمیت مباحث سرمایه گذاری را دو چندان کرده است، 

اظهار اشت: رشــد منابع اقتصادی در زمان محدودیت منابع مالی 
نقش ارزنده ای در پیشرفت عمرانی دارد. 

وی برخی از اقدامات شــاخص کمیسیون اقتصاد و سرمایه گذاری 
شورای اسلامی  شــهر را برشمرد و اظهار داشت: ایجاد شهر پایدار 
اقتصــادی و کمک به تأمین منابع پایدار شــهری، از اولویت های 

کمیسیون اقتصاد و سرمایه گذاری است. 
او از برگزاری دوره ای کمیته رفع موانع ســرمایه گذاری خبر داد و 
افزود: بررسی تکالیف ســرمایه گذاری، بررسی مطالعات پروژه های 
سرمایه گذاری، بررسی لایحه سیاست های تشویقی توسعه صنعت 
گردشگری و بررسی بودجه سال ۱۴۰۳ و متمم بودجه سال ۱۴۰۲ 

از مهم ترین اقدامات این کمیسیون است. 
نماینده مردم شــیراز در پارلمان شهری از پیگیری پروژه های عقد 
قرارداد شده سرمایه گذاری خبر داد و افزود: تهیه پیوست فرهنگی 
پروژه های سرمایه گذاری، تصویب تقویم اجرایی نشست های آسیب 
شناســی و همایش بین المللی و تصویب آیین نامه حساب ذخیره 
پیشرفت شهر شــیراز به صورت ویژه در دستورکار این کمیسیون 

قرار گرفته است. 
اسکندری در ادامه از بررسی لایحه تعیین حداقل نرخ بازده داخلی 
پروژه های سرمایه گذاری خبر داد و افزود: بررسی میزان اثربخشی 
نشســت تخصصی ســرمایه گذاری، تحقق تکالیف سرمایه گذاری 
به مبلغ ۲۶ هزار میلیارد تومان، بررســی طــرح اقتصادی باغات 
قصردشت و لایحه ویژه پروژه های هدف گردشگری در کمیسیون 

سرمایه گذاری شورای اسلامی  شهر بررسی شده است. 
او با اشــاره به دیگــر اقدامات انجام شــده در این حــوزه گفت: 
بررســی آیین نامه مالی ماده یک قانون درآمد پایدار شهرداری ها و 
دهیاری ها، بررســی ظرفیت تصویب نامه هیئت وزیران با موضوع 
جهش تولید مسکن، بررسی لایحه درخواست مجوز سرمایه گذاری 
در گود سیمان و بررسی لایحه دوچرخه و موتورهای اشتراکی در 

کمیسیون سرمایه گذاری انجام پذیرفته است. 
رئیس کمیســیون اقتصاد و ســرمایه گذاری شورای اسلامی  شهر 
شــیراز با تشــریح اهم مصوبات این کمیســیون اظهار داشــت: 
آیین نامه تشویق و حمایت از ســرمایه گذاران خارجی به تصویب 
 شورای اسلامی  شهر شــیراز رسید و ملاک عمل شهرداری شیراز 

در این زمینه گردید. 
به گفته اسکندری، در راستای استقرار حوزه های سرمایه گذاری در 
مناطق و سازمان های شهرداری شــیراز و سوق دادن درآمدها به 
سمت منابع پایدار دستورالعمل نظام ارزشیابی عملکرد مدیران در 
حوزه سرمایه گذاری تدوین و به صورت درصد دوره ای مورد ارزیابی 

قرار می گیرند. 
وی با اشــاره به بهره برداری از پروژه اکواریوم و پارک آبی در سال 
۱۴۰۴عنوان کرد: همچنین شهرداری شیراز به عنوان یکی از ارکان 
اصلی مدیریت شهری مکلف گردید راه کارهای اجرایی تحقق شعار 
سال جهش تولید با مشارکت مردم در مدیریت شهری را ارائه نماید 

که این موضوع در شهرداری شیراز در حال تدوین می باشد. 
   اجرای طرح مسجدمحوری و محله محوری در ۴۰۰ مسجد 

و حسینیه شیراز
رئیس کمیسیون فرهنگی، گردشگری و سومین حرم اهل بیت )ع( 
شــورای اسلامی شهر شــیراز تأکید کرد: بودجه هایی که به مردم 

اختصاص دارد باید برای مردم صرف شود. 
محمدرضا  هاجری با تأکید بر اینکه شــیراز سومین حرم اهل بیت 

)ع( اســت و باید در این کلان شهر به موارد فرهنگی و 
مذهبی توجه ویژه شــود، گفت: طــرح محله محوری و 
مســجدمحوری یکی از مهم ترین رویکرد کمیســیون 
فرهنگی، گردشگری و سومین حرم اهل بیت)ع( شورای 

اسلامی شهر شیراز است. 
وی با بیان عملکرد شــورای اســلامی  شــهر شیراز در 
حوزه فرهنگی، گردشــگری سومین حرم اهل بیت )ع(، 
اظهار کرد: طرح مسجدمحوری و محله محوری در ۴۰۰ 
مسجد و حسینیه در ۱۵۳ محله شیراز انجام شده است، 
همچنین ساخت ۱۱ سالن ورزشی در مناطق ۱۱گانه در 

دستورکار قرار دارد. 
هاجری با تأکید بر اینکه ساخت باغ خانواده یکی از مواردی است 
که باید به آن توجه کرد، از ســاخت ۱۱ باغ مهربانو در ۱۱ منطقه 
شهرداری شیراز خبر داد و افزود: طی این مدت کمک و مشارکت 
در ۵۰۰ مراسم آیینی شادی و عزاداری در محلات مختلف شیراز به 

مناسبت های گوناگون صورت گرفته است. 
وی بــا تأکید بر حمایت از برگزاری اردوهای راهیان نور و بازدید از 
مناطق عملیاتی دفاع مقدس و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت بیان 
کــرد: در این دوره حمایت از ۱۲ هزار نفر برای اعزام به راهیان نور 
و نیز حمایت از اجلاس ســرداران و ۱۵ هزار شهید استان فارس، 

همزمان با دومین سالگرد شهدای مظلوم حمله تروریستی 
به حرم مطهر شاهچراغ )ع( و همچنین برگزاری قریب 

۱۸۰ یادواره شهدا در حوزه فرهنگی انجام شده است. 
هاجری افزود: ۲۲ ســالن سرپوشیده و ۳۵ زمین چمن 
مصنوعی در محله های مختلف، همچنین ۳۹ فرهنگسرا و 
۲۵ باغ خانواده در سطح شهر شیراز در حال خدمت رسانی 

به شهروندان هستند. 
در ادامه این نشســت افســانه خواســت خدایی، رئیس 
کمیســیون برنامــه، بودجه، حقوقی و املاک شــورای 
اسلامی  شهر شیراز در ارائه گزارش این کمیسیون اظهار 
کرد: بودجه، مهم ترین ابزار اجرای سیاست توزیع درآمد 
شهری و انعکاس رقمیِ فعالیت شهرداری و سیاستگذاری 
شورا است. شفافیت به عنوان یکی از ابزارهای پاسخگویی 

جزو حقوق عامه شهروندان می باشد. 
رئیس کمیســیون برنامه، بودجه، حقوقی و امور املاک 
شورای اسلامی  شهر شیراز اضافه کرد: بودجه شهرداری 
شیراز در ســال ۱۴۰۳، برابر با ۳۱/۶۰۰ میلیارد تومان 
مصوب گردید که این بودجه نســبت به سال ۱۴۰۰ که 
 سال اول شورای اسلامی  بود، تقریباً پنج برابر گردیده است. 
خواســت خدایی ادامه داد: نکته حائــز اهمیت، تلاش 
مســتمر جهت تعریف بودجه در شش محور و مأمویت شهرداری 
به شکل متوازن بود که تقریباً در سنوات گذشته کمتر به آن توجه 

گردیده بود. 
رئیس کمیسیون برنامه، بودجه، حقوقی و املاک شورای اسلامی 
 شهر شــیراز در اهم مصوبات این کمیســیون تصریح کرد: تهیه 
مقدمات بازنگری برنامه ۲۰ ســاله و برنامه ۵ ساله بر اساس سند 
بالادستی تحت عنوان سند راهبردی شیراز سومین حرم اهل بیت 

)ع( در حال اجرا است. 
خواســت خدایی تصریح کرد: در بودجه سالانه شهرداری نسبت به 
سنوات گذشته نظام مندتر و هدفمندتر شده است و در قالب شش 

مأموریت شهرداری به شکل متوازن، توزیع گردیده است. 
   اجرای تونل ملل به طول دوکیلومتر

 نایب رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای اسلامی شهر 
شیراز در این جلسه با اشاره به تصویب ۱۳۹ مصوبه و اجرایی شدن 
۱۲۳ مصوبه و تحقق ۸۸ درصدی مصوبات این کمیســیون توسط 
شهرداری شیراز گفت: دو مرحله شدن صدور پروانه به عنوان یکی 
از نقاط مثبت فعالیت این کمیسیون است. اصلاح ضوابط و مقررات 
پارکینگ و اصلاح دریافت عوارض از دیگر اقدامات بود. عضو شورای 
اسلامی شهر شــیراز گفت: در خصوص باغ های قصردشت و طرح 

دهکده گردشگری از دیگر مصوبات است. 
همچنین توســعه پیاده راه ســلامت و پل زندگی بــه زودی آغاز 
می شــود. وی از اجرای تونــل ملل به طول دو کیلومتــر از ابتدا 
بلوار نیایش و اتصال کمربندی شــیراز به بزرگراه ســلیمانی خبر 
داد. راه اندازی مجدد ســازمان بازآفرینی شــهری، الزام شهرداری 
برای اســتفاده از انرژی های تجدیدپذیر، پیگیری هوشمند سازی 
و احــداث مرکــز داده از دیگــر اقداماتی بود کــه صفایی به آن 
اشــاره کرد و گفت: یکــی دیگر از اقدامات ما الزام شــهرداری به 
تعیین ســاختمان های پرخطر و تعیین لیســت ســاختمان های 
 پرخطر بود که این انجام شــد و لیســت ارائه شــد اما کاری برای 

مقاوم سازی آنها نشد.
   بازآفرینی شهری با محور قراردادن مناطق محروم

سید مریم حســینی، رئیس کمیته محرومیت زدایی شورای شهر 
شــیراز نیز با ارائه گزارشی در خصوص فعالیت این کمیته در سال 
سوم شورای شهر گفت: این کمیته با برگزاری ۱۸ جلسه و بررسی 
۶۹ دســتور کار نهایتاً ۶۹ تصمیم را اخذ کرده که از این تعداد ۴۵ 

تصمیم به شهرداری ابلاغ شده است. 
وی ضابطه مندســازی و تصویــب احــکام قانونی مرتبــط با امر 
محرومیت زدایــی، شناســایی ۴۰ محلــه هدف بــرای تخصیص 
اعتبارات محرومیت زدایی از بودجه، تلاش برای تحقق شــعار سال 
و تأمین مســکن افراد بی بضاعت و کارکنان شــهرداری را بخشی 
از اقدامات این کمیته دانســت و گفت: بازآفرینی شهری با محور 
قراردادن مناطق محروم، توجه به حوزه بهداشــت و درمان، ایجاد 
اشــتغال پایــدار و اســتفاده از ظرفیت های غیردولتــی در حوزه 
محرومیت زدایی را می توان به عنوان بخشی دیگر از اقدامات انجام 
شده مورد اشــاره قرارداد. عضو شورای شهر شیراز در ادامه تلاش 
این کمیته را متمرکز بر اقدامات محرومیت زدایی برای جوامع هدف 
همچون معلولان، افراد بی سرپرســت، زنان بی خانمان، افراد تحت 
پوشش نهادهای حمایتی و... عنوان کرد و گفت: علاوه بر این ها در 
زمینه های فرهنگی و آموزشی نیز اقدامات درخوری توسط کمیته 

محرومیت زدایی انجام شده است.

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز: 
تنها شورایی هستیم که اساس نامه 
مرکز پژوهش های آن رسمی  و 

قانونی است

شهردار شیراز: 

92 درصد مصوبات شورا را 
اجرایی کردیم 

 رئیس کمیسیون سلامت، محیط 
زیست و خدمات شهری بیان کرد: 

 رونمایی از سه سند کلان حوزه 
پایتختی شیراز در محیط زیست

رئیس کمیسیون سرمایه گذاری و 
اقتصاد خبر داد: 

بهره مندی مردم از آکواریوم و 
پارک آبی در سال 1۴۰۴

نایب رئیس کمیسیون معماری و 
شهرسازی مطرح کرد: 

الزام شهرداری به تعیین 
ساختمان های پرخطر

رئیس کمیسیون عمران و 
حمل ونقل و ترافیک عنوان کرد: 

اجرای همزمان ۴خط مترو در 
سطح شهر

رئیس کمیته محرومیت زدایی و رفع 
حاشیه نشینی شورا تصریح کرد: 
بازآفرینی شهری با محور 
قراردادن مناطق محروم

 رئیس کمیته یاوران شورا: 

 از ظرفیت هم اندیشی با یاوران 
استفاده می کنیم

رئیس کمیسیون فرهنگی و 
اجتماعی شورا بیان کرد: 

اجرای طرح مسجدمحوری در 
۴۰۰ مسجد و حسینیه شیراز

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورا: 
بازنگری برنامه 2۰ ساله و ۵ ساله 

براساس سند راهبردی شیراز 
سومین حرم اهل بیت )ع( 

آینده شیراز، روشن و پر امید 
در نشست خبری مشترک رئیس و رؤسای کمیسیون های شورای اسلامی و شهردار شیراز مطرح شد: 
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طرح روزحدیث روز

خواندن این لطیفه ها
کتاب صوتی »به آن می خندم« نوشته میخائیل میلنیچینکو با ترجمه شهرام 
همت زاده منتشر شــد. این کتاب با گویندگی عطیه پورقدیمی در انتشارات 

نیستان هنر منتشر شده است.
»به آن می خندم« اثری اســت شــامل 515 لطیفه کــه گزیده ای از 2۶00 
لطیفه دوران شــوروی اســت. لطیفه هایی که در میان مردم اتحاد جماهیر 
شــوروی و در سال های زندگی و زیســت در نظام کمونیستی بیان می شده 

است.
این لطیفه ها جدای از مضمون طنز و گاه تلخ و انتقادی خود که می توان آن 
را جزئی لاینفک از ســاختار طنز اجتماعی به شــمار آورد از این منظر حائز 
اهمیت به شــمار می رود که مخاطب آن بداند که در ســال های بسیاری از 
حیات نظام کمونیســتی بیان و بازگو کردن لطیفه به ویژه با مضامین انتقاد 
از ساختار حاکمیت، می توانست منجر به تعقیب قضایی و حتی حبس راوی 

آن شود.
با این همه ایــن لطایف راه و جای خود را در زندگی و ذهن و زبان مردمان 
این سرزمین باز کردند. برخی در حافظه و برخی در گوشه و کنار یادداشت ها 
و حتی در حاشــیه دفاتر تلفن مردم ثبت شــدند و پس از فروپاشــی کشور 

شوراها، سرانجام در معرض دید و خوانش و قضاوت عام قرار گرفتند.
درباره موضوعات مورد توجــه در لطیفه های این کتاب توجه به این موضوع 
ضروری اســت که تا پیش از جنگ جهانی دوم موضوع این لطیفه ها بیش از 
هر چیز به نگاه و نقد از وضعیت جاری کشور اشاره داشت و سخت گیری های 
نظام اســتالینی بر زندگی و زیســت فکری مردم. پس از جنگ دوم جهانی 
لطیفه های روســی راه خود را به ســوی موضوعات فراملــی نیز باز کردند و 
حتی پای هیتلر نیز به این لطیفه ها گشــوده می شود. در دوران جنگ سرد 
اما به تناسب حساسیت حاکمان وقت اتحاد جماهیر شوروی به این موضوع، 
لطیفه ها به شــکل های مختلف و در موضوعات مختلفی امکان ظهور و بروز 

پیدا می کنند.
این کتاب با ترجمه شــهرام همت زاده )عضو هیئت علمی دانشــگاه شــهید 
بهشــتی و از متخصصان و آگاهان به زبان روســی( از زبان روسی به فارسی 

ترجمه و توسط نشر نیستان منتشر شده است.

عادت های سالم رنج آفرینند
کتاب »عادت های سالم رنج آفرینند« بر پایه دسته ای از یافته ها مانند درمان 
پذیرش و تعهد طراحی شده اســت. در این کتاب از تجربیات نویســنده که 
پژوهشــگر و متخصص بالینی سلامت است، برای هدایت مخاطب به زندگی 

سالم استفاده شده است.
کتاب »عادت های سالم رنج آفرینند، پایبندی به رفتارهای سلامت با رویکرد 
ACT« بــر پایه دســته ای از یافته ها مانند درمان پذیــرش و تعهد طراحی 
شده اســت. درمان پذیرش و تعهد )ACT( نوعی رفتاردرمانی شناختی است 
کــه در آن از روش های تغییر رفتــار، ذهن آگاهی و پذیــرش برای حل و 
فصل مشــکلات ذهنی و جسمی استفاده می شــود. صدها پژوهش اثربخش 
درمان پذیرش و تعهد را در کاهش رنج انســان از طریق درمان مشــکلات 
جسمی و هیجانی مطالعه کرده اند. در کتاب »عادت های سالم رنج آفرینند«، 
از تجربیات نویســنده که پژوهشــگر و متخصص بالینی سلامت است، برای 

هدایت مخاطب به زندگی سالم استفاده شده است.
کتاب با یک ایده نســبتاً عجیب شــروع می شــود: برای یک انسان سالم و 
طبیعی، رعایت عادت های سالم )مانند خوردن غذاهای سالم، و انجام ورزش 
منظم( بسیار دشوار و طاقت فرسا است. به قول نویسنده، اگر انجام رفتارهای 
سلامت برای شــما خوشایند و راحت است، شــما حالت غیرمعمول دارید. 
نویســنده در این کتاب، با استناد به یافته های علمی، نشان می دهد که چرا 
بسیاری از عادت های ســالم برای ما این قدر ناخوشایند هستند. در ادامه، با 
استفاده از »درمان پذیرش و تعهد )ACT(«، مهارت هایی را آموزش می دهد، 
تا بتوانیم عادت های ســالم را به طور مســتمر انجام دهیم، حتی وقتی اصلًا 

تمایلی نداریم.
کتاب »عادت های سالم رنج آفرینند«، نوشته داینا لی باگلی و ترجمه پیمان 
رضایی مرام، فاطمه ناجیان تبریــز، فریبا زرانی و محمدرضا داودی در 238 
صفحه، با کاغذ بالکی، در قطع رقعی، شمارگان هزار نسخه، توسط انتشارات 

دکسا در سال 1402 منتشر شد.
در قسمتی از متن کتاب آمده است:

هیچ کاری انجام نده!
گاهــی ما هیچ کاری انجام نمی دهیم، زیرا مســافران ما به طور کامل کنترل 
اتوبوس ما را به دســت گرفته اند و آنها ما را قانع کرده اند که »فرقی نمی کند 
که چه کاری انجام دهیم. در هر صورت، ما نمی توانیم چیزی را تغییر دهیم، 
پــس چرا باید زحمت بیهوده بکشــیم.« ولی گاهی خودمــان عمداً تصمیم 
می گیریم که هیــچ کاری انجام ندهیم، به خاطر اینکــه در آن لحظه برای 

ما ارزش دیگری مهم تر از تغییر آن موقعیتی است که در آن قرار داریم...

تماشای ماه کامل آبی مرداد را از دست ندهید

فن آوری

عکس خبر

  اردوی تیم ملی تیروکمان اعزامی به پارالمپیک پاریس ۲۰۲۴

  آتش سوزی جنگلی - ایتالیا

صهیونیستهاباپاسخسخت
ايرانمواجهمیشوند.

منبع:تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  انسداد مسیر دوچرخه سواری- باغ جنت

پزشکی

زردی کف پا نشانه چیست؟
 بسیاری از شــرایط پزشکی مختلف می توانند 
باعث شــوند پاهای شــما رنــگ زرد به خود 
بگیرند. برخــی از این شــرایط مانند پینه، به 
راحتــی درمان می شــوند، در حالی که برخی 
دیگر، مانند مشــکلات کبد، بســیار جدی تر 
هســتند. محل تغییر رنگ روی پای شما و هر 
گونه علائم همراه می توانــد به تعیین اهمیت 

زردی پا کمک کند.
 چرا پاها زرد رنگ می شوند؟

شناســایی ناحیه ای از پا که زرد شده است و 
همچنین علائم دیگری که وجود دارد، می تواند 
به شــما در کشف علت تغییر رنگ کمک کند. 
برخی از شــایع ترین دلایــل زردی پا در زیر 

توضیح داده شده است:
 پینه

پینه یکــی از شــایع ترین دلایلی اســت که 
افــراد به زردی پا مبتلا می شــوند. ایــن وضعیت زمانی 
رخ می دهــد که اصطکاک یا فشــار مزمن باعث ضخیم 
شدن، سفت شدن و رنگ زرد شدن پوست پیر شود. این 
وضعیت عمدتا در قســمت پایین پا در نواحی استخوانی 
مانند پاشــنه پا و پایه انگشتان پا )سرهای متاتارس( رخ 

می دهد.
پوســت سفت و زرد نیز ممکن اســت در امتداد پدهای 
انگشــتان پا ایجاد شود. در حالی که پینه ها ممکن است 
ناخوشــایند به نظر برســند، اما در واقع یک مکانیســم 
محافظتی هستند که توسط بدن شما برای جلوگیری از 

آسیب در ناحیه تحت فشار استفاده می شود.
 کم خونی

کم خونی یکی دیگر از دلایل بالقوه زردی در پاها اســت. 
ایــن وضعیت زمانی رخ می دهد کــه تعداد کافی گلبول 
قرمز ســالم نداشــته باشــید یا گلبول های قرمز شما به 
درستی کار نکنند. در این موارد، خون شما قادر به حمل 
صحیح اکســیژن در سراسر بدن نیســت و ممکن است 

علائم متعددی ایجاد شود.
 این موارد عبارتند از:

پوســت رنگ پریده یــا زرد )روی پاها و سراســر بدن(، 
ســردی دســت یا پاها، ضعف، تنگی نفس، ســرگیجه، 

ضربان قلب نامنظم یا سریع، سردرد، درد قفسه سینه.
در صورت ســردی پاها یا دســت ها همراه با تغییر رنگ 

کم رنگ و زرد پوست باید به کم خونی شک کرد.
برخی از انواع کم خونی قابل پیشگیری هستند و می توان 
با خوردن غذاهای غنی از ویتامین B-12 ، آهن و اسید 
فولیــک )ویتامین B9( از آنها جلوگیری کرد. انواع دیگر 
ژنتیکی هســتند یا ناشی از نگرانی های جدی تری مانند 
از دست دادن خون، بیماری مزمن، کم خونی آپلاستیک 
)مغز استخوان تولید سلول های خونی را متوقف می کند( 

یا بیماری کلیوی.
اگر مشــکوک به کم خونی هستید، مهم است که با یک 
متخصــص همکاری کنید تا علت اصلی آن را مشــخص 

کند.
 کاروتنمی

کاروتنمــی  زمانی اتفاق می افتد که ســطوح بیش از حد 
ترکیبی به نام کاروتن در بدن انباشــته می شود و پوست 

شــما را به رنگ زرد متمایل بــه نارنجی تبدیل می کند. 
تغییرات رنگ پوســت مرتبط با این بیماری منحصراً در 
پاها دیده نمی شود. در عوض، رنگ زرد یا نارنجی معمولاً 

در سراسر بدن دیده می شود.
شایع ترین علت این عارضه مصرف زیاد غذاهای غنی از 
کاروتن اســت. از جمله رایج ترین آنها عبارتند از: سیب، 
پرتقال، هویج، کدو حلوایی، کلم بروکسل، گوجه فرنگی، 

انبه.
در موارد بســیار نادرتر، چندین بیماری سیستمیک نیز 
ممکن اســت منجر به تجمع کاروتن در بدن شــود. این 
شــرایط عبارتند از: دیابت شــیرین، کم کاری تیروئید، 

بیماری کلیوی، بی اشتهایی عصبی.
 زردی

زردی زمانــی رخ می دهد که ســطوح بیش از حد بیلی 
روبیــن، یک ترکیب زرد رنگ موجــود در صفرا، در بدن 
تجمع یابد. این وضعیت زمانی ایجاد می شــود که کبد، 
کیســه صفرا یا پانکراس قادر به تجزیه و پاکسازی موثر 

بیلی روبین نباشند.
 زردی زودرس

زردی ناشــی از یرقان معمولاً برای اولین بار در سفیدی 
چشم )صلبیه( دیده می شود. با بدتر شدن وضعیت، تغییر 

رنگ به سمت پوست پیشرفت می کند.
زردی علاوه بر زردی گسترده پوست )از جمله در پاها( و 
زرد شدن صلبیه، معمولاً علائم زیر را نیز ایجاد می کند:

زرد شدن در داخل دهان، ادرار تیره رنگ، خارش پوست، 
مدفوع کم رنگ.

 چطور از پاها مراقبت کنیم؟
در مــورد پینه، اســتفاده از برخی راهکارهای اساســی 
مراقبت از پا می تواند زردی پا را بهبود بخشد. هنگامی که 
فشار در یک منطقه کاهش می یابد، به طور طبیعی اندازه 
پینه ها کاهش می یابد. پوشــیدن بالشــتک یا ارتزهای 
فروخته شده بدون نســخه می تواند کمک کننده باشد. 
همچنین می توان از ســنگ پا برای از بین بردن پوست 

سفت و زرد رنگ پاها استفاده کرد.
در مورد دیابت، مراقبت منظم از پا نیز بسیار مهم است. 

استراتژی های پیشنهادی عبارتند از:
روزانــه پاهای خود را از نظر بریدگی، ترک و تغییر رنگ 
مانند قرمزی بررســی کنید. از راه رفتــن با پای برهنه 

یا بدون جوراب خودداری کنید. کفشــی بپوشید که 
مناســب باشد و خیلی تنگ نباشــد. ناخن های پا را 
کوتاه نگه دارید. معاینات منظم پا را با یک متخصص 

برنامه ریزی کنید.
درحالی که این اســتراتژی ها رنگ زرد پای شما را در 
صورتی که ناشی از دیابت باشد از بین نمی برند، اما از 

شما در برابر ایجاد زخم پا محافظت می کنند.
 علائم پای دیابت

در حالی که زردی در پاها می تواند ناشــی از دیابت 
باشــد، این علامت نسبتاً نادر است. سایر تغییرات پا 
با این بیماری بســیار شایع تر اســت، از جمله: درد 
شدید یا بی حسی، زخم ها یا زخم هایی که دیر التیام 
می یابند. بدشــکلی های اســتخوانی در کف پا )پای 

شارکو(، قانقاریا )مرگ بافتی(.
 تشخیص زردی پای مربوط به یک بیماری

ممکن است چندین روش برای تشخیص علت زردی 
پای شما استفاده شــود. معاینه فیزیکی پا معمولاً برای 

تصمیم گیری در مورد مقصر بودن پینه ها کافی است.
پزشــک شما همچنین ممکن است آزمایش خون و ادرار 
را برای تعیین اینکه آیا زردی ناشی از کم خونی، دیابت، 
زردی، کم کاری تیروئید یا بیماری کلیوی اســت، تجویز 

کند.
 درمان در یک نگاه

درمان زردی پا بســته به علت آن بســیار متفاوت است. 
پینه ها را می توان با خیســاندن پاها در آب گرم و مالش 

ملایم با سنگ پا از بین برد.
درمان شــرایط زمینه ای ممکن اســت به رفع کم خونی 
کمک کند. مهم اســت که برای تشخیص به جای خود 
درمانی به یک پزشــک مراجعه کنیــد. اگر کم خونی به 
دلیل کمبود آهن، اســید فولیک یا ویتامین B12 باشد، 
باید مکمل مناسب توسط یک پزشک تجویز شود. با کم 
خونی شــدید، ممکن اســت نیاز به تزریق خون داشته 

باشید.
در مورد کاروتنمی  ناشــی از رژیم غذایی، مصرف کمتر 
مواد غذایی با ســطوح کاروتن بــالا در نهایت باعث رفع 

زردی می شود.
برای یرقان، رســیدگی به علت اصلی تجمع بیلی روبین 
)معمولاً اختلال عملکرد یا عفونت کبد( می تواند به رفع 

رنگ زرد پوست در طول زمان کمک کند.
 عوارض ناشی از علائم درمان نشده

برخی از علل زردی پا، مانند پینه یا کاروتنمی ناشــی از 
رژیم غذایی، نسبتاً خوش خیم هستند و معمولاً با حداقل 
نگرانی های طولانی مدت درمان نشــده باقی می مانند. با 
این حال، برخی دیگر بسیار جدی تر هستند و باید مورد 
توجه قرار گیرند. کم خونی درمان نشــده ممکن اســت 
منجر به ایجاد مشکلات قلبی یا حتی مرگ در موارد نادر 
شــود. زردی ناشی از اختلال عملکرد کبد ممکن است با 
تورم قابل توجه در شــکم یا پاها همراه باشد و همچنین 

می تواند بدون مداخله پزشکی کشنده باشد.
اگر پای شــما زرد اســت و از علت آن مطمئن نیستید، 
مهم اســت که با یک متخصص صحبت کنید. در حالی 
که رنگ مایل به زرد در ایــن ناحیه معمولاً دلیلی برای 
نگرانی نیست، علائم شــما باید به سرعت ارزیابی شوند. 

در روز دوشــنبه، 19 اوت، تماشــاگران آســمان 
می توانند به »غیــر متعارف ترین« مــاه کامل نگاه 

کنند، زیرا این ماه یک »ماه آبی« نیز خواهد بود.
اما چرا آن را ماه آبــی می نامیم؟ مگر »ماه آبی« به 
عنوان دومین ماه کاملی که در طول یک ماه تقویمی 
رخ می دهد تعریف نمی شــود؟ ماه کامل این ماه در 
19 اوت اتفــاق می افتد و این تنهــا ماه کامل اوت 
2024 خواهد بود. پــس چگونه می توانیم آن را ماه 

»آبی« بنامیم؟
این در واقع یک ماه آبی اســت به شرطی که از یک 
قانون تا حدودی مبهم پیروی کنیم. در واقع، قانون 

فعلی »دو ماه کامل در یک مــاه« جایگزین قانونی 
شــده است که به ما اجازه می دهد ماه کامل این ماه 

را »آبی« بنامیم.
ســردرگمی در مورد نامیدن یک ماه کامل به عنوان 
 مــاه آبی را می توان به مجله آســمان و تلســکوپ

)Sky & Telescope( مربــوط دانســت که به طور 
ناخواسته فرهنگ پاپ و زبان انگلیسی را تغییر داد.

ایــن   1943 ســال  ژوئیــه  شــماره   در 
مجله، در یک ســتون پرســش و پاسخ نوشته شده 
توسط لارنس جی. لافلور، اشاره ای به اصطلاح »ماه 

آبی« شد. 
آقای لافلور این اصطلاح غیرمعمول را از نسخه ای از 
نسخه 193۷ سالنامه کشــاورزان مِین که اکنون از 

بین رفته است، ذکر کرد.
در صفحه ســالنامه اوت 193۷، معنای تقویمی آن 

زمان برای اصطلاح »ماه آبی« آورده شده است.
در آن توضیــح آمده که گهگاه یکی از چهار فصل به 
جای سه ماه معمولی، دارای چهار ماه کامل می شود. 
هفت قمر آبی در یک چرخه قمری نوزده ساله وجود 

دارد.

  نشست خبری سخنگوی شورای نگهبان

   تفریحات تابستانی - گنج نامه همدان

سواد زندگی

بسیار پیش می آید که در شرایط حاد و ناراحت 
کننده ای قرار بگیریم. مثلًا شغل خود را از دست 
بدهیم، از رابطه ای عاطفی طرد شویم، ناامیدی 
شــویم ، خبر بدی بشنویم و مادام که غمگین و 
مستأصل غم مان را با کسی در میان می گذاریم؛ 
اولین چیزی که می شــنویم، ایــن عبارت رایج 
است: »ناراحت نباش، می تونست خیلی بدتر از 

این بشود!« 
اما آیا این فقط جمله ای تســکین دهنده است؟ 
یا خیر، کاربردی فراتر از این دارد؛ و واقعا اوضاع 
می توانســت خیلی از آنچه هست بدتر شود و ما 

به نحوی شانس آورده ایم!
اصلًا آیا واقعا بدتر از آن شرایطی که تجربه می کنیم، 
شرایط دیگری هم هســت؟ وقتی می گویند بدتر از 
ایــن هم ممکن بــود، پیش بیایــد، کمی برخورنده 
نیســت؟ انگار بخواهند مصیبت مــا را ناچیز جلوه 

دهند!
گذشته از اینکه آیا این جمله اثری دارد یا نه، وقتی 
ما شــرایط خودمان را در زمان گرفتاری با دیگرانی 
مقایســه می کنیم که وضعشــان به مراتب بدتر از 

ماست، آرام می شویم و شکر می کنیم.
انگار ذهن ما مســتأصل شــده و ناامیدانه به دنبال 
چیزی اســت که به آن بچســبد تا بگوید: »خب، با 
در نظــر گرفتن همه چیز، همه چیز آن قدرها هم بد 

نیست! خدای نکرده می تونست بدتر از این هم باشه! 
گرایــش عجیبی اســت کــه اغلب مــا در بدترین 
شــرایط به سمتش کشیده می شــویم؛ پژوهشگران 
حوزه روان شناســی این گرایش را مورد مطالعه قرار 
داده اند؛ و آن را نوعی اســتراتژی سازگاری می دانند 
که ما اغلب به آن متوســل می شــویم. با این وجود، 
تفاوت هــای ظریفی در این گرایش »نجات بخش« با 
آن ورد جادویی اش – می تونســت بدتر از این بشه- 

وجود دارد که همه ما باید در نظر داشته باشیم.
»خیلی چیزهای بدتر از این هم وجود دارد«: عبارتی 
که تجربه شــما را دســت کم می گیرد و ناچیز جلوه 

می دهد.
انســان ها بســیار خطا می کنند، با مشکلات ریز و 
درشتی مواجه می شوند با چیزهای ناخوشایندی که 

رنج آورند؛ مهم اســت وقتی یکی از عزیزانمان در 
شرایط سختی به سر می برد، همراهی اش کنیم و او 
را تسکین دهیم؛ اما این حمایت باید بخردانه باشد. 
نباید با ناچیز جلوه دادن شــرایط رنجش تحمل و 

شکیبایی اش را ناچیز جلوه دهیم. 
چیــزی که در چنین شــرایطی فرد آســیب دیده 
بیشتر بدان نیاز دارد، کمی  درک مشترک و عشق 

و مهر است. 
بــا این حال برخی نه از عمد بلکه بیشــتر از روی 
نابخردی می گویند: »عزیزم، اینکه چیزی نیســت؛ 
خــود من با شــرایطی به مراتب بدتــر از وضعیت 

تودست و پنجه نرم کردم!«
بیایید مثالی بزنیم. تصور کنید از شــغل خود اخراج 
شــده اید. با این فکر که ممکن بود چیزهای بدتری 
پیش بیاید، آرام نخواهید شــد. چــرا؟ چون همین 
الان اوضاع به کفایت دردناک اســت، و شــما واقعا 

رنج می برید.
و اینکه شــما را با واقعیتی از زندگی کسی دیگر که 
اتفاقاً ناراحت کننده هم هست، روبه رو کنند نه تنها 
از غم شــما نمی کاهد. بلکه اینکه دریابید شما درک 
نمی شــوید و موقعیت شما دست کم گرفته می شود 

خود به نحوی نمک روی زخم پاشیدن است. 
با دانستن اینکه وضعیت دیگران بدتر است، احساس 

بهتری پیدا نخواهید کرد.

»شانس آوردی؛ می تونست بدتر از این بشه!« آیا این نگاه واقعاً کمک می کند؟

ادبیات

  مزرعه آفتابگردان پارکی در شهر توکیو


